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Sınır Namustur, Sözünü Ç�rk�n S�yaset�ne Alet Ed�yor!
AK Parti Grup Başkan Vekili Bülent Turan, ""Şimdi de 

Kılıçdaroğlu, hepimiz için önemli olan 'Sınır namustur' 
sözünü çirkin siyasetine alet ediyor. Elbette sınır 

namustur. Türkiye Cumhuriyeti Devleti de sınırlarını 
koruyor. Güvenlik güçlerimiz, Mehmetçiklerimiz 

kahramanca görevlerini yerine getiriyor. Bir kere bu 
sözü kullanırken, hiç mi sınırda gözünü kırpmadan 

bekleyen askerimiz aklına gelmez? Bu devlet adabı 
değil. Bugün 'Sınır namustur' diyenler, dün 'Sınırımızda 

komşumuz PYD olsun' diyorlardı” dedi.

AK Part�'l� Göktürk'ten CHP'l� Özay'a 'HDP' tepk�s�!
Geçm�ş dönemlerde CHP Çanakkale M�lletvek�l� ve 
Çanakkale Beled�ye Başkanı olarak görev yapan 
İsma�l Özay'ın AK Part�'y� �kt�dardan �nd�rmek �ç�n �ş 
b�rl�ğ� yapılacak part�ler arasında HDP'y� de 
göstermes�ne AK Part� Çanakkale İl Başkan 
Yardımcısı Ömer Faruk Göktürk tepk� gösterd�.  
Göktürk, “İsma�l Özay, HDP �le olan �ş b�rl�kler�n� 
�fşa ederek, söylemler� �le Met�n Ural'ın gayr� m�ll� 
z�hn�yet�ne adeta tam destek olmuştur!” ded�.

BAŞKAN GÖKHAN, CHP İÇİNDEKİ O KLİĞİN 

OPERASYONLARINA DUR DEDİ!
“Muhalefet Edenlere Rağmen 
  Reb�ye Hanım Ön Seç�m 
  Sandığından B�r�nc� Çıktı”

CHP �ç�nde b�r kl�ğ�n b�r süred�r Çanakkale Beled�ye 
Başkanı Ülgür Gökhan ve yardımcısı Rab�ye Ünüvar'ı 
hedef alan “operasyonlarına” başkan Gökhan dur ded�. İl 
başkanı, merkez �lçe başkanı ve part�l�lerle b�rl�kte part� 
b�nasında düzenled�ğ� basın toplantısında konuşan Gökhan, 
Çanakkale Beled�yes�n� küçük düşürmeye çalışanların 
olduğunu, bu k�mseler�n Reb�ye Ünüvar üzer�nden s�yaset 
götürmeye çalıştıklarını, onun üzer�nden götüremed�kler� 
�ç�nde Ünüvar'ın eş�n� hedef aldıklarının altını ç�zd�. 

Başkan yardımcısı Reb�ye Ünüvar'ın, kend�s�ne muhalefet 
edenlere rağmen son seç�mde ön seç�mden b�r�nc� sırada 
çıktığını bel�rten Gökhan; “Oh ne güzel eş�n� hak hukuk 
mücadeles�ne aykırı b�r şek�lde savunmasını b�le almadan �şlem 
yapacaksın sonrasında acaba Reb�ye Ünüvar �st�fa edecek m�? 
İst�fa etmes�n�n gerekçeler� olması lazım; yolsuzluk olması 
lazım, usulsüzlük olması lazım, yoğun b�r vatandaş ş�kayet� 
olması lazım. Ama böyle b�r şey yok. Aşağı yukarı 7 sene oldu 
başkan yardımcılığı yapıyor, İrfan Bey d�ğer başkan 
yardımcımız o da 2 buçuk yıldır, ben h�ç k�mseden part� �ç� 
s�yas� çek�şmen�n dışında, h�ç k�mseden b�r ş�kayet duymadım. 
Her şeye koşuyorlar, mücadele ed�yorlar, onların görev aldığı 

alanlarda canla başla çalışıyorlar” �fadeler�n� kullandı.  Gökhan 
ayrıca geçt�ğ�m�z günlerde kamuoyunda yer alan “İy� Part� 
destek vermeyecek” �dd�alarına �l�şk�n olarak da; “B�z örgütün 
önünden geç�p onların onayıyla ve Çanakkale halkının oluruyla 
bu görevler� alırız. Çünkü örgütümüz eğer, onun desteğ�n� 
alamazsak başarılı olma şansımız yoktur. B�z� başarıya götüren, 
part�y� başarıya götüren, b�zler�n adaylığının burada olumlu 
sonuçlanmasına neden olan örgütümüzdür. O part� destek 
vermezm�ş aday olursa, bu part� destek ver�rm�ş, bunlar 
lafügüzaftır. Önümüzdek� süreçte artık yapacağımız, b�ze 
emanet ed�len sürey� Çanakkale halkı �ç�n kullanmak ve 
borcumuzu ödemek” ded�.

Köşe yazıları sayfa 3'de

CHP İçin, Çanakkale İçin 
Ne Büyük Talihsizlik 

Belediyede At 
Oynatamayanların Operasyonu

Çanakkale İçin Yarın Çok Geç Olabilir

Doğtaş Kelebek'ten yılın ilk yarısında 
net satışlarda yüzde 110'luk Artış!
Mob�lya sektörünün öncü grubu Doğtaş Kelebek, 
2021 �lk yarı yılı konsol�de net satış c�rosunu 724 
M�lyon TL olarak açıkladı. Bu çerçevede 2020 yılının 
aynı dönem�ne göre toplam konsol�de net satışlarda 
%110 oranında artış gerçekleşt�.

Çanakkale OSB kes�nt�s�z enerj�ye kavuşuyor
Çanakkale Organ�ze Sanay� Bölge Müdürlüğü ve GMKA �şb�rl�ğ� 
�le ortak yürütülen Çanakkale Organ�ze Sanay� Bölges� Elektr�k 
Üstyapı Modern�zasyonu ve SCADA Programının Kurulumu �le 
Otomasyonun Sağlanması projes� �ç�n Kontrolmat�k Teknoloj� 
Enerj� ve Mühend�sl�k A.Ş. �le sözleşme �mzalandı.
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Bakan Elvan: 3 Yeni KGF 
Paketi Başlatıyoruz
Kocael� İş Dünyası Buluşması Toplantısı'nda konuşan 
Haz�ne ve Mal�ye Bakanı Lütfi Elvan, üret�m, �st�hdam, 
yatırım ve �hracatı desteklemek amacıyla, KGF destekl� üç 
yen� mekan�zmayı başlatacaklarını açıkladı. 2

Çanakkale'de Hedef Kitlenin Yüzde 85,3'ü Aşılandı
Çanakkale'de, Cov�d-19 salgınıyla en etk�n mücadele 
yolu olarak göster�len aşılamada, yaklaşık 450 b�n 
olan hedef nüfusun yüzde 85,3'üne �lk doz aşıları 
yapıldı. Kentte yaklaşık 329 b�n k�ş� �k� doz aşısını 
olurken, yaklaşık 54 b�n k�ş�ye de b�r�nc� doz aşıları 

yapıldı. Sağlık Bakanlığı'nın Türk�ye aşı har�tasında 
Muğla'dan sonra mav�ye dönen �k�nc� �l olan kentte 
yapılan aşı sayısı da b�r�nc� ve �k�nc� doz �le kente 
dışarıdan gelenlere yapılan aşılarla b�rl�kte 800 b�n� 
geçt�. 4
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ÇOBİLTUM'da 
Zeytinyağı 
Analizleri 
Yapılacak 8

Çanakkale'de Konut 
Satışları Yüzde 56 Azaldı
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CHP �ç�nde b�r kl�ğ�n b�r süred�r Çanakkale Beled�ye Başkanı Ülgür 
Gökhan ve yardımcısı Rab�ye Ünüvar'ı hedef alan “operasyonlarına” 
başkan Gökhan dur ded�. İl başkanı, merkez �lçe başkanı ve part�l�lerle 
b�rl�kte part� b�nasında düzenled�ğ� basın toplantısında konuşan 
Gökhan, Çanakkale Beled�yes�n� küçük düşürmeye çalışanların 
olduğunu, bu k�mseler�n Reb�ye Ünüvar üzer�nden s�yaset götürmeye 
çalıştıklarını, onun üzer�nden götüremed�kler� �ç�nde Ünüvar'ın eş�n� 
hedef aldıklarının altını ç�zd�. Başkan yardımcısı Reb�ye Ünüvar'ın, 
kend�s�ne muhalefet edenlere rağmen son seç�mde ön seç�mden b�r�nc� 
sırada çıktığını bel�rten Gökhan; “Oh ne güzel eş�n� hak hukuk 
mücadeles�ne aykırı b�r şek�lde savunmasını b�le almadan �şlem 
yapacaksın sonrasında acaba Reb�ye Ünüvar �st�fa edecek m�? İst�fa 
etmes�n�n gerekçeler� olması lazım; yolsuzluk olması lazım, 
usulsüzlük olması lazım, yoğun b�r vatandaş ş�kayet� olması lazım. 
Ama böyle b�r şey yok. Aşağı yukarı 7 sene oldu başkan yardımcılığı 
yapıyor, İrfan Bey d�ğer başkan yardımcımız o da 2 buçuk yıldır, ben 
h�ç k�mseden part� �ç� s�yas� çek�şmen�n dışında, h�ç k�mseden b�r 
ş�kayet duymadım. Her şeye koşuyorlar, mücadele ed�yorlar, onların 
görev aldığı alanlarda canla başla çalışıyorlar” �fadeler�n� kullandı.  
Gökhan ayrıca geçt�ğ�m�z günlerde kamuoyunda yer alan “İy� Part� 
destek vermeyecek” �dd�alarına �l�şk�n olarak da; “B�z örgütün 
önünden geç�p onların onayıyla ve Çanakkale halkının oluruyla bu 
görevler� alırız. Çünkü örgütümüz eğer, onun desteğ�n� alamazsak 
başarılı olma şansımız yoktur. B�z� başarıya götüren, part�y� başarıya 
götüren, b�zler�n adaylığının burada olumlu sonuçlanmasına neden 
olan örgütümüzdür. O part� destek vermezm�ş aday olursa, bu part� 
destek ver�rm�ş, bunlar lafügüzaftır. Önümüzdek� süreçte artık 
yapacağımız, b�ze emanet ed�len sürey� Çanakkale halkı �ç�n 
kullanmak ve borcumuzu ödemek” ded�.
Çanakkale Beled�ye Başkanı Ülgür Gökhan, beraber�nde Beled�ye 
Başkan Yardımcısı Reb�ye Turan Ünüvar, CHP İl Başkanı Met�n Üm�t 
Ural, Merkez İlçe Başkanı Al� Uyanık ve part�l�lerle beraber Merkez 
İlçe Başkanlığında basın toplantısı düzenled�.
 Toplantının açılış konuşmasını yapan Merkez İlçe Başkanı Al� 
Uyanık, “Farklı yerlerde farklı şek�llerde paylaşılan durumların b�r�nc� 
ağızdan a�le ortamında paylaşmak üzere b�r araya geld�k.  Genel 
gündemle �lg�l� b�r konuşmaya g�rmek �stemem. Öncel�kl� olarak b�z 
Cumhur�yet Halk Part�s� örgütler� olarak �ç�m�zden çıkan yerel 
yönet�c�ler�m�z�, beled�yeler�m�z�n ve onların tems�lc�ler�n�n her 
anlamda bugün olduğu g�b� yarınlarda da part�ler�m�z�n gururu olarak 
görürüz. Sıkıntıları b�z�m sıkıntılarımızdır, eleşt�r�ler� b�z�m 
eleşt�r�ler�m�zd�r ve h�çb�r zaman spekülasyon malzemes� olmayız, 
olamayız. Çünkü Ülkem�z�n Cumhur�yet Halk Part�s�ne ve gelecekte 
kuracağımız güzel ve gerçek gündeme �ht�yacı vardır. Beled�ye 
Başkan Yardımcımız Reb�ye Turan Ünüvar'ın üzer�nden b�r 
Cumhur�yet Halk Part�s� örgütler�n�n spekülasyon ed�lmeye çalışılıyor. 
Bunun sağduyu olduğundan dolayı kend�s�ne teşekkür eder�m” 
�fadeler�n� kullandı.  

 “KAMUOYUNU MEŞGUL ETTİĞİM İÇİN 
ÇANAKKALE HALKINDAN ÖZÜR DİLİYORUM”
Ardından Beled�ye Başkanı Yardımcısı Reb�ye Turan Ünüvar, eş� 
Ceng�z Ünüvar'ın CHP'den �hraç ed�lmes� haberler� �le �lg�l� olarak 
konuştu. Ünüvar, “Ben b�r kadın figürü olarak 2010 yılında 
Cumhur�yet Halk Part�s�ne üye olmuş,  o günden bu güne kadar 
basının ve kamuoyunun duyurduğu şekl�yle çalışarak gündeme 
gelm�ş, kapı kapı part�m�n gösterd�ğ� yolda hedeflere ulaşmak �ç�n 
çaba sarf eden b�r arkadaşınızım. Son günlerde kamuoyunda yazılı 
çeş�tl� basın organlarında, çeş�tl� şek�llerde h�ç ummadığım ve 
üzüntüyle söylemek �ster�m k� bu şek�lde kamuoyu �le gündeme 
gelmek �stemed�. Bugüne kadar suskunluğumu korudum çünkü ülkem 
yangın yer�, b�r yandan sel felaket�, b�r yandan cov�d neden� �le 
canlarını kaybeden �nsanlar, ş�fa arayanlar, ülken�n ağır koşulları 
bütün bunlar yaşanırken b�reysel b�r durumla karşı karşıya olmayı 
�stemezd�m. Buna sebeb�yet vermesem de kamuoyunu meşgul ett�ğ�m 
�ç�n Çanakkale halkından ve örgütümden özür d�l�yorum” d�ye 
konuştu.  

“MERAK ETTİM BUNUN ALTINDAKİ MOTİVASYON 
NEDİR?”
Başkan Yardımcısı Reb�ye Turan Ünüvar, eş�n�n �hraç ed�lmes� neden� 
�le �lg�l� olan �dd�alarla �lg�l�, “Eş�m üzer�nden b�r karalama 
kampanyası deneb�l�r, eş�m üzer�nden ben� yıpratma kampanyası 
deneb�l�r. Herkes her şek�lde farklı yorum yapab�l�r. Yaklaşık 4 aydır 
eş�m�n Cumhur�yet Halk Part�s�ne, büyükler�me çeş�tl� basın 
kuruluşlarına haber yaptırdığı. Bundan  dolayı varan 1, varan2 d�yerek  
d�s�pl�ne g�tt�, MYK'ya g�tt�, D�s�pl�n kuruluna g�tt�, �hraç ed�ld�.  
İhraç ed�len k�m? Beled�ye Başkan Yardımcısı Reb�ye Ünüvar'ın eş�.  
B�r kere haber değer� vardır yazılab�l�r, bugün yazdı yetmed� b�r daha 
onl�ne olarak yazıldı.  Ben de merak ett�m bunun altındak� mot�vasyon 
ned�r?  Yazılab�l�r ama günlerd�r kamuoyunun önünde, ben�m eş�m de 
sonuçta b�r hek�md�r, Çanakkale kamuoyu tanır.   H�pokrat yem�n� 
etm�ş b�r �nsandır.  O gereken hukuk� mücadeles�n� verecekt�r. B�z üç 
k�ş�l�k çek�rdek a�lede her zaman b�reysell�ğ� koruruz, ortak kararı 
alırız.  Ben�m eş�m kamuoyuna kend�n� anlatab�lecek yeterl�l�kte b�r 
�nsandır.  Hukuk� süreçte de gereken� yapacaktır. Ama ben�m merak 
konum şu;  9 Ağustos'ta ben�m eş�m�n �hraç ed�ld�ğ�n� kend�s�nden 
duymadım. Hemen aradım ve böyle b�r b�lg� ulaşmadı.  Cumhur�yet 
Halk Part�s� bel�rl� kuralları, et�k değerler� ve tüzüğü vardır. Bu tüzüğe 
göre de Yüksek D�s�pl�n Kurulu ver ve en üst organımızdır.  Onun 
aldığı karar ben ve Cumhur�yet Halk Part�s�ne üye olarak hakkımı 
aramak koşulu saklı olmak üzere gereğ� yapılacaktır. Cumhur�yet 

Halk Part�s� Yüksek D�s�pl�n Kurulu bunu herhalde basına serv�s 
etmem�şt�r.  Bu konuda eğer ben�mle �lg�l� haber değer� varsa, bu 
haber b�z�m ve örgütümüzün haber� olmadan k�m tarafından mot�ve 
ed�ld�ğ� de b�r haber değer� taşır” ded�.

“SADECE ÇANAKKALE HALKI BENİM BOYUMUN 
ÖLÇÜSÜNÜ ALABİLİR”
Kend�s�ne yönel�k '�st�fa' haberler� �le �lg�l� olarak da açıklama yapan 
Ünüvar, “Gel�nen noktada ben�m eş�m kend�s� �le �lg�l� konuda kend�s� 
yapılması gereken� yapacaktır. Ben�m �le �lg�l� 'Beled�ye Başkan 
Yardımcısı Reb�ye Ünüvar'ın kocası �hraç ed�ld�' dend�. Ş�md� de 
'�st�fa ed�lmes� beklen�yor' şekl�nde beklent�ler oluştu.  Ben 2014 
yılında Beled�ye Mecl�s� Üyes� oldum ve bu yıl Beled�ye Başkan 
Yardımcısı oldum.  Geçen dönem de y�ne aday oldum.  Çanakkale 
Part� �ç� demokras�n�n en güzel örneğ�n� verd� ve ben örgütümün 
teveccühü �le b�r�nc� sırada Beled�ye Mecl�s Üyes� Adayı olarak 
kes�nleşt�m.  Seç�m�n arkasından b�z projeler�m�z� ürett�k, Beled�ye 
Başkanımız ve Çanakkale İl örgütümüzle Çanakkale halkına b�r takım 
vaatlerde buluştuk.  Burada görmüş olduğunuz ve göremed�ğ�n� 
Cumhur�yet Halk Part�l� k�tleler tam da Genel Başkanımızın ded�ğ� 
g�b� her b�r� b�rer dava �nsanı olan bu �nsanlar ev ev, kapı kapı dolaştık 
ve projeler�m�z� anlattık. Kend� ölçeğ�nde b�r�nc� sırada oyu aldı. Yan� 
Çanakkale Halkı b�z� onayladı.  Ş�md� eğer benden böyle b�r �st�fa 
etme beklent�s� varsa, ben kend� örgütüme karşı ve Çanakkale halkına 
karşı kamu görev�n� yer�ne get�r�yorum.  Ancak ve ancak onlar ben�m 
�st�famı �steyeb�l�rler.  Ben de örgütümün �steğ� doğrultusunda hemen 
gereğ�n� yer�ne get�r�r�m.  O yüzden ben d�md�k ayaktayım ve 
buradayım.  Beled�ye adına halk �ç�n yapmamız gereken görevler var, 
b�z de gece gündüz onların gerçekleşt�r�lmes� �ç�n mücadele 
ed�yorum.  31 Mart 2024 tar�h�ne kadar da mücadele vereceğ�m. 
Bundan sonrak� süreç ne olacak d�ye düşünürsen�z ben y�ne 
örgütümün kantarına çıkarım ve boyumun ölçüsünü örgütüme 
aldırırım, onun dışında sadece Çanakkale halkı ben�m boyumun 
ölçüsünü alab�l�r” şekl�nde vurguladı.  

“BİRİLERİNİN KOLTUĞUNUN ALTINDAN FİSKOS 
YAPMAYIN”
Hukuk� mücadele başlatacağını da söyleyen Ünüvar, “B�r yandan 
yazılı basın dururken b�r yandan da fısıltı gazetes� var. O da ben�m 
FETÖ'cü olduğum yönünde haber yapıyor. Bunu b�lmeyen, duymayan 
yoktur. Ama sağ olsunlar ben�m arkamda öyle güzel b�r destek var k� 
�nanamadım. Bunların k�m�n yaptığını elbette k� çok �y� b�l�yorum.  
Ben de onlara d�yorum k� b�r�ler�n�n koltuğunun altından fiskos 
yapmayın. Ben buradayım.  Cumhur�yet Halk Part�s�ne gel�n ben�m 
part�m b�r FETÖ'cü barındırmaz. K� savcılık orda g�d�n gereğ�n� 
yapın.  Öyle arkadan ha�n b�r terör örgütü �le �l�şk�lend�rmek bunu 
söyleyenlere yakışmıyor.  Ben de bunlarla �lg�l� hukuk� mücadelem� 
başlatacağım” d�yerek açıklamasını sonlandırdı.

“TERÖRİST BİR ÖRGÜTLE BİZİM HİÇBİR İŞİMİZ 
OLAMAZ, OLMAYACAKTIR”
Son olarak �se Beled�ye Başkanı Ülgür Gökhan sözü aldı. Öncel�kle 
gündemle �lg�l� b�rkaç konuya değ�nen Gökhan, “Pençe Yıldırım 
Harekâtı'nda terör�stler tarafından kurulan tuzakta şeh�t olan kahraman 
asker�m�z� ve yaralanan �k� asker�m�z� anarak başlamak �st�yorum. 
Şeh�t olan asker�m�ze Allah'tan rahmet, yaralılara �se ac�l ş�falar 
d�l�yorum. Son günlerde şeh�t haberler� gelmeye devam ed�yor, 
�nşallah son olur. Bugün 17 Ağustos Büyük Gölcük Deprem�'n�n 
22.yılı, orada da hayatını kaybeden tüm vatandaşlarımıza Allah'tan 
rahmet d�l�yorum ve onları da anmak �st�yorum. Çanakkale'de r�sk 
altında, Olağanüstü Mecl�s Toplantısı'nda da 'sosyal konutlar' �le �lg�l� 
sürdürdüğümüz �mar çalışmalarını yapmış olduk. Deprem�n ne kadar 
yıkıcı olduğunun farkındayız, el�m�zden gelen çabayı yapıyoruz. 
Fest�val�m�z vardı bu ay, onu tamamladık. Bu arada b�raz sükûnet 
�çer�s�nde geç�rd�k, müz�k etk�nl�kler� b�ra öteled�k çünkü o tar�hlerde 
yangınlar vardı. Ülken�n dört b�r yanında büyük yangınlar vardı ve 
hayatını kaybedenler vardı. Öyle b�r ortamda yapamazdık. Üstüne b�r 
de sel felaket� geld�. Can kayıplarımız fazla. Bunların sürec�nde 
elbette b�z de fest�val�m�z� sadece etk�nl�kler, söyleş�ler �le 
tamamladık. Zaten Cov�d sürec� vardı, yoğun b�r sıkıntılı dönemden 
geç�yoruz. Gülmey� unuttuk m�lletçe. Her gün haberler, şeh�tler, 
yangınlar, seller, pandem�, �şs�zl�k, kadın c�nayetler�… Kevg�re 
dönmüş sınırlardan geçen Afganlar… B�r de onlar geld�. K�md�r ney�n 
nes�d�r? Kayıt yok, b�r şey yok. Yanında ne kadın var ne çocuk var. 
Gencec�k �nsanlar gel�yor, nereye g�tt�ğ� bell� değ�l. Tal�ban sözcüsü 
katıldı A Haber'e ve 'Türk�ye kardeş ülked�r, �l�şk�ler�m�z �y� olacaktır' 
falan ded�. Valla ben k�m�n �l�şk�s� �y� olacaktır b�lemem ama 
Çanakkalel�ler�n �l�şk�s�n�n �y� olmayacağına kes�n �nanıyorum çünkü 
kadınları öldüren, ez�yet eden, kız çocuklarını kaçıran, kend� �nsanına 
dünyayı dar eden, kelle kesen, terör�st b�r örgütle b�z�m h�çb�r �ş�m�z 
olamaz, olmayacaktır. Burası la�k Türk�ye Cumhur�yet�'d�r, şer�at 

düzen�n� savunan h�ç k�mseyle �ş�m�z olamaz. Şer�at düzen� cehennem 
düzen�d�r, bunu görüyoruz” ded�.

“REBİYE ÜNÜVAR ÜZERİNDEN SİYASET 
GÖTÜRMEYE ÇALIŞIYORLAR, 
GÖTÜREMİYORLAR”
Gökhan, ardından toplantının konusuna gelerek, “Bu patırtı �çer�s�nde 
bunları düşünürken b�z yerelde baktığımızda nelere kafa yoruyoruz, 
nelerle uğraşıyoruz d�ye baktığımızda b�zde fitne, fesat, ara bozmak, 
kıskançlık her türlü şey g�d�yor. Bu b�z�m part�m�z�n �çer�s�nde de yer 
alan �nsanlar var ama onun dışında çeş�tl� kanallardan, Çanakkale 
Beled�yes�'n� küçük düşürmeye çalışan çabaları görüyoruz. Bu 
yetmezm�ş g�b� buradan hareketle son şeyde Beled�ye Başkan 
Yardımcısı Reb�ye Ünüvar üzer�nden s�yaset götürmeye çalışıyorlar, 
onun üzer�nden götürem�yorlar, eş� üzer�nden götürmeye çalışıyorlar. 
Oh ne güzel eş�n� hak hukuk mücadeles�ne aykırı b�r şek�lde 
savunmasını b�le almadan ötes�nde acaba Reb�ye Ünüvar �st�fa edecek 
m�? İst�fa etmes�n�n gerekçeler� olması lazım; yolsuzluk olması lazım, 
usulsüzlük olması lazım, yoğun b�r vatandaş ş�kayet� olması lazım. 
Ama böyle b�r şey yok. Aşağı yukarı 7 sene oldu başkan yardımcılığı 
yapıyor, İrfan Bey d�ğer başkan yardımcımız o da 2 buçuk yıldır, ben 
h�ç k�mseden part� �ç� s�yas� çek�şmen�n dışında, h�ç k�mseden b�r 
ş�kayet duymadım. Her şeye koşuyorlar, mücadele ed�yorlar, onların 
görev aldığı alanlarda canla başla çalışıyorlar” �fadeler�n� kullandı.

“GÖREVDEN ALABİLME YETKİSİ BENDE VARDIR, 
KİMSE BÖYLE BİR BEKLENTİ İÇERİSİNDE 
OLMASIN”
“Ama k�m ş�kayet ed�yor, beled�yede at oynatamayanlar ş�kayet 
ed�yor. Beled�ye başkanı onu görevden almayacağına göre �st�fa 
ett�r�r�z d�ye düşünüyorlar, duygularıyla oynayarak �st�fa ett�r�r�z” 
d�yen Gökhan, “B�z de d�yoruz k�, beled�ye başkan yardımcılığı 
atamasını yapan ben�m, beled�ye başkanı. Başka k�mse değ�l. M�llet 
bazen mecl�sten geçme olarak düşünüyor, hayır. Beled�ye başkan 
yardımcılarını beled�ye başkanı görevlend�r�r onların onayını alarak. 
Ancak görevden alab�lme yetk�s� bende vardır. Dolayısıyla h�ç k�mse 
böyle b�r beklent� �çer�s�nde olmasın. Gayet başarı �le Çanakkale 
halkına h�zmet� götürüyorlar. Dolayısıyla �ht�yacım var 
arkadaşlarımıza önümüzdek� süreçtek� çalışmalarda. Çanakkale halkı 
�le �let�ş�m� kurab�len �nsanlar. Çeş�tl� ves�lelerle, özell�kle sosyal 
medyada, g�zl� saklı �malı yazılarla bezd�reb�l�r m�y�z, duygularıyla 
oynayab�l�r m�y�z d�ye bekl�yorlar. K�mse beklemes�n çünkü bugüne 
kadar h�çb�r müfett�şte soruşturma geç�rmem�şlerd�r. Her �k�s� de. 
Dolayısıyla bu ülken�n durumu ortadayken, part�de görev bekleyenler, 
b�r umut �çer�s�nde olanlar, onlar da yorum yapacaklarını, 
kamuoyunda düşünceler�n� paylaşacaklarına ülken�n sorunları �le 
�lg�l�, kalkıp beled�yedek� başkan yardımcıları �le uğraşmalarının, 
özell�kle Reb�ye Ünüvar �le uğraşmalarının h�çb�r anlamı yoktur. 
Çünkü b�r geçerl�l�ğ� yoktur. Dolayısıyla sadece Çanakkale halkı ve 
örgüt bu görevden uzaklaştırab�l�rler” d�ye konuştu.

“ÖRGÜTÜN ÖNÜNDEN GEÇECEKSEK VARIZ”
Gökhan, “Son seç�mde özell�kle tüm üyeler�n katıldığı önseç�mle aday 
olduk, Reb�ye Hanım b�r�nc� olarak çıktı. en çok ona karşı muhalefet 
varken b�r�nc� çıktı. Ben de önseç�m� kazanmış oldum ve sonra 
Çanakkale halkının önüne çıktı ve seç�m tamamlanmış oldu. Şunu 
demek �st�yorum; b�z, onun bunun desteğ�yle, b�r yere s�yaseten 
adaysak önce örgütün önünden geçer�z. Örgüt ne d�yor, �k�nc� 
Çanakkale halkı ne d�yor ona bakarız. B�z, y�ne aynı anlayıştayız. H�ç 
öyle yukarıdan atamayla, aralara g�rmekle görev almayız. B�z örgütün 
önünden geç�p onların onayıyla ve Çanakkale halkının oluruyla bu 
görevler� alırız. Çünkü örgütümüz eğer, onun desteğ�n� alamazsak 
başarılı olma şansımız yoktur. B�z� başarıya götüren, part�y� başarıya 
götüren, b�zler�n adaylığının burada olumlu sonuçlanmasına neden 
olan örgütümüzdür. Onları seç�m zamanı hep�n�z b�l�yorsunuz, canla 
başla çalışıyorlar, gece gündüz demeden. Özell�kle kadınlarımız bu 
yönde fedakarca davranıyorlar. B�z örgütümüze güven�yoruz, özell�kle 
kadınlarına güven�yoruz. Bundan sonrak� her seç�mde varsak, örgütün 
önünden geçeceksek varız. O part� destek vermezm�ş aday olursa, bu 
part� destek ver�rm�ş, bunlar lafügüzaftır. Önümüzdek� süreçte artık 
yapacağımız, b�ze emanet ed�len sürey� Çanakkale halkı �ç�n 
kullanmak ve borcumuzu ödemek” şekl�nde bel�rtt�.

“ÇANAKKALE'DE PARTİ İÇİ DEDİKODULARDA 
YER ALMAYACAĞIMIZI İFADE EDİYORUM”
Başkan Gökhan, son olarak �se şunları açıkladı: “Ayrımcılığa ş�ddetle 
karşıyız, Çanakkale'n�n �çer�s�nde güzel, mutlu yaşamak �ç�n h�çb�r 
ayrım yapmaksızın, nerel� olduğuna, mezheb�ne, d�n�ne karışmadan 
bunu götüreceğ�z çünkü b�z barışı sev�yoruz. Tal�ban'la aynı kefeye 
g�rmey�z, Mustafa Kemal Atatürk'ün s�yaseten doğduğu memlekette 
yaşıyoruz. La�k Türk�ye Cumhur�yet� �ç�n kanımızın son damlasına 
kadar mücadele eder�z. İlk �ş�m�z, önümüzdek� genel seç�mlere 
hazırlanmaktır. Genel seç�mdek� M�llet İtt�fakının başarıya 
ulaşmasıdır ve parlementer s�steme geçmes� �ç�n b�z�m de part�m�ze 
destek vermek �ç�n çaba göstermem�zd�r. Ondan sonra yerel 
seç�mlerde k�m aday olur zamanı gel�nce bakarız. Hedefim�z b�z�m 
önümüzdek� genel seç�mlerde part�m�ze ve M�llet İtt�fakına ne şek�lde 
katkımız olab�l�r noktasında düşünmek. Artık bundan böyle 
Çanakkale'de part� �ç� ded�kodularda h�çb�r zaman yer almayacağımızı 
Çanakkale Beled�yes� Başkan ve başkan yardımcıları olarak �fade 
etmek �st�yorum.”

BAŞKAN GÖKHAN, CHP İÇİNDEKİ O KLİĞİN OPERASYONLARINA DUR DEDİ!
“Muhalefet Edenlere Rağmen Reb�ye Hanım Ön Seç�m Sandığından B�r�nc� Çıktı”
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Tar�h; 12.08.2020 tam b�r yıl önce 
“37'�nc� Olağan Kurultay'ın ardından 
Cumhur�yet Halk Part�s� Hukuk 
Pol�t�kaları ve Seç�m İşler�nden 
Sorumlu Genel Başkan Yardımcısı 
olarak görevlend�r�len Çanakkale 
M�lletvek�l� Muharrem Erkek, 
Beled�ye Başkanı Ülgür Gökhan'ı 

makamında z�yaret ett�.” Erkek bu tar�hten sonra b�r daha 
CHP'n�n adeta “v�tr�n�” olarak n�telend�r�len Çanakkale 
Beled�yes�n�n kapısından �çer� adımını dah� atmadı. Başkan 
Gökhan'ın tab�r�yle “beled�yede �sted�kler� g�b� at 
oynatamadıkları �ç�n” kend� part�l�s�ne, kend� part�s�n�n 
beled�yes�ne sah�p çıkmayan had� sah�p çıkmayı geçt�k altını 
oymaya çalışan b�r genel başkan yardımcısı var! Oysa CHP'n�n 
genel başkan yardımcısı olan b�r �sm�n part�s�n�n �l, �lçe 
örgütler�ne, beled�yeler�ne sağlayab�leceğ� onca katkı/kaynak 
var. Maalesef Çanakkale bunlardan h�ç ama h�ç faydalanamıyor. 
CHP �ç�n, Çanakkale �ç�n ne büyük tal�hs�zl�k. 
“Çanakkale �ç�n…” kısmının altını ç�zerek devam etmek 
�ster�m. B�r yanda kend� part�s�ne, part�l�s�ne sah�p çıkmayan b�r 
z�hn�yet varken d�ğer yanda, “Tar�h�n emanet� Çanakkale g�b� 
ortak b�r paydamız var. Söz konusu memleketse, 
Çanakkale'm�ze h�zmetse part� ayrımı yapmayız” d�yerek 
kapıları sonuna kadar açan AK Part� Grup Başkanvek�l� 
Çanakkale M�lletvek�l� Bülent Turan var. Turan son b�r yılda 
CHP'l� Çanakkale Beled�yes� Ülgür Gökhan �le defalarca b�r 
araya geld�. Bu z�yaretler�n sonuncusu geçt�ğ�m�z hafta 
gerçekleşt�. Turan, Gökhan'ı makamında z�yaret ederek, 
Çanakkale'n�n yen� talepler�n� daha önce d�le get�r�len Küçük 
Sanay� S�tes�, Sarıçay üzer�ne 3. Köprü, Sosyal Konutlar, 
Beled�ye B�nası g�b� konuların ne aşamada olduğuna da�r 
süreçler� görüştü. Gökhan bu görüşmede yen� beled�ye b�nası 
�ç�n ek kaynak �sted�. Turan bu talebe daha önce olduğu g�b� 
y�ne olumlu cevap vererek hemen orada b�r telefonla bu �steğ� 
yer�ne get�rd�. Gökhan geçt�ğ�m�z gün düzenled�ğ� toplantıda bu 
detayı vererek, Turan'a teşekkür ett�. Bu görüşmeler sadece 
Ülgür Gökhan'la olmuyor, part�s�ne bakılmaksızın tüm �lçeler�n 
tamamının başkanlarıyla oluyor ve tüm makul talepler “b�r 
telefonla” çözüme kavuşuyor. Sözüm ona “Çanakkale'y� 
ayrıştırıyorlar, bunlar şöyle, bunlar böyle” d�yenler bu tabloya 
�y� baksınlar ve sorsunlar; “K�m Gücünü H�zmet İç�n K�m At 

Oynatmak İç�n Kullanıyor?”

Merkeze Sıkışmış Bir İl Başkanı Yok
Son olarak; “Erken seç�m, erken seç�m…” sloganlarını sosyal 
medya hesaplarından paylaşan CHP'l�, İy� Part�l� yönet�c�ler b�r 
yanda, “seç�mler 2023'de yapılacak” d�yerek sahada 
çalışmalarını yürüten AK Part�l� yönet�c�ler b�r yanda… Bakın 
AK Part� İl teşk�latına sahada olmadıkları b�r gün neredeyse yok 
g�b�. Son olarak yaptıklarını söyleyey�m, 12 �lçede aynı anda 1 
Haz�ran'dan bugüne açılan yen� �ş yerler�n� z�yaret ed�yorlar ve 
esnafla b�r araya gel�yorlar. Makas da bu programda Ayvacık'da 
katılıyor… Merkeze sıkışmış b�r �l başkanı yok, haftanın �k� 
gününü �lçelerde geç�ren b�r �l başkanı var. Gördüğüm kadarıyla 
bu tablo teşk�lat �ç�nde öneml� b�r mot�vasyonu sağlıyor…

Rektör Hocamıza Göre Çanakkale 
Geçilmiş!
Çanakkale 18 Mart Ün�vers�tes�nde, 04.11.2020 tar�hl� 31214 
sayılı resm� gazetede yayınlanarak Bağımlılıkla Mücadele 
Uygulama ve Araştırma Merkez� kuruldu. Geçt�ğ�m�z hafta 
merkez�n yönet�m kurulu toplantısında konuşan Rektör Sedat 
Murat, “Ün�vers�tem�z en öneml� araştırma merkezler�nden 
b�r�s�n� kurdu. En öneml�s� bağımlılıkla mücadele merkez� oldu. 
Çanakkale'de bu kadar şeh�d�m�z�n olduğu yerde uyuşturucu kol 
gez�yorsa bana göre Çanakkale geç�lm�şt�r” ded�. Rektör 
hocanın yaptığı tesp�t� “sen� ben” yapsak anlaşılab�l�r ama 
rektör hocanın yapması b�raz tal�hs�z olmuş! Ne demek 
Çanakkale geç�lm�şt�r? Geç�l�rken b�z ne yaptınız veya ne 
yapacağız? Bu t�p toplantılarda konuşmanın ötes�nde herhang� 
b�r şey yapmayacaksak elbette k� Çanakkale geç�l�r! 
Kıymetl� hocama sormak �ster�m, kend�s� ya da ek�b�nden 
b�r�ler� Çanakkale'n�n sokaklarına �nm�ş m�d�r? Örneğ�n 
Fevz�paşa Mahalles�ne h�ç g�d�lm�ş m�d�r? Orada k� genç 
kardeşler�m�zle, a�leler�yle, muhtarlıkla b�r araya gelerek bu 
konularla �lg�l� olarak “b�z buradayız” den�lm�ş m�d�r? 
Ün�vers�te konumu gereğ� şehre tepeden bakıyor, tavs�yem 
tepeden �n�p şeh�rden ün�vers�teye bakmalarıdır. O zaman 
Çanakkale'n�n geç�lmemes� �ç�n neler yapmaları gerekt�ğ�n� 
daha �y� görürler… Rektör hocamızın tecrübes�ne, �lm�ne çok 
güven�yoruz, şeh�rde dokunulacak onca konu var açıkçası 
onlara dokunmasını �st�yoruz, bekl�yoruz…

Küresel ısınma ve �kl�m değ�ş�kl�ğ� bundan sonrak� 
hayatımızı çok etk�leyecek g�b� gözüküyor. Yan� h�çb�r şey 
esk�s� g�b� olmayacak. Türk�ye, �ç�nde bulunduğumuz 
yüzyılın sonlarına Doğru Avrupa ve Orta Asya Bölges�'nde 
aşırı hava olaylarına en çok maruz kalacak ülkeler 
l�stes�nde üçüncü sırada göster�l�yor. 1960'lı yıllarla 
kıyaslandığında afet sayısı 3 kat artmış durumda. Hal 
böyle olunca yen� yol har�taları hazırlanmalı. İkl�m 
değ�ş�kl�ğ�ne bağlı olarak ortaya çıkab�lecek uzak-yakın 
tüm öngörüler� önümüze koyup, konuya b�l�msel ver�lerle 
bakan herkes�n katılacağı yen� b�r platform oluşturmalıyız.
“Aşırı hava olaylarına en çok maruz kalacak ülkeler 
l�stes�nde üçüncü sırada göster�l�yor” kısmının altını 
özell�kle ç�zmek �ster�m. Olası deprem, sel, yangın 
felaketler�nde Çanakkale ne yapacak? Kurumlarımız ve 
vatandaşlar böyles� felaketlere ne denl� hazır? 
Deprem konusu her dönem gündem�m�zde olmasına 
rağmen halen daha tam anlamıyla kentsel dönüşümünü 
tamamlayamamış olmamız sanırım b�ze çok şey söylüyor. 
B�raz fazla yağan yağmurlarda caddeler�m�z�n, 
sokaklarımızın ne hale geld�ğ�ne her zaman şah�t oluyoruz.  
Sarıçayın'ın hafif b�r taşma r�sk�nde b�le çay yatağını ve 
tekneler� ne hale get�rd�ğ�n� hemen her yıl görüyoruz. B�z 
�se maalesef halen daha Sarıçay'ı s�yas� 
polem�kler�m�z�n en kullanışlı malzemes� olarak 
görüyoruz. Güzelyalı, Dardanos ve Tar�h� Alanda k� 
orman yoğunluğunu da d�kkate aldığımızda hemen her 
alanda yen� planlamalar yaparak olağanın dışında 
önlemler almak zorunluluğumuz/sorumluluğumuz 
elzemd�r. Sadece Çanakkale merkez �ç�n değ�l �l genel�nde 
bu yönde yen� planlamalar yapılması gerek�yor. Maalesef 
çabuk unutuyoruz ama hatırlayın b�rkaç sene 
önces�nde Gökçeada'da yaşanan sel felaket�n�… 
Yaşananalar ortada, ülkem�zde k� son yangın ve sel 
felaketler�nden eğer ders almaz �k� gün sonra unutursak 
vay hal�m�ze. Çanakkale olarak öncel�kl� olarak tüm devlet 
kurumlarımız, yerel yönet�mler�m�z ve s�v�l toplum 
kuruluşlarımız b�r masa etrafında toplanıp olası afet 
senaryoları üzer�nde çalışarak ne yapacaklarını ortaya 
koyması ve bunu kamuoyuyla paylaşması gerek�yor. 
Herkes ne yapacağını bugünden b�lmel� ve hazırlığını 
ona göre yapmalı. “Evet rut�n olarak bazı toplantılar 
yapılıyor ama bunlar “adet yer�n� bulunsun” ötes�ne 
taşınması gerek�yor.” 
İş�m�z�n çok zor olduğunu söylemel�y�m, bakın çok 
küçük b�r örnek verey�m; Çanakkale Devlet Hastanes�ne 
g�tmek �sted�ğ�n�zde, tek b�r yoldan ulaşım 
sağlayab�l�yorsunuz. O bölgede son yıllarda artan nüfusun 
�ht�yacına b�le cevap veremeyen b�r yoldan bahsed�yorum. 
Yen� yapılan bu yolun hastaneye de ulaşımı sağlayacağının 
b�l�nmes�ne rağmen “güvenl�k şer�d�” b�le düşünülmem�ş, 
yan� ambulans �ç�n özel b�r yol olmadığı g�b� ambülansın 
g�deceğ� alternat�f b�r yol da yok. Her sabah metrelerce 
kuyruğun olduğunu görmek �steyen yetk�l�ler b�r sabah 
buraya uğrasınlar ve durumu görsünler. Yolda �k� araba zar 
zor yan yana g�derken olası b�r felaket durumunda çok 
değ�l 10 ambulansın hastaneye ulaşmaya çalıştığını b�r 
düşünün…Tek başına bu b�le b�r kaos yaratacaktır. Ortalık 
güllük, gül�stanlıkken b�r yerden başlamak gerek�yorsa 
hastaneye ulaşım �ç�n alternat�f b�r yol güzergahı 
planlaması ve bu planın �ved�l�kle uygulamaya sokulması 
şarttır yoksa yarın çok geç olab�l�r.

CHP �ç�nde b�r süred�r devam eden gerg�nl�kle �lg�l� olarak 
geçt�ğ�m�z gün yazdığım b�r yazıda şunları söylem�şt�m; “Ülgür 
Gökhan gücünü part�s�n�n üyeler�nden, delegeler�nden ve CHP'ye 
oy veren vatandaşlardan alıyor. Muharrem Erkek �se genel 
merkezden ve oturduğu genel başkan yardımcılığı koltuğundan 
alıyor. Gökhan gücünü, seç�mlerde rak�b� olan part�lere karşı 
aldığı oy �le Erkek �se kend� part�l�ler�ne karşı aldığı yaptırım 
kararlarıyla göster�yor!” dem�şt�m ve eklem�şt�m; “Geld�ğ�m�z 
noktada Erkek ve ek�b� öyle b�r güç zeh�rlenmes� yaşıyor k� 
“Ülgür Gökhan'ı, o olmazsa Reb�ye Ünüvar'ı b�r şek�lde 
görevden alab�l�r m�y�z?” �n hesaplarını yapıyor ve bunu c�dd� 
c�dd� aralarında konuşuyorlar.” 
Gökhan özell�kle çalışma arkadaşlarını hedef alan bu 
“operasyonlara dur demek �ç�n” s�yas� başkan yardımcısı 
Reb�ye Ünüvar'ı, merkez �lçe başkanı ve �l başkanını ve yanına 
alarak part� b�nasında b�r basın toplantısı düzenled�. Toplantıda 
her şey açık açık konuşuldu ve her soruya açık açık cevap ver�ld�. 
D�kkat�m� çeken, altını özell�kle ç�zd�ğ�m noktaları s�zlerle 
paylaşacağım. Bakalım kend� part�l�ler�ne genel merkezden ve 
bazı yayın kuruluşları üzer�nden operasyon çeken Muharrem 
Erkek de benzer şek�lde b�r basın toplantısı düzenler m�? 
Başkan Gökhan “Sorununuz varsa ben�mle halled�n, başkan 
yardımcım üzer�nden s�yaset götürmey�n!” ded� ve başkan 
yardımcısı Reb�ye Ünüvar'dan ş�kayet edenler�n “beled�yede at 
oynatamayanlar” olduğunu söyled�. Ünüvar'ın 7 yıldır başkan 
yardımcılığı görev�n� başarıyla yürüttüğünün altını ç�zd�; “ne 
�st�fası, �st�fa �ç�n, görevden alma �ç�n yolsuzluk olması lazım, 
usulsüzlük olması lazım, yoğun b�r vatandaş ş�kayet� olması 
lazım. Ama böyle b�r şey yok. H�ç k�mseden part� �ç� s�yas� 
çek�şmen�n dışında ş�kayet duymadım. Her şeye koşuyorlar, 
mücadele ed�yorlar, onların görev aldığı alanlarda canla başla 
çalışıyorlar” ded�. 
Muharrem Erkek'�n “genel merkezdek� koltuğunun gücüyle” 7 
k�ş�y� ön seç�me sokmadan beled�ye mecl�s�ne “atamasına” karşın 
Reb�ye Ünüvar'ın ön seç�mde sandıktan b�r�nc� olarak çıkmasına 
da atıfta bulunan Gökhan; “Tüm üyeler�n katıldığı önseç�mle 
aday olduk, Reb�ye Hanım b�r�nc� olarak çıktı, en çok ona karşı 
muhalefet varken b�r�nc� çıktı. Şunu demek �st�yorum; “b�z, onun 
bunun desteğ�yle, b�r yere s�yaseten adaysak önce örgütün 
önünden geçer�z. H�ç öyle yukarıdan atamayla, aralara g�rmekle 
görev almayız. B�z örgütün önünden geç�p onların onayıyla ve 

Çanakkale halkının oluruyla bu görevler� alırız” �fadeler�n� 
kullandı.

Ben Dimdik Ayaktayım ve Buradayım
Reb�ye Ünüvar �se sözler�ne “kamuoyunu meşgul ett�ğ�m �ç�n 
Çanakkale halkından ve örgütümden özür d�l�yorum” d�yerek 
başladı. Eş�n�n yasal hakkı olmasına rağmen savunmasının b�le 
alınmadan �hraç ed�ld�ğ�n� ve eş�n�n konuyu yargıya taşıdığını 
bel�rtt�. 
İst�fa söylemler�ne karşı �se; “Ben kend� örgütüme karşı ve 
Çanakkale halkına karşı kamu görev�n� yer�ne get�r�yorum. Eğer 
benden �st�fa etme beklent�s� varsa ancak ve ancak onlar ben�m 
�st�famı �steyeb�l�rler.  Ben de örgütümün �steğ� doğrultusunda 
hemen gereğ�n� yer�ne get�r�r�m.  O yüzden ben d�md�k 
ayaktayım ve buradayım.  Beled�ye adına halk �ç�n yapmamız 
gereken görevler var, b�z de gece gündüz onların 
gerçekleşt�r�lmes� �ç�n mücadele ed�yorum.  31 Mart 2024 
tar�h�ne kadar da mücadele vereceğ�m. Bundan sonrak� süreç ne 
olacak d�ye düşünürsen�z ben y�ne örgütümün kantarına çıkarım 
ve boyumun ölçüsünü örgütüme aldırırım, onun dışında sadece 
Çanakkale halkı ben�m boyumun ölçüsünü alab�l�r.”
Başta söyled�ğ�m� tekrar ederek yazıyı b�t�rey�m; “Bakalım 
kend� part�l�ler�ne genel merkezden ve bazı yayın kuruluşları 
üzer�nden operasyon çeken Muharrem Erkek de benzer 
şek�lde b�r basın toplantısı düzenler m�?” 

CHP İçin, Çanakkale İçin Ne Büyük Talihsizlik 
Belediyede At 
Oynatamayanların 
Operasyonu

Beled�yede At Oynatamayanların Operasyonu

5 İlçenin Kaymakamı Değişti
Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan �mzasıyla yayımlanan Mülk� 
İdare Am�rler� Atama Kararnames� �le Çanakkale'n�n 5 �lçes�n�n 
kaymakamları değ�şt�.
Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan �mzasıyla yayımlanan Mülk� İdare 
Am�rler� Atama Kararnames� �le bulundukları yerlerde görev süreler�n� 
tamamlayan veya h�zmet ve mazeretler� gereğ�nce kararname kapsamına 
alınan 624 mülk� �dare am�r�n�n görev yerler� l�yakat ve kıdemler� d�kkate 
alınarak değ�şt�r�ld�. Atamalar, 3 sayılı Cumhurbaşkanlığı 
Kararnames�'n�n 2. ve 3. maddeler� gereğ�nce yapılırken Çanakkale'de de 
5 İlçen�n kaymakamı değ�şt�.  Cumhurbaşkanı �mzası �le yayınlanan 
kararnamede B�ga İlçe Kaymakamı Mustafa Can Düzce Akçakoca İlçe 
Kaymakamlığına atanırken yer�ne �se Muğla Köyceğ�z İlçe Kaymakamı 
Erd�nç Dolu get�r�ld�. Ez�ne İlçe Kaymakamı Hacı Arslan Uzan �se 

Trabzon Vakfıkeb�r İlçe 
Kaymakamlığına atanırken 
yer�ne Adıyaman Val� 
Yardımcılığı yapan Yunus 
Kızılgüneş atandı. Gel�bolu 
İlçe Kaymakamı Hakan 
Kılınçkaya �se Tek�rdağ 
Şarköy Kaymakamlığına atandı yer�ne �se  Man�sa Gürdes� İlçe 
Kaymakamı Bek�r Abacı atandı. Ayvacık İlçe Kaymakamı Cevat Çel�k 
İzm�r Menderes İlçe Kaymakamlığına atanırken yer�ne Erzurum Otlu İlçe 
Kaymakamı İlker Eker get�r�ld�. Bayram�ç Kaymakamı Sercan Gökdem�r 
�se Çanakkale Val�l�ğ� Hukuk alanına get�r�l�rken yer�ne �se Ardahan'ın 
Çıldır İlçe Kaymakamı Alper Taş get�r�ld�.  
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Çanakkale'de, Cov�d-19 salgınıyla en etk�n mücadele yolu 
olarak göster�len aşılamada, yaklaşık 450 b�n olan hedef 
nüfusun yüzde 85,3'üne �lk doz aşıları yapıldı. Kentte yaklaşık 
329 b�n k�ş� �k� doz aşısını olurken, yaklaşık 54 b�n k�ş�ye de 
b�r�nc� doz aşıları yapıldı. Sağlık Bakanlığı'nın Türk�ye aşı 
har�tasında Muğla'dan sonra mav�ye dönen �k�nc� �l olan kentte 
yapılan aşı sayısı da b�r�nc� ve �k�nc� doz �le kente dışarıdan 
gelenlere yapılan aşılarla b�rl�kte 800 b�n� geçt�. 
Çanakkale'de sağlık ek�pler�, koronav�rüsle mücadele 
kapsamında kent merkez�n�n yanı sıra �lçe, belde, köy ve 
mahalleler �le mevs�ml�k �şç�ler�n çalıştığı tarlalarda, sanay� 
kuruluşlarında, Pazar yerler�nde aşı çalışmalarını sürdürüyor. 
Kent merkez�nde kordon boyuna kurulan çadırda, Ez�ne 
�lçes�nde �se kapalı pazar yer� g�r�ş�nde oluşturulan aşı 
noktasında vatandaşlar randevu almadan aşı oluyor. Ez�ne İlçe 
Sağlık Müdürü Dr. S�may Karaca, aşı ek�b�yle b�rl�kte her 
pazartes� günü pazar yer� g�r�ş�nde aşı uygulamasına devam 
ed�yor. Günde ortalama 300 k�ş� randevusuz olarak aşılanıyor. 
Perşembe günler� de Gey�kl� beldes� pazar yer� zabıta 
noktasındak� aşı noktasında vatandaşlar randevusuz aşı 
olab�l�yor. 
İl Sağlık Müdürlüğü ek�pler�n�n aralıksız sürdürdükler� 
çalışmalarda, hedeflenen k�tlen�n yüzde 85,3'ü aşılandı. Kentte 
yaklaşık 329 b�n k�ş� �k� doz aşısını olurken, yaklaşık 54 b�n 
k�ş�ye de b�r�nc� doz aşı yapıldı. Aşı takv�m sürec�nde �l 
dışından gelenlere yapılan aşılarla b�rl�kte kente yapılan aşı 
sayısı 800 b�n� geçt�. Çanakkale, b�r�nc� doz aşı oranıyla 
Türk�ye'n�n aşı har�tasında Muğla'nın ardından mav� renge 
dönen �k�nc� kent oldu.

'BU KÖTÜ GÜNLERİ AŞMAKTA TEK 
ÇAREMİZ AŞI'
İl Sağlık Müdürü Opr. Dr. Gökhan Baştürk, halkın aşıya yoğun 
�lg� göstermes� ve sağlık personel�n�n özver�l� çalışması sonucu 
kent olarak aşıda başarıyı yakaladıklarını söyled�. Opr. Dr. 

Baştürk, bugüne kadar 800 b�n doz aşı yaptıklarını ve hedef 
k�tle �ç�n yüzde 85'�n üzer�nde aşı performansına ulaştıklarını 
bel�rterek, "B�z bu aşıyı sahada etk�n çalışarak gerçekleşt�rd�k. 
Yaşlı ve engell� bakım merkezler�, mevs�ml�k tarım �şç�ler�, 
talep eden tüm sanay� kuruluşları, alışver�ş merkezler� ve 
vatandaşımızın kalabalık olduğu her yere aşıyı ulaştırmaya 
çalıştık. Çanakkale mav� renge ulaşan �lk �ller�m�zden b�r tanes�. 
Bu başarıya 18 yaş üstü tüm vatandaşlarımızın yoğun �lg�s� ve 
sağlık personel�m�z�n etk�n performansıyla ulaştık. Şu anda 
aşıyı 15 yaş üzer�ne yapab�l�yoruz. Bazı özel durumlarda 12 yaş 
üstüne de etk�n olarak uygulayab�l�yoruz. Özell�kle 
gençler�m�z�n bu aşı olayına verd�ğ� destek çok öneml�. Çünkü 
bu kötü günler� aşmakta aşı b�z�m tek çarem�z. Maske, mesafe 
ve tem�zl�kle b�rl�kte aşıyla bu hastalıktan etk�n şek�lden 
kurtulmaya çalışıyoruz. Halkımıza ve sağlık personel�m�ze 
destekler�nden dolayı b�r kez daha teşekkür ed�yorum" ded�.

'AŞI OLMAYAN VATANDAŞLARA TEK 
TEK ULAŞTIK'
Çanakkale'de aşı olmakta tereddüt eden vatandaşlara tek tek 
ulaştıklarını da aktaran Opr. Dr. Gökhan Baştürk, "Çanakkale 
halkından aşı olmaktan tereddüt edenlere b�z tek tek ulaşarak 

aşının etk�nl�ğ�n�, aşının bu konudak� önem�n� ve gerek�rse 
b�l�msel çalışmalarla nasıl desteklend�ğ�n� anlattık. Yoğun 
bakımlarda ve hastanelerde yatanların çoğu aşısız 
vatandaşlarımız. Bu konuda halkın b�l�nçl� olması �ç�n 
el�m�zden gelen� yaptık. Onlardan da bu desteğ� gördük. Bundan 
sonra destekler�n�n devamını bekl�yoruz. B�z vatandaşımızın 
aşıya talep ett�ğ� her yere g�d�yoruz. El�m�zden gelen� 
yapıyoruz. Aşıya ulaşmaları �ç�n gerekl� ek�pler�m�z� kurduk. 
Saha çalışmalarımızı yaptık. Tab� k� ek�pler�m�z cefakârca 
çalışıyor ama halkımızdan da aşıya talep geld�kçe en ücra köy, 
en ücra ev gözetmeden ek�pler�m�z� sahaya sürüyoruz" d�ye 
konuştu.

'OKULA GİDİNCE ARKADAŞLARIMA AŞI 
OLMALARINI TAVSİYE EDECEĞİM'

Bayram�ç Meslek� ve Tekn�k Anadolu L�ses� 12'nc� sınıf 
öğrenc�s� Seza� Özdem�r �se aşı olmaya geld�ğ�n� bel�rterek, 
"Aşı olmayı da çok �st�yordum. 12 yaş üzer� de aşı olmaya 
başladı. 16 yaşındayım, aşımı da oldum. Şu anda zaten 
Türk�ye'de aşılama oranında �k�nc� sıradayız. 12 yaş üstündek� 
k�ş�ler� de aşı olmaya davet ed�yorum. Şu ana kadar h�çb�r 
ağrım veya ş�kayet�m yok. Okuluma g�d�nce arkadaşlarıma aşı 
olmalarını tavs�ye edeceğ�m" �fadeler�n� kullandı.

'DEVLETİMİZ CANLA BAŞLA HALKIN 
SAĞLIĞI İÇİN MÜCADELE VERMEKTE'
Oğlunu okula başlamadan önce koronav�rüs aşısı olmaya 
get�rd�ğ�n� bel�rten Hasan Özdem�r �se, "Oğlum Cov�d-19 aşısı 
oldu. Hastalığı bulaştırmamak adına. Tüm çocukların aşı 
olmasını �ster�m. Devlet�m�zden Allah razı olsun. Devlet�m�z 
canla başla halkın sağlığı �ç�n mücadele vermekte. Allah razı 
olsun" d�ye konuştu.

Çanakkale'de Hedef Kitlenin Yüzde 85,3'ü Aşılandı

Sınır Namustur, Sözünü Çirkin Siyasetine Alet Ediyor!

AK Part� Grup Başkan Vek�l� Bülent Turan, ""Ş�md� de 
Kılıçdaroğlu, hep�m�z �ç�n öneml� olan 'Sınır namustur' sözünü 
ç�rk�n s�yaset�ne alet ed�yor. Elbette sınır namustur. Türk�ye 
Cumhur�yet� Devlet� de sınırlarını koruyor. Güvenl�k 
güçler�m�z, Mehmetç�kler�m�z kahramanca görevler�n� yer�ne 
get�r�yor. B�r kere bu sözü kullanırken, h�ç m� sınırda gözünü 
kırpmadan bekleyen asker�m�z aklına gelmez? Bu devlet adabı 
değ�l. Bugün 'Sınır namustur' d�yenler, dün 'Sınırımızda 
komşumuz PYD olsun' d�yorlardı” ded�.
AK Part� Grup Başkan Vek�l� ve Çanakkale M�lletvek�l� Turan, 
Lapsek� Beled�ye Başkanlığı'nda Kaymakam Fat�h Çel�kkaya, 
Beled�ye Başkanı Eyüp Yılmaz, da�re müdürler� ve STK 
tems�lc�ler�yle b�r araya geld�. AK Part�'l� Turan, toplantıda 
yatırımlar ve �lçe özel�ndek� çalışmaları değerlend�rd�. 
Toplantının ardından açıklamalarda bulunan Bülent Turan, 
göçmen sorununa değ�nerek, "Göçmen sorunu dünyadak� 
adalets�z düzenden kaynaklanıyor. Bugün Orta Doğu, 
Afgan�stan başta olmak üzere güven ve �st�krar ortamının tes�s 
ed�lmemes�nden kaynaklı b�r göçmen sorunu var. Elbette 
göçmen sorununun tek neden� bu değ�l ama tüm dünyanın, 
sözüm ona meden� dünyanın, bu konuya sam�m�yetle 
yaklaşması lazım. Barış ortamının olmadığı coğrafyalarda 

yaşanan trajed�lerden tüm �nsanlık sorumludur. Bugün herkes 
Aylan bebek fotoğrafı etrafında b�rleşm�ş durumda ama 
çoğunun sam�m�yet� sorgulanıyor. Bugün yen� b�r düzene, 
dünyanın 5'ten büyük olduğunu gösteren b�r n�zama �ht�yaç var. 
Ülkem�zde de göçmen konusu gündem ancak olaya �nsan� 
yaklaşmakla beraber çeş�tl� adımlar da atılıyor. B�rkaç gün önce 
de yasa dışı yollarla ülkeye g�ren düzens�z göçmenler sınır dışı 
ed�ld�. Uluslararası platformlarda tüm dünyanın bu soruna b�r 
çözüm bulması �ç�n �radem�z� ortaya koyuyoruz. Bununla 
b�rl�kte ülkem�zde malum kes�mler, göçmenler konusunda 
provokasyon ve toplumsal huzursuzluk peş�nde. Göçmenler�n 
ger� gönder�lmes�n� �stemek başka b�r şey, onları hedef hal�ne 
get�rmek, m�llet�m�z� provoke etmeye çalışmak ayrı b�r şey. 
Amaçları 84 m�lyon olarak b�rl�ğ�m�z�, beraberl�ğ�m�z� bozmak. 
Yoksa dertler� ne göçmenler ne de mültec�ler" ded�.

“Sınır namustur, sözünü çirkin 
siyasetine alet ediyor”
CHP l�der� Kemal Kılıçdaroğlu'nu 'Sınır namustur' mesajı 
üzer�nden eleşt�ren AK Part�'l� Turan, "Ş�md� de Kılıçdaroğlu, 
hep�m�z �ç�n öneml� olan 'Sınır namustur' sözünü ç�rk�n 

s�yaset�ne alet ed�yor. Elbette sınır namustur. Türk�ye 
Cumhur�yet� Devlet� de sınırlarını koruyor. Güvenl�k 
güçler�m�z, Mehmetç�kler�m�z kahramanca görevler�n� yer�ne 
get�r�yor. B�r kere bu sözü kullanırken, h�ç m� sınırda gözünü 
kırpmadan bekleyen asker�m�z aklına gelmez? Bu devlet adabı 
değ�l. Bugün 'Sınır namustur' d�yenler, dün 'Sınırımızda 
komşumuz PYD olsun' d�yorlardı. Türk�ye, tüm kurumlarıyla 
tedb�rler�n� almış durumda. Düzens�z Göçle Mücadele Stratej� 
Belges� ve Ulusal Eylem Planları, neredeyse Avrupa'yla aynı 
sayıda 20 ger� gönderme merkez�m�z, Düzens�z Göçle 
Mücadele Da�res� kurulması, ger� kabul anlaşmaları g�b� b�rçok 
adım atıldı. Özell�kle son yıllarda, bazı yıllar 500 b�ne yakın 
düzens�z göçün önüne geç�lm�ş, devlet bu konuda tam 
anlamıyla teyakkuzda olduğunu resm� ver�lerle gösterm�şt�r. 
Bununla b�rl�kte tüm kurumlarımızın daha hassas olması 
gereken b�r süreç var. Dün olduğu g�b� bugün de m�llet�m�z�n 
huzurunun bozulmasına asla �z�n vermemel�y�z" d�ye konuştu. 

Çanakkale Valiliği'nden 
Köylere Yangın 
Söndürme Tankeri
Çanakkale Val�l�ğ� İl Özel İdares� tarafından; 
Bayram�ç, B�ga, Ez�ne, Gel�bolu ve Yen�ce 
�lçeler�ne bağlı köylere olası yangınlara müdahale 
etmek üzere 5 adet yangın söndürme tanker� 
alınarak Orman Bölge Müdürlüğü'ne tesl�m ed�ld�.
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Çanakkale Boğazı'nın �k� ucunu b�rleşt�recek olan ve 18 Mart 
2022'de açılacak 1915 Çanakkale Köprüsü'ne ulaşımın 
sağlanacağı yolun yakınında yer alan köyde yaşayanların 
araçların gürültüsünden rahatsız olmaması �ç�n 1 k�lometre 
uzunluk ve 3 metre yüksekl�ğ�nde bar�yer oluşturuldu.
Asya yakasında bulunan Lapsek� Şekerkaya �le Avrupa 
yakasında yer alan Gel�bolu Sütlüce mevk�ler�ndek� şant�yelerde 
649'u mühend�s 5 b�n k�ş�yle çalışma yürütülüyor. Her �k� 
yakadak� kuleler arasına mega blokların montajı �ç�n mesa� 
harcayan ek�pler, karada kalan yol ve ulaşım bağlantı aksı 
çalışmalarını sürdürüyor. Kınalı, Tek�rdağ, Çanakkale ve 
Savaştepe Otoyol Projes�”n�n Malkara �le Çanakkale arasında 
bulunan, 1915 Çanakkale Köprüsü'nün de yer aldığı güzergahta 
da ek�pler yoğun şek�lde çalışıyor.
Yüzde 100 Çevrec� Yatırım
Köprü projes�nde bulunan çevre koruma faal�yetler� �ç�n yüzde 
100 çevrec� yatırımlar seç�ld�. Bu kapsamda, köprünün 
güzergahında en yakın yerleş�m b�r�m� olan Yülüce köyü 
mevk�s�nden geçen bölüme, bölgede yaşayanların araçların 
gürültüsünden rahatsız olmaması �ç�n 1 k�lometre uzunluk ve 3 
metre yüksekl�ğ�nde bar�yer monte ed�ld�. Çalışmayı yapan 
ş�rket�n Genel Yönet�m D�rektörü Nejan Hatko, AA'ya yaptığı 
açıklamada, bar�yerle kara yolu gürültüsünün yaşam alanlarına 
ulaşmasının önüne geç�ld�ğ�n� söyled�. Operasyonu 45 günde 
tamamlayıp hedeflenen gürültü düşüşünü yakaladıklarını 
vurgulayan Hatko, bu projeyle çevreye duyarlı b�r yatırıma daha 

�mza attıklarını sözler�ne ekled�.
2023 Metre İle Dünyada İlk
TAMAMLANDIĞINDA 'dünyanın en uzun orta açıklıklı 
köprüsü' unvanını alacak 1915 Çanakkale Köprüsü'nün tasarımı 
�ncel�kle örüldü. Köprünün �k� ayak aralığı, Türk�ye 
Cumhur�yet�'n�n kuruluşunun 100'üncü yılına atıfla 2023 metre 
olarak tasarlandı. Köprünün kule bağlantıları ve unsurları, Türk 
bayrağına atfen kırmızı ve beyaz olacak. Kuleler�n üst kısmı, 
Sey�t Onbaşı'nın Çanakkale Savaşı'nda namluya sürdüğü top 
merm�s�n� tems�l edecek şek�lde yapılacak. Çanakkale 
Boğazı'nın �lk asma köprüsünün toplam uzunluğu, 4 b�n 608 
metrey� bulacak.

Çanakkale Köprüsü Yoluna 'Çevrec�' Ses Bar�yer�
Bal Ormanı Tes�s Yaptırılacak
Gökçeada Orman İşletme Şefl�ğ�, bal ormanı tes�s� 
yaptıracak.
Basın İlan Kurumu �lan portalı www.�lan.gov.tr �nternet 
s�tes�nde yayınlanan �lana göre; Gökçeada Orman İşletme 
Şefl�ğ�, arı ıslahı ve bal ormanı, boğaz orman �şletme 
şefl�ğ� bal ormanı tes�s� yaptıracak. İhale, 4734 sayılı 
Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddes�ne göre açık 
�hale usulü �le �hale ed�lecek olup, tekl�fler sadece 
elektron�k ortamda EKAP üzer�nden alınacaktır.

'Bayramiç Tahin Helvası' Coğrafi İşaret Tescili Aldı
Çanakkale'n�n Bayram�ç �lçes�n�n 1800'lü yıllardan bugünlere 
ulaşan lezzet� tah�n helvası Bayram�ç Z�raat Odası tarafından 
04.02.2021 tar�h, C2021/055 başvurusu numarası �le müracaatı 
yapılarak koruma altına alınan Bayram�ç Tah�n Helvası Türk 
Patent ve Marka Kurumu �le �lg�l� kurumlar nezd�nde 
09.08.2021 tar�h�nde tesc�llend�.

 “YÖRESEL ÜRÜNLERİMİZ COĞRAFİ 
İŞARETLE TESCİL EDİLMEYE DEVAM 
EDİYOR”
Konu �le �lg�l� değerlend�rmede bulunan Çanakkale T�caret 
Borsası Başkanı S.Kaya Üzen, “İl�m�z tarımsal ürünler�n� haksız 
rekabetten korumak ve özgünlüğünü tesc�lleyerek tarımsal 
ürünler�m�ze ayırt ed�c� n�tel�kler kazandırmak adına Bayram�ç 
Z�raat Odamızca başvurusu yapılan Bayram�ç Tah�n Helvasının 
coğrafi �şaret tesc�l� alındığını memnun�yetle öğrend�k. Kültür 
m�rasımıza sah�p çıkan Bayram�ç Z�raat Odası Başkanımız 

Sayın İsma�l Pehl�van'ı ve emeğ� geçen herkes� tebr�k ed�yorum. 
Bayram�ç'�m�ze, Çanakkale'm�ze, ülkem�ze hayırlı olsun” ded�.

 “ÇALIŞMALARIMIZA ARALIKSIZ 
DEVAM EDECEĞİZ”
“Çanakkale'm�zde, markalaşma n�tel�ğ�ne sah�p pek çok 
değer�m�z bulunuyor” d�yen Üzen, “İl�m�z�n sah�p olduğu bu 
zeng�nl�k, coğrafi �şaret tesc�ller�yle koruma altına alınarak, 
atalarımızdan m�ras kalan değerler�m�z gelecek nes�ller�m�ze en 
kıymetl� hal�yle bırakılma �mkanı buluyor. Bayram�ç Tah�n 
Helvasının tesc�llenmes� �le coğrafi �şaretl� ürünler�m�z�n sayısı 
�l�m�zde 8'e yükselm�şt�r. Hal� hazırda �l�m�zde başvuru 
aşamasında olan ürünler�m�z de bulunmaktadır. Bu 
ürünler�m�z�n de tesc�l ed�lmes�yle beraber �l�m�zde üret�len, 
yörem�z� tanıtan ürünler�m�z daha da değer kazanacaktır. Bu 
bağlamda bölgem�zle özdeşleşen ürünler�n coğrafi �şaretl� 
ürünler l�stes�ne g�rmes� �ç�n çalışmalarımıza aralıksız devam 
edeceğ�z. Coğrafi �şaret tesc�l� sayes�nde hem üret�c�ler�m�z 

kazanacak hem de tüket�c�ler�m�z doğru ürünle buluşacaktır. Bu 
yüzden �l�m�zde yürütülmekte olan coğrafi �şaret tesc�l alma 
çalışmalarını çok önems�yoruz" �fadeler�n� kullandı. 

İnşaatlar Hızla İlerliyor
Val� İlham� Aktaş, 
İÇDAŞ tarafından 
Çanakkale Onsek�z Mart 
Ün�vers�tes� Terz�oğlu 
Kampüsü'nde yaptırılan 
18 Mart Hat�me Ana Ulu 
Cam�� ve Hüsey�n Ak�f 
Terz�oğlu Şevkat Yuvası 
Vakfı Dede Musa 
Baştürk İş Merkez� �nşaat 
alanlarında yapılması 
planlanan yol yapım 
�şler�n� yer�nde 
�nceleyerek b�lg� aldı.
Karayolları 14. Bölge 
Müdürü Ömer Güzel, 
Val� Yardımcısı – İl Özel 
İdares� Genel Sekreter� 
Abdullah Köklü, İl 
Müftüsü Şükrü Kabukçu, 
Karayolları 14. Bölge 
Müdürlüğü ve ÇOMÜ 
yetk�l�ler�n�n de 
bulunduğu �ncelemelerde Val� İlham� AKTAŞ, 18 Mart Hat�me 
Ana Ulu Cam�� ve Hüsey�n Ak�f Terz�oğlu Şevkat Yuvası Vakfı 
Dede Musa Baştürk İş Merkez� �nşaat alanlarında Karayolları 
14. Bölge Müdürlüğü tarafından yapılması planlanan yol 
çalışmaları hakkında yetk�l�lerden b�lg� aldı.

18 Mart Hat�me Ana Ulu Cam�� ve Hüsey�n Ak�f Terz�oğlu 
Şevkat Yuvası Vakfı Dede Musa Baştürk İş Merkez� 
�nşaatlarının tamamlanmasıyla yol çalışmalarının da en kısa 
sürede tamamlanacağını bel�rten Val� İlham� Aktaş, Karayolları 
14. Bölge Müdürlüğüne çalışmalarından dolayı teşekkür ett�.  

Çanakkale OSB kesintisiz 
enerjiye kavuşuyor
Çanakkale Organ�ze Sanay� Bölge Müdürlüğü ve GMKA 
�şb�rl�ğ� �le ortak yürütülen Çanakkale Organ�ze Sanay� 
Bölges� Elektr�k Üstyapı Modern�zasyonu ve SCADA 
Programının Kurulumu �le Otomasyonun Sağlanması 
projes� �ç�n Kontrolmat�k Teknoloj� Enerj� ve Mühend�sl�k 
A.Ş. �le sözleşme �mzalandı.
Çanakkale OSB Yönet�m Kurulu Başkanı Fahrett�n 
ERSOY, sözleşmen�n �mzalanmasının ardından açıklamada 
bulundu. Ersoy, "Yıllardır sorun olan ve yatırımcılarımızın 
çok c�dd� üret�m kayıpları yaşamasına neden olan elektr�k 
kes�nt� sorununu çözmek ve OSB'm�z�n kes�nt�s�z enerj�ye 
kavuşması yolunda atılan bu adımın, tüm sanay�c�ler�m�z 
�ç�n hayırlı olmasını d�ler�z" ded�.
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Part� Grup Başkanvek�l� ve Çanakkale M�lletvek�l� Bülent 
Turan, Çanakkale Orman Bölge Müdürlüğü Yangın Yönet�m 
Merkez�'n� z�yaret ederek Orman Bölge Müdürü Enver Dem�rc� 
ve çalışanlarla b�r araya geld�. Z�yarette konuşan Turan, 
“Bölgem�zde de sık sık yangınlar çıkıyor, bunlara zamanında 
müdahale ed�l�yor. Ek�pmanlarımız, hel�kopter�m�z ve tüm 
teçh�zatımız burada. Ama en öneml�s� buradak� kuvvetl� �rade, 
mücadele ve tecrübe. Bu tecrübelerle Çanakkale'dek� yangınlara 
büyümeden müdahale ed�lmes� çok kıymetl�. Bölge 
Müdürümüze, tüm ek�b�ne yüksek gayretler� �ç�n çok teşekkür 
ed�yoruz.” ded�.
“Son günlerde ülkem�z�n değ�ş�k �ller�nde tar�h�m�z�n en büyük 
orman yangınlarıyla mücadele ett�k. Maalesef hep�m�z�n 
yüreğ�n� acıtan kayıplarımız oldu.” d�yen Turan sözler�n� şöyle 
sürdürdü; “Özell�kle çok sayıda yangın olması, el�m�zdek� 
yangın söndürme araçlarının sayısına rağmen sorunları farklı b�r 
hale get�rd�. Çanakkale'den de hel�kopterler�m�z, orman 
kahramanlarımız d�ğer �llere g�derek çalışmalara katıldı. Çok 
büyük emekler verd�ler, terler akıttılar. Ancak üzülerek �fade 
ed�yorum k�, s�yas� konuların malzemes� oldular. Bu konuda 
üzgünüz, dertl�y�z. B�z orman yangınlarıyla mücadele ett�k; ama 

yalanla mücadele edemed�k. Herkes yanan c�ğerler�m�ze, 
ormanlarımıza odaklanmışken ucuz s�yas� polem�kler çıkarmak 
doğru değ�ld�. Devlet�m�z�n uzun yıllardır bu konudak� 
tecrübes�, adımları, yatırımları kıymetl�yd�. Ancak son süreçte 
300'den fazla yangınla mücadele ed�ld�. Avrupa başta olmak 
üzere, d�ğer gel�şm�ş ülkelerde b�le çok daha uzun sürede 
yangınların söndürüldüğünü gördük. Güya teçh�zat yeterl� 
olmasına rağmen sonuç alınamadığını gördük. Yangın başka b�r 
problem. O yüzden s�yas� kavgamızı, eleşt�r�ler�m�z� yaparken, 
orman �şç�ler�m�ze, çalışanlarımıza, mücadele eden 
arkadaşlarımıza haksızlık yapmamamız lazım. Çok büyük 
fedakarlıklarla eşs�z b�r mücadele ortaya koyuldu. Bu ves�leyle 

tüm orman kahramanlarımıza b�r kez daha teşekkür ed�yor; 
şeh�tler�m�z� rahmetle ve m�nnetle yad ed�yoruz.
Yanan yerler�n yen�den ağaçlandırılması Anayasal b�r 
zorunluluk. En güzel örnekler�nden b�r� de yıllar önce 
Gel�bolu'da yanan yerler�n yen�den ağaçlandırılması oldu. 
Yangınların söndürülmes�nden sonra yanan ormanlarımızı 
yeşertmek �ç�n çalışmalara hemen başlandı. Her b�r 
vatandaşımız �ç�n 3 adet olacak şek�lde, toplam 252 m�lyon 
fidanı bu yıl b�tmeden toprakla buluşturacağız. Devlet�m�z tüm 
�mkanlarıyla yangından etk�lenen m�llet�m�z�n yanında olmaya 
devam ed�yor. Çanakkale'm�zde eks�ğ�m�z varsa bunları 
konuşmak �ç�n de buradayız. Çanakkale en büyük su deposu 
olan hel�kopterlere sah�p �ller�m�zden b�r�. Bölge 
ormanlarımızın çok kıymetl� olmasından dolayı tüm 
tedb�rler�m�z� aldık, almaya devam ed�yoruz.” şekl�nde konuştu.
 Z�yarete İl Genel Mecl�s� Başkanı Nejat Önder, AK Part� 
Çanakkale İl Başkanı Na�m Makas, İl Başkan Yardımcısı S�nan 
Erdoğan, Çanakkale Z�raat Odası Başkanı İsma�l Kaya, 
Çanakkale Teknopark Genel Müdürü Erkan B�l katıldı. 

Turan'dan Ormanın Kahramanlarına Moral Ziyareti

Hangi Siyasi Parti Olursa Olsun Hizmet İçin Biz Görüşmeyi Görev Biliyoruz
AK Part� Grup Başkanvek�l� ve Çanakkale M�lletvek�l� Bülent 
Turan, İl Genel Mecl�s Başkanı Nejat Önder'� z�yaret ederek, 
mecl�s başkanlığı sürec� �le �lg�l� değerlend�rmeler�n� paylaştı. 
Turan, “Derd�m�z kavga yapmak, polem�k yapmak değ�l. Tam 
aks�ne son �k� polem�kten, kavgadan, gerg�nl�kten beslenen 
�nsanlara �ş nasıl yapılırmış, h�zmet nasıl yapılırmış, devlet 
adamlığı nasıl olunurmuş onu göstermek. B�z daha dün Ülgür 
Gökhan'ın yanındaydık. Hang� s�yas� part� olursa olsun h�zmet 
�ç�n b�z görüşmey� görev b�l�yoruz.  Ancak bu �y�mserl�ğ�m�ze 
rağmen İl Genel Mecl�s�nde �k� yıl bunu göremed�k maalesef” 
�fadeler�n� kullandı.
 İl Genel Mecl�s Başkanı Nejat Önder'� makamında z�yaret eden 
AK Part� Grup Başkanvek�l� ve Çanakkale M�lletvek�l� Bülent 
Turan, yerel gündem�n sorunları hakkında görüşme yaptı. 
Yapılan z�yaret sonrasında Çanakkale İl Genel Mecl�s� hakkında 
düşünceler�n� açıklayan Turan, “Şehr�m�z�n temel meseleler�n� 
görüşmek �ç�n b�r aradayız.  Nejat Bey �le yen� b�r İl Genel 
Mecl�s� Başkanlığı dönem� uyumlu b�r şek�lde tüm meseleler� 
görüşerek yolumuza devam ed�yoruz.  Son �k� yılı İl Genel 
Mecl�s�'nde kayıp yıl olarak n�telend�rd�ğ�m�z dönem� ger�de 
bıraktık.  Çünkü Val� Bey'�n bütçe tekrar görüşülsün 
demes�nden sonrak� nezakets�z tavır başta olmak üzere  'Ben 

Başkanım her şey� yaparım' anlayışın ne kadar yanlış olduğu 
tekrar görülmüş oldu.  Ama taşlar yer�ne oturdu.  H�zmet etmek 
�steyenler�n, Çanakkale sevdalılarının daha dengel�, daha 
sağduyulu b�r üslupla yola devam etme �mkanı bulundu.  Bugün 
AK Part� ve MHP'n�n ortak ortaya koymuş olduğu adayımızla 
beraber yen� dönemde çok öneml� şeyler yapma vaad�m�z var.  
Bu gün de z�yaret�m�zde şehr�m�z�n temel meseleler� başta 
olmak üzere değerlend�receğ�z” şekl�nde konuştu.

 “İl Genel Meclisi'nde İki Yıl Bunu 
Göremedik Maalesef”
“Bu son seç�ms�z üç yılı h�zmet yılı olarak değerlend�rmek 
�st�yoruz.  Derd�m�z kavga yapmak, polem�k yapmak değ�l” 
d�yen Turan, “Tam aks�ne son �k� polem�kten, kavgadan, 
gerg�nl�kten beslenen �nsanlara �ş nasıl yapılırmış, h�zmet nasıl 
yapılırmış, devlet adamlığı nasıl olunurmuş onu göstermek.  B�z 
daha dün Ülgür Gökhan'ın yanındaydık. Hang� s�yas� part� 
olursa olsun h�zmet �ç�n b�z görüşmey� görev b�l�yoruz.  Ancak 
bu �y�mserl�ğ�m�ze rağmen İl Genel Mecl�s�'nde �k� yıl bunu 
göremed�k maalesef. Köydek� meseleler� değerlend�r�rken k�me 
oy ver�ld� d�ye bakıldı.  Bütçe planlaması yapılırken h�çb�r 

hassas�yet göster�lmed�.  Her şeye rağmen k� hata da olab�l�r, 
bütçeden sonra Val� Bey'�n uyarısı 'şunu düzelt�n' demes�nde 
�nsan b�r noktayı düzelt�p öyle göndereb�l�r. Bunu b�le 
yapmaktan ac�z olan b�r anlayışa maalesef Çanakkale karşı 
karşıya kalmıştır. Ama geld�ğ�m�z noktada taşlar yer�ne oturdu, 
su yer�n� buldu ve tüm ömrünü s�yasete verm�ş çok tecrübel� b�r 
dostumuzla beraber yol yürüme �mkanı bulduk” d�ye anlattı.

AK Parti'li Göktürk'ten CHP'li Özay'a 'HDP' tepkisi!
Geçm�ş dönemlerde CHP Çanakkale 
M�lletvek�l� ve Çanakkale Beled�ye 
Başkanı olarak görev yapan İsma�l 
Özay'ın AK Part�'y� �kt�dardan �nd�rmek 
�ç�n �ş b�rl�ğ� yapılacak part�ler arasında 
HDP'y� de göstermes�ne AK Part� 
Çanakkale İl Başkan Yardımcısı Ömer 
Faruk Göktürk tepk� gösterd�.  Göktürk, 
“İsma�l Özay, HDP �le olan �ş b�rl�kler�n� 
�fşa ederek, söylemler� �le Met�n Ural'ın 
gayr� m�ll� z�hn�yet�ne adeta tam destek 
olmuştur!” ded�.
AK Part�'l� Göktürk, konuya �l�şk�n 
açıklamasında şu �fadelere yer verd�:
“Mustafa Kemal Atatürk'ün askerler� �le 
b�rl�kte kahramanlık destanı yazdığı 
Anafartalar Zafer�'n�n 106'ncı yılı kutlama törenler�ne 
katılmak yer�ne, 'Bu tören sahte törend�r' �fadeler�n� kullanan 
CHP Çanakkale İl Başkanı Met�n Ural'ın bu skandal sözler� 
üzer�nden daha 10 gün geçmeden, CHP'n�n 30 yıllık 

s�yasetç�s� İsma�l Özay, HDP �le olan �şb�rl�kler�n� 
�fşa ederek söylemler� �le Met�n Ural'ın gayr� m�ll� 
z�hn�yet�ne adeta tam destek olmuştur!
Öncek� dönemlerde Çanakkale'm�zde Beled�ye 
Başkanlığı ve CHP M�lletvek�ll�ğ� görevler�nde 
bulunmuş İsma�l Özay, paylaşımında HDP-CHP 
�şb�rl�ğ�n� �fşa ederek bu konudak� desteğ�n� alenen 
�fade etm�şt�r.
B�r taraftan bu �tt�fak İle �kt�dara tal�p olduklarını 
�fade ederken, b�r taraftan da kend� part�ler� 
�ç�ndek� pazarlıklardan, vefasızlıktan, emek 
sömürücüler�nden ve s�yas� bez�rgânlardan ş�kayet 
etmekted�r. İkt�dar olduktan sonra �se kend� 
part�ler�ne çek�düzen verecekler�n� �fade ederek 
CHP'n�n nasıl b�r duruma düştüğünü kend� üslubu 
�le �zah etm�şt�r.

Sayın Ural, özrünüz kabahat�n�zden büyük, sayın Özay, s�ze 
gerçekten teşekkür ed�yoruz; b�z bu kadar güzel �zah 
edemezd�k.”

Tarihi Müftülük Binası Kitap-Cafe oluyor
B�r zamanlar Çanakkale İl Müftülüğü olan Fetvane sokaktak� tar�h� 
b�na restore ed�lerek Çanakkale İl Müftülüğüne tahs�s ed�ld�. Özell�kle 
gençler�n ve kadınlara yönel�k programların yapab�leceğ� K�tap-cafe 
şek�lde restore ed�len tar�h� b�nada son aşamaya gel�nd�.
Çanakkale'n�n en esk� sokaklarından b�r� olan ve tar�h� b�naların yer 
aldığı Fetvane sokakta bulunan b�r b�na da esk� Çanakkale Müftülüğü  
olarak b�l�n�rd�.  Geçt�ğ�m�z yıllarda başlatılan ve yen�den restore 
ed�len tar�h� b�na y�ne Çanakkale İl Müftülüğüne tahs�s ed�ld�. 
B�nanın tahs�s ed�lmes�n�n ardından  dekorasyon çalışmaları başlatılan 
tar�h� b�nada gençler�n ve özell�kle kadınların program yapab�leceğ� 

şekülde d�zayn ed�ld�.  Çalışmaların devam ett�ğ� tar�h� b�na, 
çalışmaların tamamlanmasının ardından güzel etk�nl�klere  ev 
sah�pl�ğ� yapacak.  B�nadak� Çalışmalar �le �lg�l� Çanakkale İl 
Müftülüğünden yapılan açıklamada �se “İl�m�z fetvâhane sokakta 
zamanında müftülük h�zmet b�nası olarak kullanılan ve İl 
Müftülüğümüze tahs�s ed�len tar�h� b�nada çalışmalar son aşamaya 
geld�.  Özell�kle gençlere ve kadınlara yönel�k programların 
yapılacağı tar�h� b�nanın tefr�ş� �le �lg�l� çalışmalar devam ed�yor” 
ded�.  
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Sağlık Bakanlığı Koronav�rüs B�l�m Kurulu Üyes� Prof. 
Dr. Alper Şener, aşı karşıtlarının, argümanları b�l�msel 
ver�lerle çürütüldükçe sosyal medyada sertleş�p, 
saldırganlaşmaya başladıklarını söyled�. Prof. Dr. Şener, 
"Aşının �çer�s�nde akla, v�cdana, mantığa uymayan 
maddeler olduğunu �dd�a ett�ler. Bunları çürüttük. 
Dolayısıyla artık sertleş�p, saldırganlaşıyorlar. Çünkü 
ortaya koydukları argümanların h�çb�r�s� elle tutulur 
değ�l" ded�.
İzm�r Kat�p Çeleb� Ün�vers�tes� (İKÇÜ) Tıp Fakültes� 
Enfeks�yon Hastalıkları Anab�l�m Dalı Öğret�m Üyes� ve 
Sağlık Bakanlığı Koronav�rüs B�l�m Kurulu Üyes� Prof. 
Dr. Alper Şener, son b�r ayda koronav�rüs neden�yle 3 
b�n 316 k�ş�n�n öldüğünü, ölümler�n aşılanmamaya bağlı 
olduğuna d�kkat çekt�. Prof. Dr. Alper Şener, "Aşı 
karşıtlarının sosyal medyada kullandıkları argümanlara 
baktığımızda ne önü, ne başı, ne sonu, ne sağı, ne solu 
geçerl� argümanlar değ�l. Türk�ye genel�nde b�r taraftan 
aşı olan vatandaşlarımıza baktığımızda onların da hakkı 
yen�yor b�r poz�syona düşüyoruz. Son b�r ayda Sağlık 
Bakanlığı'nın ver�ler�ne göre, toplam 3 b�n 316 k�ş� öldü. 
Eğer bu k�ş�ler aşılanmış olsalardı, yüzde 90'dan fazlası 
önleneb�l�r ölümdü. B�l�msel ve tekn�k olarak 
baktığımızda çevrem�zde aşı karşıtlarının oluşturduğu 
gürültüden dolayı bu ölümler�n gerçek sebepler�n�n 
aşılanmamaya bağlı olduğunu gözümüzden kaçırıyoruz. 
Ne yazık k� hem dünya genel�nde hem Türk�ye açısından 
baktığımızda bu tablo h�ç �ç açıcı b�r yola g�tm�yor. 
Avrupa'nın b�rçok ülkes� aşısızları kısıtlamaya yönel�k 
kesk�n önlemler alırken, Türk�ye'de de gündeme gelen 
konulardan b�r tanes� PCR test� �le aşısızların bel�rl� 
alanlara g�rme zorunluluğu get�r�lmes�. Ben bunu 
dolayısıyla aşılıların b�r nev� hakkının yenmes� g�b� 
algılıyorum. Çünkü aşılı vatandaşlarımız sade olarak 
aşılanmış şek�lde toplumun ve bakanlığın get�rd�ğ� 
kurallara uyarken, d�ğer taraftan bunları özlük haklarını 
ve özgürlükler�n� kısıtlanması olarak gören aşısızlar �se 
PCR test� vermeye dah� karşı çıkıyorlar. K�ş�sel 

özgürlükler�m�z sağlık alanında d�ğer �nsanları tehl�keye 
atmamakla b�t�yor. Tab� k� herkes�n özgülükler� var ama 
18 m�lyonun karşısında 70 m�lyonun h�ç m� özgülük 
hakkı yok. Dolayısıyla aşısızların değ�l, aslında aşılıların 
özgürlük haklarını konuşmanın sırası geld�" ded�.

'GEÇERLİ BİR ARGÜMANI, BİLİMSEL BİR 
VERİ TABANI YOK'
Aşı karşıtlarının çeş�tl� gruplar olduğunu �fade eden Prof. 
Dr. Alper Şener, şunları söyled�:
"Aşı karşıtlarının b�r grubu, b�l�msel metodoloj� b�len, 
konuya hak�m k�ş�ler. Bunların b�r kısmı sağlık 
personel�. Bunları b�lerek ya da b�lmeyerek, �steyerek ya 
da �stemeyerek çarpıtıyorlar. Ben�m görüşüme göre 
bunların b�r kısmı b�lerek çarpıtıyor. Çünkü, 'aşı 
olmayın, şu ürünü alın, bu ürün de bende' d�yorlar. Bu 
aslında tekn�k olarak baktığınızda b�r t�car� satış takt�ğ�. 
B�r grup var k� özell�kle d�n� hassas�yetler� kurcalayarak, 
aşının �ç�nde b�l�nmeyen ya da helal olmayan maddeler, 
ürünler var d�yerek sank� aşılanmadığın zaman İslam� ve 
d�n� açıdan zor duruma düşeceks�n�z g�b� kaygıyı 
tet�kl�yorlar ve zorluyorlar. Bu konuda çok daha fazla 
İslam alem� ve b�lg�n�n açıklaması var. Hatta aşıyla �lg�l� 
helal sert�fikası, fetvası da ver�ld�. D�ğer tarafta aşı olsa 
da olmasa da kend�s�ne b�r şey olacağını düşünen grup 

var. Aşı olduğu zaman öleceğ�n� ya da vücuduna 
herhang� b�r madde g�receğ�n�, �zleneceğ�n� düşünen 
grup var. B�r d�ğer grup �se aşılanmaması gerekt�ğ�n� 
düşünerek, kend�n�n süper güç olduğunu düşünüyor. 
Doğal bağışıklık s�stem�n�n bunlardan kaçmasını 
sağlayacağını düşünen grup var. L�ste aslında çok uzun. 
Bunların heps�n�n geçerl� b�r argümanı yok, b�l�msel b�r 
ver� tabanı yok. Vatandaşlarımızın c�dd� b�r kısmı �se 
bunlara aslında kanarak aşı konusunda tereddüt 
yaşıyorlar. Bu tereddüttü g�dermek lazım. Bu tereddüttü 
g�dermek b�z�m el�m�zde. Aşılar güven�l�r. Hal� hazırda 
etk�nl�ğ� göster�lm�ş. Bakanlık bunu hal�hazırda gerekl� 
testlerden geç�rerek, vatandaşlarımıza uygulanmasını 
sağlıyor. Ücrets�z aşılanıyor. Dolayısıyla bu konuda 
d�kkatl� olmak ve tereddütten sıyrılmak gerek�yor."

'SALDIRGANLAŞIYORLAR'
Aşı karşıtlarına karşı sosyal medyada mücadele 
verd�kler�n� kaydeden Prof. Dr. Şener, sözler�ne şöyle 
devam ett�:
"Aşı karşıtları sosyal medyada yaptıkları argümanları 
çürüttüğümüz zaman daha çok sertleş�yorlar. Yakın 
zamanda sosyal medyada paylaştığımız İng�ltere ver�s�n� 
yanlış yorumlayarak ve çarpıtarak �stat�st�kler� sosyal 
medyada yaygınlaştırmaya çalıştılar. Bunun böyle 
olmadığını matemat�k olarak hesap ett�k, gösterd�k ve 
yayınladık. Aşının �çer�s�nde akla v�cdana mantığa 
uymayan maddeler olduğunu �dd�a ett�ler, bunların böyle 
olmadığını çürüttük. Dolayısıyla artık sertleş�p, 
saldırganlaşıyorlar. Çünkü ortaya koydukları 
argümanların h�çb�r�s� elle tutulur vaz�yette değ�l. Ne 
yazık k� öyle de böyle de b�l�msel argümanları 
çürüttüğümüzü gözünden kaçıran vatandaşlarımız �ster 
�stemez tereddüt yaşıyor. Bu tereddütler� olab�ld�ğ�nce 
b�l�msel ver�lerle bıkmadan, usanmadan, küsmeden, 
darılmadan gücenmeden olab�ld�ğ�nce her platformda 
aktarmamız lazım.”

Aşı Karşıtları, Argümanları Çürüdükçe Saldırganlaşıyor

Sağlık Bakanı Koca: “Şu An Delta Varyantı Türkiye'de Yüzde 90'ı Geçti”

Sağlık Bakanı Fahrett�n Koca, “Şu an Delta varyantı 
Türk�ye'de yüzde 90'ı geçt�. Delta Plus'ta g�derek artmaya 
başlıyor. Bu varyant değ�ş�kl�ğ� toplumda bulaşıcılığın 
daha da yoğunlaştığı anlamına gel�yor” ded�.
Sağlık Bakanı Fahrett�n Koca, Cumhurbaşkanı Recep 
Tayy�p Erdoğan'ın başkanlığında gerçekleşt�r�len kab�ne 
toplantısının ardından açıklamalarda bulundu. Aşı 
konusunda b�r sıkıntılarının olmadığını söyleyen Koca, 
“Aşının etk�l� olduğunu görüyoruz. Her geçen gün 
aşılamanın da yoğun b�r şek�lde yapıldığını görüyoruz. Şu 
son 1 aylık zaman d�l�m�nde dünyada, genelde �se �lk 3 
ülke �ç�nde nüfus başına aşının yapılab�l�r olduğu k�m� 

zaman b�r�nc�, k�m� zaman �k�nc�, k�m� zaman üçüncü ülke 
olduk" ded�.
Türk�ye'n�n geçt�ğ�m�z günlerde Amer�ka'nın en az 1 doz 
aşı olan 18 yaş üstü aşılanmış k�ş�ler� geçt�ğ�n� vurgulayan 
Koca, “Aşılamada b�r sorun yok. Bu anlamda 
vatandaşımız bugüne kadar çocuklarına yüzde 98 oranında 
13 farklı aşıyı yaptırab�ld�. Bu anlamda b�r d�renç 
görmüyoruz. B�z yeter k� vatandaşımıza anlatalım. 
Ayağına g�del�m. Vatandaşımızın bu aşıyı yaptıracağına 
�nanıyorum. Ve her geçen gün bu oranlarımız artıyor. 
Gördüğünüz g�b� 1 m�lyona yakın aşı yapmaya devam 
ed�yoruz” �fadeler�n� kullandı.

“Delta Varyantı Türkiye'de Yüzde 90'ı 
Geçti”
Delta varyantının her geçen gün yoğunlaştığını b�ld�ren 
Bakan Koca, “Vaka sayılarımız, hareketl�l�ğ�n çok artması 
ve tedb�rlere uyumun azalmasından dolayı artıyor. Varyant 
değ�ş�kl�ğ� söz konusu. Şu an Delta varyantı Türk�ye'de 
yüzde 90'ı geçt�. Delta Plus'ta g�derek artmaya başlıyor. Bu 
varyant değ�ş�kl�ğ� toplumda bulaşıcılığın daha da 
yoğunlaştığı anlamına gel�yor” şekl�nde konuştu.

“En Az 1 Doz Aşılanmış Öğretmenler 
Yüzde 81”
Öğretmenler�n aşılanma oranlarını da paylaşan Koca, “En 
az 1 doz aşı olan öğretmenler yüzde 81,2 dozunu 
tamamlamış öğretmenler �se yüzde 66” ded�. 
Öğretmenler�n aşı olma oranlarının Türk�ye ortalamasının 
üzer�nde olduğunu vurgulayan Koca, “Aşı olmayan 
öğretmen kalmayana kadar çalışmalar devam edecek” 
ded�.
Çocukların aşı olmaları hakkında da b�lg� veren Koca, 
“B�z ön planda 12 yaş üzer� olan çocuklarımızın r�skl� b�r 
durumu ve kron�k b�r rahatsızlığı söz konusu �se 
aşılanmalarını öner�yoruz. 15 yaş ve üstü de y�ne a�len�n 
onayıyla taleb� hal�nde yaptırıyoruz. Yurt dışına g�d�şler 
�ç�n ek doz gündeme gelm�şt�. Ek b�r aşı gerekm�yor" d�ye 
konuştu.
Aşı olan k�ş�ler�n 2 dozu �nakt�f �se 3. doz aşının 
gerekt�ğ�n� �fade eden Koca, “Çünkü 3-6 ay sonra 
koruyuculuğun düştüğünü görüyoruz. B�oNTech �ç�n şu an 
3. b�r aşıya �ht�yaç yok ama yed�, sek�z ay sonra 
koruyuculuğunun azaldığını İsra�l'den b�l�yoruz. 
Dolayısıyla b�z�m şu an 3,5-4 aylık b�r sonuçlarımız 
el�m�zde. Şu ana kadar ek 3. b�r doza �ht�yaç görülmüyor. 
Fakat önümüzdek� süreçte ne zaman gerekl� olduğunu 
söylem�ş olacağız” ded�.
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Çanakkale Onsek�z Mart Ün�vers�tes�, sosyal �mkânları, başarılı 
akadem�k kadrosu �le yen� terc�h yapacak, öğrenc�ler�n� 
bekl�yor. Çanakkale Onsek�z Mart Ün�vers�tes� Rektörü Prof. 
Dr. Sedat Murat, ün�vers�ten�n pandem�de uygulanan onl�ne 
eğ�t�m� nasıl geç�rd�ğ�nden ve ün�vers�ten�n son durumu 
hakkında açıklamalarda bulundu. Murat, Çanakkale'n�n 
ün�vers�te öğrenc�ler�n� dört gözle bekled�ğ�n� vurgulayarak, 
aşılanmanın önem�n� de şu cümlelerle bel�rtt�: “Belalı b�r 
mus�betle karşı karşıyayız. Öğrenc�ler�m�z� çok sev�yoruz, 
bekl�yoruz.  Öğrenc�lerden r�camız, aşılarını olup gelmeler�d�r.”
 Çanakkale Onsek�z Mart Ün�vers�tes� Rektörü Prof. Dr. Sedat 
Murat, Ün�vers�ten�n �mkânlarının gen�şl�ğ�nden, fakülte, 
yerleşke ve kampüs sayısından bahsett�. Murat, “bünyem�ze 
yen� alanlarda fakültelerde eklemey� düşünüyoruz” ded�.
 Rektör Murat,  “Çanakkale çok güzel b�r şeh�r, tem�z havası 
olan, trafik sorunu olmayan, b�r yerden b�r yere g�tmen�n kolay 
olduğu, İnsanlarının hoşgörülü, güven�l�r olduğu b�r şeh�r. 
Eğ�t�m, kültür ve sanat düzey� yüksek. Ün�vers�tem�z 1992 
yılında kuruldu.  Sadece dört alan dışında,  programlarımız ve 
fakülteler�m�z var.  Hukuk fakültes�, orman fakültes�, eczacılık 
fakültes� ve veter�nerl�k dışında her alanda fakülteler�m�z 
mevcut.  Dört adet enst�tümüz vardı, b�rleşt�rd�k ve b�r enst�tü 
hal�ne get�rd�k.  On sek�z fakültem�z var bünyem�ze yen� 
alanlarda fakültelerde eklemey� düşünüyoruz. İk� meslek 
yüksekokulumuzu fakülte hal�ne get�rd�k ve şu anda Çan da ve 
Gökçeada'da olmak üzere �k� adet Yüksekokulu'muz var” 
açıklamasında bulundu.

 “HER BÖLÜMÜN ÇOK ÖNEMLİ 
OLDUĞUNU DÜŞÜNÜYORUZ”
Çanakkale Onsek�z Mart Ün�vers�tes� Konservatuarı hakkında 
son gel�şmelerden bahseden Murat, “Güzel b�r Konservatuar 
olacak” değerlend�rmeler�nde bulundu. Murat, 
“Konservatuarı'mız �se epey dönemd�r açık olmasına rağmen 
faal�yette değ�ld�. Ben�m önem verd�ğ�m b�r alan, 2019 da 
göreve başladım ve on üç tane elaman aldım. Konservatuarımızı 
müz�k ve görsel Sanatlar Fakültes� hal�ne get�rmey� 
düşünüyoruz. Kapas�tes�n� b�raz daha gen�şleteceğ�z. Güzel b�r 
Konservatuar olacak. İlk öğrenc�ler�m�z� geçen sene aldık. Her 
bölümün çok öneml� olduğunu düşünüyoruz. Öğrenc�ler 
kend�ler�n� gel�şt�r�rlerse başarı sağlayab�l�rler. Özel yetenek 
sınavlarımızla bu yıl da öğrenc�ler�m�z� almaya devam edeceğ�z. 
Güzel Sanatlar Fakültem�z�n bütün bölümler� ve Eğ�t�m 
Fakültem�zde Müz�k Öğretmenl�ğ� ve Res�m Öğretmenl�ğ� 

bölümler�, Spor b�l�mler� Fakültes� bölümler� Yetenek sınavı �le 
öğrenc� alıyor. Yetenek sınavlarımız şuanda başladı. Engell� 
Öğrenc� Kontenjanlarımız da var” �fadeler�n� kullandı.

  “ÇANAKKALE ÇOK PAHALI BİR ŞEHİR 
DEĞİL”
Çanakkale Onsek�z Mart Ün�vers�tes� Rektörü Prof. Dr. Sedat 
Murat, yerleşkeler�n sayısı ve konumları, Ün�vers�teye ulaşımın 
nasıl sağlandığı �le �lg�l� olarak �se, “Yerleşke olarak Bozcaada 
har�ç bütün �lçelerde kampüsümüz var. Toplamda y�rm� üç 
kampüsümüz bulunmaktadır. Bunlardan dokuz tanes� merkezde, 
on dört kampüsümüz �se �lçelerde bulunuyor.  Ün�vers�tem�z�n 
kampüsler�ne ulaşım, Çanakkale Beled�yes�' n�n otobüsler� �le 
ve r�ng seferler� �le sağlanab�l�yor. Konaklama olarak �se 
öğrenc�ler�m�z genell�kle �lk yıllarında yurtları terc�h ed�yor 
daha sonra �se ev k�ralaya b�l�yorlar. Ev k�raları da �nşallah bu 
sene düşer, çünkü pandem�den sonra öğrenc� şeh�rden ayrılınca 
k�ralar düşmüştü, ama Çanakkale çok pahalı b�r şeh�r değ�l” 
ded�.

 “YÜZDE YÜZ İNGİLİZCE EĞİTİM VEREN 
BÖLÜMLERİMİZ VAR”
 Ün�vers�ten�n akadem�k kadrosundan ve Yabancı d�l eğ�t�m� 
veren bölümler hakkında konuşan Murat, “Akadem�k 
kadromuzda toplamda b�n dokuz yüz seksen altı hocamız var. 
İk� yüz doksan yed� profesör ve �k� yüz kırk �k� doçent ve beş 
yüz y�rm� doktora öğret�m üyes�, dört yüz otuz üç öğret�m 
görevl�s� ve dört yüz doksan dört araştırma görevl�s� var. Y�rm� 
c�varında yabancı öğret�m üyem�z var. Öğrenc� sayımız �se kırk 
b�r b�n altı yüz otuz üç. Çanakkalel�ler ün�vers�tem�z� terc�h 
ed�yor, daha sonra çevre �llerden gelen öğrenc�ler�m�z 
çoğunlukta. B�z� terc�h eden d�ğer çoğunlukta öğrenc�ler �se 
Man�sa, Tek�rdağ, Erzurum, samsun ve ordu şeh�rler�nden 
gel�yorlar. Yabancı öğrenc�ler�m�z �se altmış dokuz ülkeden �k� 
b�ne yakın öğrenc� oluşturmaktadır.  En fazla Türkmen�stan' dan 
öğrenc�m�z var. Bu yıl toplamda on b�r b�n öğrenc� alacağız. 
Yabancı d�l eğ�t�m veren bölümler�m�z konusuna gel�rsek, 
Yüzde yüz İng�l�zce eğ�t�m veren bölümler�m�z var. Bunlar 
Çevre Mühend�sl�ğ�, Moleküler B�yoloj�, Uluslar Arası İl�şk�ler 
bölümler�m�z. Terz�oğlu Kampüsünde bulunan S�yasal B�lg�ler 
Fakültes�n�n bütün bölümler�n� �lerleyen yıllarda yüzde yüz 
İng�l�zceye çev�rmey� düşünüyorum. Şu anda İşletme 
bölümümüzün Yüzde yüz İng�l�zce olması �ç�n başvuru yaptık” 
�fadeler�n� kullandı.

 “ÇANAKKALE'NİN DE ÖĞRENCİYE 
İHTİYACI VAR”
 Murat, “Öğrenc�ler�m�z� dört gözle bekl�yoruz. Çanakkale'n�n 

de öğrenc�ye �ht�yacı var. L�sansüstünden dolayı 
Ün�vers�tem�z�n açılış tar�h�n� b�raz gec�kt�rd�k. On b�r ek�mde 
dersler�m�z başlayacak. Yaşadığımız çok ağır b�r durum. Geçen 
sene özell�klede kant�nc�ler�m�z tarafından mesajlar aldım, 
ün�vers�tem�z�n açılması konusunda. Per�şan olduk, yüz yüze 
eğ�t�m yapalım d�yorlar. Pandem�den dolayı yüz yüze eğ�t�m� 
r�skl� bulduk, göze alamadık. Sorumluluğu üstleneb�lmek 
oldukça zor. Belalı b�r mus�betle karşı karşıyayız. 
Öğrenc�ler�m�z� çok sev�yoruz, bekl�yoruz.  Öğrenc�lerden 
r�camız, aşılarını olup gelmeler�d�r.  Sınıfları bölüştürmey� 
planlıyoruz, zamana yayacağız. Öğrenc�ler�m�z b�ze emanetler” 
açıklamasında bulundu.

 “OLAĞANÜSTÜ BİR DÖNEM YAŞADIK”
 Çanakkale Onsek�z Mart Ün�vers�tes� Rektörü Prof. Dr. Sedat 
Murat, Ün�vers�ten�n Onl�ne eğ�t�m sürec�n� nasıl atlattığı, 
Uluslararası �şb�rl�ğ� anlaşmaları, staj konusu ve öğrenc� bursları 
hakkında değerlend�rmelerde bulundu. Yen� dönemde 
Ün�vers�ten�n, Yüz yüze eğ�t�me geçeceğ� konusunda konuşan 
Murat, “B�z yüz yüze eğ�t�me geçmek �ç�n tüm hazırlıklarımızı 
yaptık” ded�.
 Murat, “Uluslararası �şb�rl�ğ� anlaşmalarımız, Erasmus, 
Mevlana başta olmak üzere otuz ülke, yetm�ş sek�z anlaşmamız 
bulunuyor. Pandem� dönem�nde tüm dünyada olduğu g�b� b�zde 
de durdu. Yüz yüze eğ�t�mden sonra devam edecekler.  Staj 
konusunda sağlık bölümler� �ç�n sorun yaşanmıyor ama d�ğer 
bölümlerde b�raz daha öğrenc�n�n gayret� öneml�. 
Cumhurbaşkanlığı İnsan Kaynakları Departmanının bu konuda 
öneml� b�r çalışması var. Bu proje tam oturduğu zaman 
öğrenc�ler�m�z�n staj sorunu da öneml� ölçüde g�der�lecek. 
Onl�ne eğ�t�m sürec�n� b�z başarılı b�r şek�lde atlattık. Uzaktan 
eğ�t�m konusunda yed� y�rm� dört öğrenc�lerle �let�ş�m hal�nde 
olan hocalarımız vardı. Sorun yaşamadık. Olağanüstü b�r dönem 
yaşadık. Ün�vers�tem�z�n esaslı b�r B�lg� İşlem Da�re Başkanlığı 
var. Onl�ne eğ�t�m konusunda �se Öğrenc�ler� mezun 
olduklarında olumsuz etk�leyeb�lecekt�r. Bu durum b�raz da 
öğrenc�ler�n gayret�ne bağlı. Öğrenc�ler�m�z b�lg� toplumunun 
çocukları, teknoloj�y� çok �y� kullanıyorlar. Öğrenc�ler alanları 
�le �lg�l� teknoloj�y� kullanarak b�lg�ye er�şeb�l�yorlar. Gayret 
ederlerse b�nlerce b�lg�ye ulaşab�l�rler. Uzaktan eğ�t�m tamamen 
�y� b�r eğ�t�m yöntem� değ�ld�r. Hem ps�koloj�k olarak hem de 
b�lg�y� aktarma bakımından, yüz yüze eğ�t�mle aynı �mkânları 
vermes� olanaksız. B�z yüz yüze eğ�t�me geçmek �ç�n tüm 
hazırlıklarımızı yaptık.  Burs Konusunda Değ�ş�k kuruluşlar 
burs ver�yorlar, Ün�vers�tem�z�n vakfı çok zeng�n değ�l, 
�mkânlarımız çok gen�ş değ�l. Beş yüz öğrenc�ye beslenme 
desteğ�m�z var.  Üç yüz öğrenc�m�ze, kısm� zamanlı çalışma �le 
üç yüz TL destek oluyoruz. Sosyal ortamlarımız da spor 
konusunda �mkânlarımız gen�ş. Çanakkale'n�n kend�s� de 
�mkânlar sağlıyor. Gayretl� ve canlı öğrenc� topluluklarımız var” 
�fadeler�n� kullandı.

ÇOMÜ Rektörü Murat Öğrenc�lere Seslend�

“RİCAMIZ AŞILARINI OLUP GELMELERİDİR”

ÇOBİLTUM'da Zeyt�nyağı Anal�zler� Yapılacak

Çanakkale Onsek�z Mart Ün�vers�tes� B�l�m ve Teknoloj� Uygulama 
Merkez� (ÇOBİLTUM)'da da zeyt�nyağı anal�zler� yapılması 
planlanıyor. ÇOBİLTUM Müdürü Prof. Dr. Sermet Koyuncu, 
Laboratuvar Müdür Yardımcısı Dr. Öğr. Üyes� Ayça Aydoğdu Em�r, 
Arş. Gör. Dr. Mehmet Al� Gündoğdu �le Zeyt�nyağı Anal�z 
Laboratuvarı hakkında b�lg� verd�.

 “ZEYTİNYAĞI ANALİZİ YAPILACAK BİR ALT 
YAPIYA SAHİBİZ”
ÇOBİLTUM Müdürü Prof. Dr. Sermet Koyuncu, laboratuvarların en 
öneml� standardının dışarı b�r sonuç verd�ğ�nde bu sonucun 
doğruluğunu �spat etmek �ç�n akred�te b�r laboratuvar olmasıdır ded� 
ve şunları söyled�: “B�z akred�tasyon �ç�n çalışmalara başladık ancak 
bunun yanı sıra laboratuvarımızı da zeyt�nyağı anal�z yapılacak b�r 
alt yapıya kavuşturduk. Göreve geld�ğ�m�z zaman öncel�kle 
üret�c�yle çeş�tl� platformlarda toplantılar yaparak talepler�n� aldık. 
Zeyt�nyağı anal�zler� konusunda ş�kâyet�n�z ned�r ve nasıl b�r 
noktaya gelmem�z� �st�yorsunuz ve ün�vers�teden beklent�ler�n�z 
nelerd�r d�ye. Bunun sonucunda gördük k� zeyt�nyağları İzm�r ve 
Aydın bölges�ndek� laboratuvarlara gönder�l�yor. Taşımadan kaynaklı 
ç�ftç� c�dd� sıkıntı yaşıyor.  Anal�z fiyatlarının yüksek olmasında 
ş�kâyetç�ler. B�z de bu noktada hem taşımayı kısaltarak hem de 
fiyatları çok çok makul düzeylerde tutarak ç�ftç�m�ze h�zmet vermek 
�st�yoruz.”

 “ SADECE ÜRETİCİ DEĞİL, TÜKETİCİ DE 
YAĞINI ANALİZ ETTİREBİLİR”
“Gıda �le �lg�l� laboratuvar kurmak zordur. Çünkü vereceğ�n�z 
sonuçlar yüzde yüz doğru olmalıdır” d�yerek konuşmasına başlayan 
Laboratuvar Müdür Yardımcısı Dr. Öğr. Üyes� Ayça Aydoğdu Em�r, 
“Yen�leb�len b�r şeye çok em�n olmadan sonuç veremezs�n�z. Çünkü 
s�z�n verd�ğ�n�z sonuçların üzer�ne b�r üret�m gerçekleşecek. Bu 
yüzden bu laboratuvarların kurulması uzun b�r süreç alır. B�z bu 
sürec�n son basamağına gelm�ş durumdayız. Ş�md� hedefim�z bölge 
halkının �ht�yacını ün�vers�te olarak karşılamak” �fadeler�n� kullandı.

 YAPTIĞIMIZ ANALİZLERLE ZEYTİNYAĞININ 
KALİTESİNİ ORTAYA KOYACAĞIZ”
Arş. Gör. Dr. Mehmet Al� Gündoğdu, zeyt�nyağı �le �lg�l� dört anal�z 
yapıldığını bunların büyük b�r kısmının kal�te �le �lg�l� olduğunu, 
d�ğer anal�zler�n �se tağş�ş (h�le) �le �lg�l� anal�zler olduğunu 
vurguladı ve şunları söyled�:  “Özell�kle zeyt�nyağında kal�te 
anlamında c�dd� kayıplar oluşab�l�yor. Bu kayıplar fabr�kadan mı, 
üret�mden m�, depolamadan mı bunu saptayıp ona göre öner�lerde 
bulunmayı hesaplıyoruz. Zeyt�nyağı �ç�n dört anal�z yapıyoruz. Bu 
anal�zler�n büyük b�r kısmı kal�te �le �lg�l�. Bunlar serbest as�tl�k, yağ 
as�tler� kompoz�syonu, peroks�t tay�n�, uv absorbansa tahl�ller�. D�ğer 
anal�zler� �se zeyt�nyağındak� tağş�ş (h�leler�) açığa çıkarmak �ç�n 
yapılan anal�zler. Tağş�ş zeyt�nyağında çok yapılan b�r şey. Bunu 
önlemek bunun sonuçlarını ortaya koymak �ç�n bu anal�zler� 
yapacağız.  Öte yandan pol�fenol tay�n� en öneml� anal�zlerden b�r�. 

Bu anal�z sayes�nde zeyt�nyağının önem�n� ortaya koyuyoruz. Bu 
anal�z �le zeyt�nyağının ant�oks�dan, ant�kansorejen özell�kler� 
bel�rlen�yor. Çanakkale'de gey�kl� zeyt�nyağları coğrafi �şaret aldı. 
Bayram�ç zeyt�nyağı gene coğrafi �şaret alma yolunda. İlerleyen 
zamanlarda Ayvacık ve Eceabat �lçeler�nden de dönüş bekl�yoruz. 
Coğrafi �şaret Çanakkale'de öneml� b�r alan. Coğrafi �şaret almış 
zeyt�nyağlarının da �ç denet�m�nde kullanılmak üzere ün�vers�tem�z�n 
laboratuvarı kullanılab�l�r. Bunun �ç�n de hazırlıklarımız var. 
Amacımız herkese h�tap etmeye çalışmak. İlerleyen zamanlarda 
laboratuvarımızda duyusal tadım test� yapacak b�r ortam hazırlamayı 
da hedefl�yoruz. Türk�ye'de bu anlamda tek b�r laboratuvar var. B�z 
de bu konuda �lerleyerek �k�nc� laboratuvar olmak �st�yoruz. ”

 “ANALİZ SONUÇLARI AKADEMİK OLARAK 
YORUMLANACAK”
ÇOBİLTUM'un e-lmas adını verd�ğ� b�r numune kabul s�stem� 
olduğunu bel�rten Dr. Öğr. Üyes� Ayça Aydoğdu Em�r, buna �st�naden 
laboratuvarın web sayfasından üret�c�n�n adım adım nasıl başvuru 
yapacağını anlatılacağı b�r yönerge paylaşacaklarını d�le get�rd� ve 
ekled�: “Üret�c� ya da tüket�c� başvuru yapıp örnekler bırakıldıktan 
sonra süreç başlayacak. Tab�� bırakılan her örneğ�n deney süres� 
b�rb�r�nden farklı olacaktır. Ancak bu tarz anal�zlerde ortalama �k� 
haftalık b�r süreç gerek�yor.  B�z laboratuvar olarak ç�ftç�m�ze ve 
tüket�c�ye akadem�k anlamda sonuçlar hakkında yorum yaparak 
destek vereceğ�z.”  



922 Ağustos 2021 Pazargazetedegisim.com

TMMOB Jeoloj� Mühend�sler� Odası Güney Marmara Şubes� 
Yönet�m Kurulu Üyes� ve Balıkes�r İl Sorumlusu Aysun Aykan; 
17 Ağustos deprem�n�n yıl dönümünde c�dd� uyarıda bulundu. 
Muhtemel b�r Marmara deprem�n�n 28 m�lyon k�ş�y� 
etk�leyeceğ�n� açıklayan Aykan, Çanakkale bölges�n�n de 
buranın �ç�nde olduğunu söyled�. Aykan, “İstanbul çok fazla 
konuşuluyor ama bu deprem; Marmara Den�z�'ne kıyısı olan 
tüm �ller�; İstanbul, Balıkes�r, Bursa, Yalova, Çanakkale, 
Kocael�, Tek�rdağ'ı ağır b�r şek�lde etk�leyecekt�r. Bu deprem 28 
m�lyonu etk�leyecekt�r ve Türk�ye'n�n ekonom�s�ne b�r hayl� 
zarar verecekt�r” ded�.
17 Ağustos 1999'da meydana gelen 7,4 büyüklüğündek� 
deprem�n yıl dönümünde konuşan TMMOB Jeoloj� 
Mühend�sler� Odası Güney Marmara Şubes� Yönet�m Kurulu 
Üyes� ve Balıkes�r İl Sorumlusu Aysun Aykan, c�dd� uyarılarda 
bulundu. Aykan, "Yaklaşık 20 b�n k�ş�n�n yaşamını y�t�rd�ğ� ve 
ülke olarak çok büyük ekonom�k kayıplar yaşandığı Kocael� 
Deprem�'n�n ardından 22 yıl geçt�. Bu deprem� unutmadık. 17 
Ağustos deprem�n�n yıl dönümünde doğa olayı olan deprem�n 
afete dönüşmemes�n�n mümkün olduğunu b�r kez daha 
hatırlatıyoruz. Ülkem�zde en son olan depremler göstermekted�r 
k� en çok can kayıpları ve b�naların hasar göreb�l�rl�ğ�; taşıyıcı 
s�stem yapısının yeters�zl�ğ�, yapının oturduğu zem�nler�n 
Jeoloj�k-Jeotekn�k özell�kler�, yapı denet�m yeters�zl�ğ� ve 
b�naların d�r� fay üzer�ne oturması g�b� nedenlerden 
kaynaklanıyor. Zem�n�n jeoloj�k durumunu, zem�n 
parametreler�n� çok �y� bel�rled�ğ�n�z takd�rde yapının stat�k 
proje tasarımı �le her türlü zem�nde, zem�n kötü olsa dah� 
depreme dayanıklı b�na tasarlanması mümkündür. Günümüz 
teknoloj�s� �le depreme dayanıklı b�na yapab�l�yoruz, esk�ye 

göre şanslıyız; deprem yönetmel�kler�m�z �y�, kötü zem�nler� 
�y�leşt�reb�l�yoruz. Türk�ye'de 99 yılı önces� b�nalar probleml�. 
Çünkü esk�den b�r yer� �mara açarken Jeoloj�k Etüt zorunluluğu 
yoktu. Zem�n Etütler� yapılmıyordu. Bu yüzden esk� yapılar 
r�skl�. Yönetmel�kler�n uygulanması öneml�; 2018 tar�hl� b�na 
deprem yönetmel�ğ� başarılı fakat; yapı denet�m�n� 
yapmadığımız zaman bunun da b�r önem� yok. Depremde 2 
öneml� unsur var. Yapı-zem�n etk�leş�m� ve yapı-fay etk�leş�m�. 
Yapı �le zem�n arasındak� �l�şk�y� deprem olmadan önce zem�ne 
göre b�na yapıldığında zem�n-yapı arasındak� problem 
çözülüyor. Ger�ye tek b�r sorun kalıyor, Yapı-fay arasındak� 
sorun; yan� akt�f fay zonlarının sakınım bandı �ç�nde kalan 
alanlara b�na ve b�na türü yapılaşmaya sınırlama get�r�lerek 
vatandaşımızın can ve mal güvenl�ğ� sağlanmalı; bu da fay 
yasası kapsamında değerlend�r�lmel�d�r" ded�.

“KOCAELİ, YALOVA, ÇANAKKALE, 
TEKİRDAĞ ETKİLENECEK”
Olası Marmara deprem�n�n sadece İstanbul'u etk�lemeyeceğ�n� 
�fade eden Aysun Aykan, "Marmara Den�z�'nde bekled�ğ�m�z 
deprem, sadece İstanbul'u etk�lemeyecek. İstanbul çok fazla 
konuşuluyor ama bu deprem; Marmara Den�z�'ne kıyısı olan 
tüm �ller�; İstanbul, Balıkes�r, Bursa, Yalova, Çanakkale, 
Kocael�, Tek�rdağ'ı ağır b�r şek�lde etk�leyecekt�r. Bu deprem 28 
m�lyonu etk�leyecekt�r ve Türk�ye'n�n ekonom�s�ne b�r hayl� 
zarar verecekt�r. Ulusal ve uluslararası b�l�msel çalışmalara 
göre; Marmara Den�z�'nde 7'n�n üzer�nde maks�mum 7.6 
büyüklüğünde deprem olab�l�r. Bu yüzden bu deprem�n hem 
mal�yet� hem kayıpları Gölcük Deprem�nden fazla olacaktır. Bu 

deprem� çok fazla önemsemem�z gerek�yor. Balıkes�r özel�ne 
baktığımız zaman özell�kle kuzey �lçeler�m�z başta olmak üzere, 
Balıkes�r �l�m�z, Marmara Den�z�'ndek� büyük b�r depremden 
etk�lenecekt�r. Ege Den�z�'nde meydana gelen depremden 80 
k�lometre mesafedek� İzm�r-Bayraklı �lçes�nde yıkılan b�nalar 
ve 1999 Gölcük deprem�nde yaklaşık 150 k�lometre mesafedek� 
Avcılar'da yıkılan, hasar alan b�nalar, kötü zem�n üzer�ndek� 
mühend�sl�k h�zmet� almayan b�naların r�skl� olduğunun açıkça 
b�r gösterges�d�r. Marmara Den�z�'nde deprem üreteb�lecek fay 
segment�ne Bandırma, Gönen, Marmara, Erdek �lçeler�m�z 
yaklaşık 50 k�lometre mesafeded�r. Balıkes�r merkez �lçeler�m�z 
�se yaklaşık 120 k�lometre mesafeded�r. Bu yüzden Balıkes�r'de 
b�rçok b�naların Marmara Den�z�'nde meydana gelecek büyük 
b�r depremde yıkılma �ht�mal� yüksek. Özell�kle kötü zem�n 
üzer�nde mühend�sl�k h�zmet� almayan yapılar olumsuz yönde 
etk�lenecekt�r" ded�.  

Meteoroloj� Genel Müdürlüğü'nün temmuz ayı yağış raporuna 
göre, Türk�ye genel�nde yağışlarda, 19 mm ortalama �le 
normal�ne göre yüzde 16, geçen yıla göre yüzde 35 artış 
yaşandı. Bazı bölgelerde �k� katından fazla artan yağışlar, bazı 
bölgelerde �se yüzde 80'den fazla düştü.
Meteoroloj� Genel Müdürlüğü'nün, son 50 yılın en sıcak 
temmuz ayının yaşandığını gösteren sıcaklık raporunun 
ardından, temmuz ayı yağış raporu da yayımlandı. 2021 Yılı 
Temmuz Ayı Alansal Yağış Raporu'na göre, Türk�ye genel� 
temmuz ayı yağışları normal�ne göre artış gösterd�. Temmuz ayı 
yağışı 19 mm, normal� (1981-2010) 16.4 mm ve 2020 yılı 
temmuz ayı yağışı 14.1 mm olarak açıklandı. Yağışlarda 
normal�ne göre yüzde 16, geçen yıl temmuz ayı yağışlarına 
göre yüzde 35 artış gerçekleşt�.
Bölge genel� yağışlarda �se Marmara, Ege, Akden�z ve İç 
Anadolu bölgeler� normaller�n�n altında yağış aldı. Çanakkale, 
Sakarya, Düzce, Tuncel� çevreler� �le Doğu Karaden�z, 
normal�n�n �k� katından fazla yağış aldı. Temmuz ayı �l genel� 

yağışlarda en fazla yağış 235 mm �le R�ze'de, en az yağış 1 mm 
�le Şırnak, Hatay ve S��rt'te kayded�ld�. Normal�ne göre en fazla 
azalma yüzde 89 �le Hatay ve yüzde 88 �le Ed�rne'de 
gerçekleşt�. 

17 Ağustos'un yıl dönümünde c�dd� uyarı! 

“MARMARA DEPREMİ ÇANAKKALE'Yİ DE AĞIR ETKİLEYECEK”

Çanakkale Normalinin İki Katından Fazla Yağış Aldı
Kilitbahir Gemisi Sinop'taki 
Görevini Tamamlayıp 
Çanakkale'ye Döndü
Karaden�z bölges�nde yaşanan sel felaket�n�n ardından afet 
bölges�ndek� vatandaşların tahl�yes� �ç�n S�nop'a gönder�len 
Gestaş filosuna a�t K�l�tbah�r gem�s�, görev�n� 
tamamlamasının ardından Çanakkale'ye döndü.
Gestaş'tan konuya �l�şk�n yapılan açıklamada, “Sel baskını 
ve su taşkınları neden�yle bölgede mahsur kalan 
vatandaşlar �ç�n Çanakkale Val�l�ğ� tarafından S�nop 
Türkel�'ne gönder�len K�l�tbah�r fer�botumuz, Çanakkale'ye 
döndü. Gecel� gündüzlü seferlerle 578 vatandaşımız ve 115 
araç tahl�ye ed�ld�” �fadeler�ne yer ver�ld�.

ÇOMÜ ve İstanbul Üniversitesi Gözlemevleri 
Arasında İş Birliği Protokolü imzalandı

Çanakkale Onsek�z Mart Ün�vers�tes� 
(ÇOMÜ) Astrofiz�k Araştırma Merkez� 
ve Ulupınar Gözlemev� �le İstanbul 
Ün�vers�tes� Gözlemev� Uygulama ve 
Araştırma Merkez� arasında �şb�rl�ğ� 
protokolü �mzalandı.
Protokol, ÇOMÜ Rektörü Prof. Dr. Sedat 
Murat ve İstanbul Ün�vers�tes� Rektörü 
Prof. Dr. Mahmut Ak tarafından 
�mzalandı. İstanbul Ün�vers�tes� 
Rektörlük makamında gerçekleşen �mza 
tören�ne, ÇOMÜ Astrofiz�k Araştırma 
Merkez� ve Gözlemev� Müdürü Prof. Dr. 
Faruk Soydugan, Gözlemev� Tekn�k 
Sorumlusu Dr. Mehmet Tüysüz, İstanbul 
Ün�vers�tes� Gözlemev� Uygulama ve 
Araştırma Merkez� Müdürü Prof. Dr. 
Tolga Güver ve Merkez Müdür 
Yardımcısı Dr. Öğr. Üyes� S�nan Al�ş 
katıldı.
Astronom� ve uzay b�l�mler� alanında 
ülkem�zde b�r �lk olan protokol �le 

ÇOMÜ Ulupınar Gözlemev�'nde bulunan ve ülkem�zde şu 
anda ün�vers�teler bünyes�ndek� tek robot�k teleskop olan 
IST60'ın ortak kullanımı, T122 teleskobuyla ortak 
araştırmalar yapılması, b�l�msel �ş b�rl�kler�n�n ve merkezler�n 
ortak projeler�n�n gel�şt�r�lmes� hedeflen�yor. İmza tören�nde, 
Türk�ye Uzay Ajansı'nın kurulması ve ülkem�z�n uzay 
programının açıklanmasının ardından, bu protokolün ülkem�z 
hedefler� �ç�n öneml� b�r �ş b�rl�ğ� olduğu vurgulandı. 
Astronom� ve uzay b�l�mler� alanının gel�şmes� gerekt�ğ� �fade 
ed�ld�.
 ÇOMÜ Rektörü Prof. Dr. Sedat Murat �ş b�rl�ğ� protokolünün 
ver�ml� sonuçlar doğuracağına �nandığını �fade ederken, 
İstanbul Ün�vers�tes� Rektörü Prof. Dr. Mahmut Ak da 
ÇOMÜ �le gerçekleşen �ş b�rl�ğ� protokolünün çok öneml� 
çalışmalara zem�n hazırlayacağını ve var olan �ş b�rl�kler�n� 
daha da kuvvetlend�receğ�n� bel�rtt�. İmza tören�n�n ardından 
karşılıklı hed�ye takd�mler� yapıldı.  
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Çanakkale Tur�st�k Otelc�ler, İşletmec�ler ve Yatırımcılar B�rl�ğ� 
Derneğ� (ÇATOD) Başkanı Armağan Aydeğer, Tur�zm�n 
Çanakkale' de ve ülke genel�nde nasıl �lerled�ğ� hakkında 
değerlend�rmelerde bulundu. Konaklama tes�sler� bölgeler�nde, 
hareketl� b�r süreç yaşandığını �fade eden Başkan Aydeğer, 
talepler�n kısa vadel� olduğundan, �k� üç hafta sonrasını 
kest�remed�kler�nden bahsett�.
 Güzel manzaraları ve tur�st�k bölgeler� �le d�kkat çeken 
kentlerden b�r� olan Çanakkale' de tur�zm�n nasıl �lerled�ğ�nden 
bahseden Çanakkale Tur�st�k Otelc�ler, İşletmec�ler ve 
Yatırımcılar B�rl�ğ� Derneğ� (ÇATOD) Başkanı Armağan 
Aydeğer, “İl genel�nde temmuz, ağustos aylarında hala sıcaklar 
devam ed�yor,  hareketl�l�k oldukça yoğun geç�yor” 
değerlend�rmes�nde bulundu. Pandem�n�n tur�zme etk�s�nden ve 
yurtdışından gelen tur�stler�n bölgey� nasıl etk�led�ğ� �le �lg�l� 
açıklamalarda bulundu.

 “KIYI KESİMLERİMİZ HAREKETLİ 
GEÇİYOR”
Başkan Aydeğer, “Çanakkale ve ülke tur�zm açısından, b�rçok 
bad�relerden sonra olumlu seyred�yor. Temmuz ayından �t�baren 
pandam�yle �lg�l� koşulların �y�leşmes� �le b�rl�kte, konaklama 
tes�sler� bölgem�zde, haraketl� b�r süreç yaşıyorlar. Özell�kle 
kıyı kes�mler�m�z hareketl� geç�yor. İl genel�nde Temmuz, 
Ağustos aylarında hala sıcaklar devam ed�yor,  hareketl�l�k 
oldukça yoğun geç�yor. Âmâ tab� özell�kle şu an k� talepler çok 
kısa vadel�, yakın geleceğ� göreb�l�yoruz. Mesela �k� üç hafta 
sonrasını kest�rem�yoruz. Talepler yen� süreç �çer�s�nde son 
dak�kaya sıkıştı. Tüket�c� genelde son dak�ka kararını alıyor, bu 
nedenle de yoğunluklar kısa vadede seyred�yor. Net b�r fik�r öne 
sürem�yoruz” açıklamalarında bulundu.

 “YURT DIŞINDAN DA BÖLGEMİZE 
HAREKET SÖZ KONUSU”
 Başkan Aydeğer, “Yurt dışından gelen vatandaşlarımızın da 
hareketl�l�ğe öneml� b�r katkısı oldu. Aynı şek�lde balkan 
pazarları, Bulgar�stan, Romanya, Sırb�stan bölgeler�nden de 
bölgem�ze hareket söz konusu, ama geçt�ğ�m�z dönem, pandam� 
neden�yle ülkeler�n koyduğu karant�na koşulları, buradak� 
seyahat hareketl�l�ğ�n� �sten�len düzeyde tutmuyor. Y�ne de az 
da olsa b�r hareketl�l�kten bahsede b�l�r�z. Şu anda Avrupa kültür 
turlarımız ve özell�kle Avrupa ülkeler�nden gelen kültür turları 
şu an da hal� hazırda yok. Önümüzdek� sonbahar dönem�nde de 
�ptaller söz konusu durumda ”ded�.

 “2020 TURİZM CAMİASI AÇISINDAN 
ZOR BİR YILDI”
Pandem�n�n tur�zm cam�asına zor dönemler yaşattığından 
bahseden Başkan Aydeğer, “2021'�n de son yaşanan olaylardan 
ötürü �sten�len sev�yede olması �ht�mal� oldukça düşük 
gözüküyor” açıklamasında bulundu.
 Aydeğer, “ Delta varyantının yükselmes� �le b�rl�kte özell�kle 
Asya ülkeler�nden, Avustralya, Yen� Zelanda, kuzey Amer�ka 
g�b� ülkelerde de tur�zm hareket� maalesef söz konusu değ�l.  
Özell�kle Asya Ülkeler�, Avustralya, Yen� Zelanda'da da zaten 
ülkelere zorunlu ve t�car� konular har�c�nde g�r�ş çıkış da 
yapılmıyor. Bu nedenle b�r tur�zm hareket� söz konusu değ�l. 
2020 zaten tur�zm cam�ası açısından zor b�r yıldı.  Kısa b�r 
dönem �şletmeler çalışma fırsatı buldu. Ş�md� temmuz ayında 
tekrar harekete geç�rd� ve Temmuz, Ağustos ayları b�r şek�lde 
hareketl�l�ğ�n� sürdürüyor.  Buradak� en büyük beklent�m�z, bu 
sürec� ne kadar �ler�ye taşıyab�l�r�z oluyor. Bu hep�m�z 
açısından büyük önem taşıyor. 2021 �n de son yaşanan 
olaylardan ötürü �sten�len sev�yede olması �ht�mal� oldukça 
düşük gözüküyor.  Burada öneml� olan, kr�t�k eş�ğ�m�z kasım ve 
sonrasındak� süreç, bütün �şletmec� arkadaşlarımızın temk�nl� 
yaklaştıkları ve ön göremed�ğ� kr�t�k aylar d�yeb�l�r�m. Çünkü 

bu aylarda hem okulların açılmasına bağlı olarak tur�zm 
hareket�nde �ç pazarda zaten durma söz konusu olacak, b�r d�ğer 
tarafta da d�ğer Avrupa ülkeler�nden aynı amaçla gelenlerde de 
durma olacaktır. Önümüzdek� süreç Eylül ayında da hareket�n 
azalarak ama bel�rl� b�r sev�yede sürmes�n� öngörüyoruz. 
Eylül'ün on beş�nden sonra daha b�r düşüş olab�l�r. Yurt dışı 
kültür turlarında hareket olması �ht�mal� bu durumu olumlu 
değ�şt�reb�l�r, pandem�n�n seyr� �le alakalı b�r durum” �fadeler�n� 
kullandı.

“Tüketici Genelde Son Dakika Kararını Alıyor”

Çanakkale'de Konut Satışları Yüzde 56 Azaldı
Türk�ye İstat�st�k Kurumu 
(TU�K) 2021 Temmuz ayı 
konut satış rakamlarını 
açıkladı.
 TÜİK Balıkes�r Bölge 
Müdürlüğünden yapılan 
açıklamada, “Türk�ye 
genel�nde konut satışları 
2021 Temmuz ayında b�r 
öncek� yılın aynı ayına göre 
%53 azalarak 107 785 
olmuştur Balıkes�r'de b�r 
öncek� yılın aynı ayına göre 
%46,7 oranında azalış �le 2 
621 konul satılırken, 
Çanakkale'de %56 azalış �le 867 konut satışı gerçekleşm�şt�r 
Balıkes�r' dek� toplam konut satışları �ç�ndek� �k�nc� el 

satışların payı % 68:4 �le 1 
794 konut olurken, �lk 
satışların payı �se %31;6 �le 
827 konut olmuştur 
Çanakkale' dek� toplam 
konut satışları �ç�ndek� 
�k�nc� el satışların payı 
%72:1 �le 625 konut olup �lk 
satışların payı �se %27,9 �le 
242 konut olmuştur 
Balıkes�r'dek� �potekl� konut 
satışı geçen yılın aynı ayına 
göre %82,6 azalış �le 432 
olarak gerçekleşm�ş olup 
Balıkes�r �l� 11 '�nc� sırada 

yer alırken, Çanakkale'dek� �potekl� konut satışı %84,3 azalış 
�le 166 olup Çanakkale �l� 25' �nc� sırada yer almıştır” den�ld�.  



1122 Ağustos 2021 Pazargazetedegisim.com

Çanakkale Arı Yet�şt�r�c�ler� B�rl�ğ� Başkanı Cah�t İler�, 
Çanakkale' de ve ülke genel�nde arıcılıkta gel�şen son 
durum hakkında değerlend�rmelerde bulundu. Başkan 
İler�, “Ülke genel�nde ç�çek balı bakımından kuraklık, 
çam balı bakımından da orman yangınları sorunları var” 
�fadeler�n� kullandı.
Arıcılık dend�ğ�nde akla gelen �lk �s�mlerden olan 
Çanakkale'dek� son durumu Çanakkale Arı Yet�şt�r�c�ler� 
B�rl�ğ� Başkanı Cah�t İler� değerlend�rd�. İler�, bu yılın 
arıcılıkta alınan ver�m açısından en güzel yıllardan b�r� 
olduğunu ve bölgeye yağan yağışların balın �y� 
gel�şmes�n� sağladığından bahsett�. Fakat bal üret�m�n�n 
b�rçok sorunla karşılaştığını da söyleyen İler�, özell�kle 
kuraklık ve ormanlarda çıkan yangınların doğrudan 
etk�led�ğ�n� vurguladı.
“Bu Yıl Bal Ver�m� Bölgem�zde Yüksek”
İler�, “Arıcılıkta b�z�m açımızdan negat�f b�r gel�şme 
yok. Bu yıl arıcılıkta en güzel yıllardan b�r�s� d�yeb�l�r�z. 
Bu yıl bölgem�z normal�n üzer�nde yağış aldı. Yağışın 
çok olması, b�tk�ler�n sağlıklı olmasını ve �y� gel�şmes�n� 
sağladı. B�tk�ler�n verd�ğ� balında dolaylı yoldan �y� 
gel�şmes�n� sağladı. Bu yıl bal ver�m� bölgem�zde 
yüksek. Hatta yağışlar ç�ftç�m�z�n de yüzünü güldürdü. 
Arpa, buğday g�b� tarım alanlarında da rekolte normal�n 
üstündeyd�. Bölgem�zde arıcılık açısından gel�şmeler 
güzel” ded�.

 “Çam Balı Üretim Alanları Yandı”
Ülke genel�nde gel�şen orman yangınlarının arıcılığa 
verd�ğ� zararlardan bahseden Başkan İler�, “Ülke 
genel�nde �se orman yangınları sebeb�yle özell�kle çam 
balı üret�m alanlarında yüzde kırklık b�r daralma var. 
Çam balı üret�m alanları yandı. Bu konuda üzgünüz. 
Özell�kle Muğla, arıcıların yoğun olduğu b�r şeh�rd�. Üye 
sayısı da epey fazla, orada bulunan ürünün azalması bu 
yılı etk�led�ğ� kadar d�ğer yılları da etk�l�yor. Çünkü çam 
ağacı çabuk yet�şen b�r ağaç değ�l, ağacın yet�şmes� �ç�n 
m�n�mum 30 yıl gerek�r. C�dd� b�r azalma oldu, esk� 
ver�m�n ger� kazandırılması gerek�yor. Çam balı yapan 
çam pamuklu böceğ� var. Çam kabuklarının arasında, 
Konak olarak bulunuyor ve çam balını oluşturan nektarı 
meydana get�r�yorlar.  Arı da bu nektarı topluyor ve 
enz�mler�n� katarak çam balına dönüştürüyor. Dolayısı 
�le bu �ş�n hemen olması zor, otuz yıllık b�r süre m� 
gerek�yor yoksa d�ğer çamlara yöneltmek m� gerek�yor, 
karar vermek lazım. Özell�kle yangından etk�lenmeyen 

çamlara, çam balı vermeyen, genell�kle kereste değer� 
düşük olan ağaçlara ulaştırma ( transplantasyon)  
yöntem�yle bu böceğ�n aşılanması, bal ver�m�n� arttırır. 
Yetk�l�lerden �steğ�m�z çam balı veren böceğ�n, 
yangından etk�lenmeyen ağaçlara ulaştırma ( 
transplantasyon) yöntem�yle aktarılmasıdır. Bu �şlem �le 
dört yıl sonra ağaçlar, çam balı vereb�l�r hale 
geleceklerd�r. Çanakkale'n�n yüzde ell� �k�s� ormanlarla 
kaplı, bu böceğ�n olduğu alanlar çok az” �fadeler�n� 
kullandı. 

“Kereste Kıymetli Ama Bal Çok Daha 
Kıymetli”
Çam balı çıkarılan ağaçların, kes�lmes� hakkında 
konuşan İler�, balın daha kıymetl� olduğunu, çam balı 
veren ağaçların kes�m programlarından çıkarılması 
gerekt�ğ�nden bahsett�. Başkan İler�, “Burada b�r 
sıkıntımız var çam balı üret�m alanlarında, �şletmeler 
tarafından kes�m programları yapılıyor. Genell�kle ell� 
sant�m çapında b�r ağaç, yıllık ortalama y�rm� k�lo bal 
ver�yor. Dolayısı �le ağacın kerestes� odunu b�r tarafa balı 
çok daha kıymetl�.  Çam balımız �hraç ed�l�yor, dünyada 
çam balı üret�m� sadece yüzde doksan �k�s� Türk�ye ve 
yüzde sek�z� Yunan�stan' da yapılıyor. Türk�ye' de Ege ve 
Marmara kıyılarında üret�lmekte, özel ve kıymetl� b�r 
ürün. Bu ürünün üret�leb�lmes� �ç�n Orman Bölge 
Müdürlüğünden �steğ�m�z çam balı üret�m alanlarının 
kes�m programının dışına çıkarılmasıdır.  Kereste 
kıymetl� ama bal çok daha kıymetl�.  Zaman zaman 
�haleler yapılıyor ağaçlar satışa çıkarılıyorlar. B�z 
kes�l�rken görüyoruz. İhaleden haberdar olamıyoruz. 
Kes�m� durdurmak da oldukça zor” şekl�nde konuştu.

Alanlar Arıcılara Yetmiyor
“Şu an Muğla' da gerçekleşen orman yangını sebeb� �le o 
bölgeye g�remeyen arıcıların da bu bölgeye sevk 
ed�lmes� söz konusu” d�yen İler�, “Çanakkale' ye gelel�m 
d�yorlar ama alanlar kısıtlı, mevcut arıcımıza da 
yetm�yor. Bu konuda sıkıntılı b�r süreç yaşıyoruz. Çam 
balı alanlarının korunması gerek�yor. Ç�çek balı �le çam 
balının farkı �se çam balının m�neral bakımından zeng�n 
ve �nsan sağlığı açısında öneml� olmasıdır. Üst solunum 
yolları hastalılarında tedav� ed�c�d�r. Yıl �t�bar� �le 
Anadolu'nun genel� kurak geçt�.  Ç�çek balında özell�kle 
Güney Doğu Anadolu ve Doğu Anadolu bölgeler�m�z 

kurak geçt�. Görüşmeler�m�z sonrasında bal ver�m�n�n 
öncek� yıllara göre az olduğunu söyled�ler. B�z�m 
açımızdan böyle b�r sıkıntı yok.  Ülke genel�nde ç�çek 
balı bakımından kuraklık, çam balı bakımından da orman 
yangınları sorunları var.  Üret�m�n bu denl� sorunla 
karşılaşması fiyatlara da yansıyacaktır. Bal sağlık 
açısından son derece kıymetl� b�r ürün, özell�kle 
güven�l�r kaynaklardan tem�n ed�l�p, sofralara g�rmes� 
gerek�yor.  Arıcılar b�rl�ğ� olarak da kend� üret�m 
tes�s�m�zde Arıburnu markası �le b�rçok arı ürününü 
üretmektey�z. Çanakkaleler�n bu konuda şanslı 
olduklarını düşünüyorum. Katkısız, doğal ürünlere daha 
kolay ulaşab�l�yorlar” değerlend�rmeler�nde bulundu.

 “Projelerimize Devam Edeceğiz”
Çanakkale İl� Arı Yet�şt�r�c�ler� B�rl�ğ� 7. Olağan Genel 
Kurulu'nda geçt�ğ�m�z hafta yen� yönet�m kurulu �ç�n 
gerçekleşt�r�len seç�mde tekrar başkan seç�len Cah�t 
�ler�,“ Ayrılmayı düşündüm ama ısrarlar sonrasında 
dayanamayıp, tekrar aday oldum” ded�. Başkan İler�, 
“Yaklaşık on altı yıldır bu �şle uğraşıyorum. Başkanlık 
sürem dolmuştu.  Ayrılmayı düşündüm ama ısrarlar 
sonrasında dayanamayıp, tekrar aday oldum. Geçt�ğ�m�z 
hafta yapılan seç�mde sonucunda da b�r dönem daha 
görev� yürüteceğ�m. Projeler�m�ze devam edeceğ�z, 
Çanakkale halkı b�z� terc�h ett�ğ� müddetçe b�zde 
el�m�zden gelen� yapacağız.  Güven�l�r arı ürünler�n� 
vatandaşlara sunmaya devam ed�yoruz” açıklamasında 
bulundu.

Ç�çek Balının Kuraklıkla, Çam Balının Yangınla Başı Dertte!

TÜMAD'dan Sürdürüleb�l�r Toplum Kalkınma Hamles�
Çanakkale'n�n Lapsek� �lçes�ne bağlı Şah�nl� 
Mahalles�nde; kurs�yerler�n aldıkları eğ�t�mler�, prat�k 
ve uygulamalarla güçlend�r�p yetk�nl�kler� uluslararası 
standartlar düzey�ne çıkartmayı amaçlayan, İnsan 
Kaynağını Güçlend�rme/Becer� ve Meslek Ed�nd�rme 
ve kadın �st�hdamını önceleyen toplum kalkınma 
hamles�n�n adımları atıldı.
Avrupa İmar Kalkınma Bankası destekl� ve TÜMAD 
Madenc�l�ğ�n ANKON Danışmanlık �ş b�rl�ğ� �le 
yürütülmekte olan projen�n, eğ�t�m merkez�n�n açılışı, 
Lapsek� Kaymakamı, Dr. Fat�h Çel�kkaya, Lapsek� 
Beled�ye Başkanı Eyüp Yılmaz, �lçe mülk� �dare 
am�rler�, muhtarlar ve paydaşların katılımıyla 
gerçekleşt�.
İht�yaç anal�zler� ve pazar araştırmaları uzman ek�pler 
tarafından yapılan, b�çk� d�k�ş, telkar�, b�lg�sayar okur 
yazarlığı ve büro yönet�m� kurs atölyeler� �nşa ed�lerek 
mak�na teçh�zat ve ek�pmanları �le donatılarak, 
eğ�t�mlere hazır hale get�r�ld�.
Sürdürüleb�l�r madenc�l�k kr�terler� doğrultusunda 
madenc�l�k faal�yetler�n�n sona ermes� �le; �st�hdam 
g�rd�ler� ve gel�r düzeyler�n�n azalmaması, alternat�f �ş 
olanakları ve �st�hdam fırsatları yaratacak olan 
kalkınma projes�nde, kurs�yerler, meslek� branşlarda 
ver�lecek b�r yıllık eğ�t�m�n sonunda, üret�len �ş sağlığı 

ve güvenl�ğ� kıyafetler�n�n, TÜMAD'ın yerel satın alma 
ve yerel �st�hdam pol�t�kaları kapsamında satın alınması  
�le sürdürüleb�l�rl�ğ�n sağlanması projen�n öncel�kl� 
hedefler� arasında yer alıyor.
Ayrıca, telkar� kursunda, madenc�l�k ürünler�nden elde 
ed�len gümüş ve altından, Truva Haz�neler�, Lampsakos 
parası, g�b� yören�n tar�hsel dokusu ve geçm�şe damga 
vurmuş eserler�n benzerler�, kurs�yerler�n yaratıcıkları 
�le şek�llenerek, Lapsek� Beled�yes�nce rölöve ve 
restorasyonu tamamlanacak tar�h� çarşısında yerl� 
yaban� tur�stler�n beğen�s�ne ve satışına sunulacak.

ÇOMÜ ve İstanbul Üniversitesi Gözlemevleri 
Arasında İş Birliği Protokolü imzalandı
Çanakkale Onsek�z Mart Ün�vers�tes� (ÇOMÜ) Astrofiz�k Araştırma Merkez� ve 
Ulupınar Gözlemev� �le İstanbul Ün�vers�tes� Gözlemev� Uygulama ve Araştırma 
Merkez� arasında �şb�rl�ğ� protokolü �mzalandı.
Protokol, ÇOMÜ Rektörü Prof. Dr. Sedat Murat ve İstanbul Ün�vers�tes� Rektörü 
Prof. Dr. Mahmut Ak tarafından �mzalandı. İstanbul Ün�vers�tes� Rektörlük 
makamında gerçekleşen �mza tören�ne, ÇOMÜ Astrofiz�k Araştırma Merkez� ve 
Gözlemev� Müdürü Prof. Dr. Faruk Soydugan, Gözlemev� Tekn�k Sorumlusu Dr. 
Mehmet Tüysüz, İstanbul Ün�vers�tes� Gözlemev� Uygulama ve Araştırma 
Merkez� Müdürü Prof. Dr. Tolga Güver ve Merkez Müdür Yardımcısı Dr. Öğr. 
Üyes� S�nan Al�ş katıldı.
Astronom� ve uzay b�l�mler� alanında ülkem�zde b�r �lk olan protokol �le ÇOMÜ 
Ulupınar Gözlemev�'nde bulunan ve ülkem�zde şu anda ün�vers�teler 

bünyes�ndek� tek robot�k teleskop olan IST60'ın ortak kullanımı, T122 
teleskobuyla ortak araştırmalar yapılması, b�l�msel �ş b�rl�kler�n�n ve merkezler�n 
ortak projeler�n�n gel�şt�r�lmes� hedeflen�yor. İmza tören�nde, Türk�ye Uzay 
Ajansı'nın kurulması ve ülkem�z�n uzay programının açıklanmasının ardından, 
bu protokolün ülkem�z hedefler� �ç�n öneml� b�r �ş b�rl�ğ� olduğu vurgulandı. 
Astronom� ve uzay b�l�mler� alanının gel�şmes� gerekt�ğ� �fade ed�ld�.
 ÇOMÜ Rektörü Prof. Dr. Sedat Murat �ş b�rl�ğ� protokolünün ver�ml� sonuçlar 
doğuracağına �nandığını �fade ederken, İstanbul Ün�vers�tes� Rektörü Prof. Dr. 
Mahmut Ak da ÇOMÜ �le gerçekleşen �ş b�rl�ğ� protokolünün çok öneml� 
çalışmalara zem�n hazırlayacağını ve var olan �ş b�rl�kler�n� daha da 
kuvvetlend�receğ�n� bel�rtt�. İmza tören�n�n ardından karşılıklı hed�ye takd�mler� 
yapıldı.  
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TBMM Müs�laj Sorununu Araştırma Kom�syonu'nun İst�şare 
Toplantısı, Marmara Den�z�'ne kıyısı bulunan �llerdek� yerel 
yönet�mler�n tems�lc�ler�n�n katılımıyla İstanbul'da yapıldı. 
Çanakkale Beled�ye Başkanı adına Beled�ye Başkan Yardımcısı 
Mehmet İrfan Mutluay'ın da katıldığı Müs�laj Toplantısında 
yapılan çalışmalar değerlend�r�rken, toplantıda Çanakkale 
Beled�yes� olarak yapılan çalışmalara değ�nen Beled�ye Başkan 
Yardımcısı İrfan Mutluay, arıtma tes�sler� hakkında b�lg�ler 
verd�.
Marmara Den�z�'n�n büyük b�r bölümünde görülen müs�laj 
sorunun araştırılmasına yönel�k kurulan Türk�ye Büyük M�llet 
Mecl�s� Müs�laj Sorununu Araştırma Kom�syonu'nun İstanbul 
İst�şare Toplantısı gerçekleşt�. Marmara Den�z�ne kıyısı bulunan 
�llerdek� yerel yönet�m tems�lc�ler�n�n hazır bulunduğu 
toplantıya Çanakkale Beled�ye Başkan Yardımcısı M. İrfan 
Mutluay �le Tem�zl�k İşler� Müdürlüğü Çevre Yüksek 
Mühend�s� Burak Selçuk da katıldı. Toplantının açılış 
konuşmasını gerçekleşt�ren TBMM Müs�laj Sorununu Araştırma 
Kom�syonu Başkanı Mustafa Dem�r, müs�laja neden olan üç ana 
etken�n bulunduğunu bel�rterek, “Müs�laja genel olarak 
baktığımızda, müs�laja neden olan 3 tane etken olduğunu 
görüyoruz. Bunlardan b�r�nc�s� küresel ısınma münasebet�yle 

bütün den�zlerde olduğu g�b� Marmara Den�z�'n�n de ısınıyor 
olması. İk�nc� etken Marmara Den�z�'n�n jeoloj�k yapısı gereğ� 
su hareketl�l�ğ�n�n çok az olması. Üçüncü etken de Marmara 
Den�z�'ne bırakılan k�rl�l�k yan� Marmara Den�z�'n�n �nsan 
faktörlü k�rlenmes�. Bu üçüne baktığımızda b�z�m araştırma 
kom�syonu olarak üzer�nde hassas�yetle durmamız gereken 
konu şüphes�z k�rl�l�ğ�n önlenmes�yle �lg�l� yapılacak çalışmalar. 
Bugün bu k�rl�l�ğ�n önlenmes�, atık su arıtma tes�sler�n�n 
yapılması, atık su arıtma tes�sler�n�n sürdürüleb�l�r b�r şek�lde 
çalıştırılab�lmes� ve bunların kontrolü söz konusu olduğunda en 

öneml� paydaşımız olan yerel yönet�mlerle beraber�z” d�yerek, 
toplantının da oldukça öneml� olduğunu vurguladı.
Toplantıda katılımcı yerel yönet�m tems�lc�ler� yürütülen 
çalışmalara �l�şk�n sunumlar gerçekleşt�r�rken, kom�syon üyes� 
m�lletvek�ller� de müs�laj çalışmaları konusunda �lg�l�lere 
sorular yönelterek, görüşler�n� aktardı. Toplantıya katılan 
Çanakkale Beled�ye Başkan Yardımcısı M. İrfan Mutluay da 
Çanakkale kıyılarında da özell�kle geçt�ğ�m�z aylarda daha 
yoğun olarak görülen müs�laj sorununa �l�şk�n Beled�ye 
tarafından yürütülen çalışmalar hakkında b�lg�ler verd�. 
Mutluay, ayrıca Çanakkale Beled�yes� tarafından den�zler de 
dah�l olmak üzere çevren�n korunmasına yönel�k hayata 
geç�r�len Bütünleş�k Çevre Yatırımları hakkında da katılımcılara 
b�lg�ler verd�. Mutluay özell�kle, Çanakkale Beled�yes� Merkez 
İler� B�yoloj�k Atıksu Arıtma Tes�s� �le Türk�ye'de b�r �lk olan 
Sab�t F�lm Entegrel� Akt�f Çamur prens�b� �le çalışan Güzelyalı-
Dardanos İler� B�yoloj�k Atıksu Arıtma Tes�s�nde 
gerçekleşt�r�len çalışmaları ve ayrıca Entegre Katı Atık 
Yönet�m� Projes� (EKAY) kapsamındak� faal�yet ve çalışmaları 
da katılımcılarla paylaştı. Mutluay sunumunda ayrıca, müs�laj 
sorunun önlenmes�ne �l�şk�n çözüm öner�ler�ne de yer verd�. 
Toplantı, katılımcıların görüş alışver�ş� �le son buldu.  

Başkan Yardımcısı Mutluay, Çanakkale'dek� Müs�laj Çalışmalarını Aktardı

Val� Aktaş, Muharrem Ayı Münasebet�yle Düzenlenen İftar Yemeğ�ne Katıldı
Val� İlham� Aktaş, Muharrem Ayı münasebet�yle Kayadere 
Köyü'nde düzenlenen �ftar yemeğ�ne katıldı.
İftar programına Val� İlham� Aktaş'ın yanı sıra Çanakkale 
Beled�ye Başkan V. Reb�ye Ünüvar, Çanakkale Savaşları 
Gel�bolu Tar�h� Alan Başkanı İsma�l Kaşdem�r, İl Genel Mecl�s 
Başkanı Nejat Önder, İl Kültür ve Tur�zm Müdürü Murat 
Yılmaz, AK PARTİ İl Başkanı Na�m Makas, Kayadere Köyü 
Muhtarı Mustafa Erol, s�yas� part� tems�lc�ler�, STK tems�lc�ler�, 
muhtarlar ve Kayadere Köyü sak�nler� katıldı.
Kayadere Köyü Muhtarı Mustafa Erol tarafından yapılan oruç 
açma duasının ardından Koşuburnu Köyü Muhtarı Bektaş 
Gümüş tarafından 3 Nefes okundu.
Muharrem Ayı münasebet�yle düzenlenen �ftar yemeğ�nde İl 
Müftüsü Şükrü Kabukçu tarafından b�r konuşma 
gerçekleşt�r�ld�.  Ardından �ftar programında Ozanlar; Mustafa 
Esen, Eren Durgun Orçun ve Al� Beyazlı tarafından dey�şler 
okundu.
“Muharrem ayının, Muharrem oruçlarının ve aşure gününün 
İslam alem� ve tüm �nsanlık �ç�n b�rl�k ve beraberl�ğe, barışa, 

huzura, refaha ve hayırlara ves�le olmasını d�l�yorum. Yemeğe 
�şt�rak eden bütün hanımefend�lere ve beyefend�lere teşekkür 
ed�yorum” d�ye konuşan Val� İlham� Aktaş, Muharrem ayı 
dolayısıyla tutulan oruçların Allah katında kabul olmasını d�led�.  

Serhat Köyü 
Çocuklarının Şenlik Keyfi
Bayram�ç'e bağlı Serhat Köyü'nün çocukları, Çanakkale 
Beled�yes� tarafından organ�ze ed�len çocuk şenl�ğ�nde 
key�fl� b�r gün geç�rd�.
Beled�ye Başkanı Ülgür Gökhan'dan b�r şenl�k taleb�nde 
bulunan çocuklar �ç�n organ�ze ed�len etk�nl�k, 14 Ağustos 
Cumartes� günü gerçekleşt�. Beled�ye Başkanı Ülgür 
Gökhan'ın da katılarak, çocukların neşes�ne ortak olduğu 
etk�nl�kte, ş�şme oyuncaklar, yüz boyuma etk�nl�kler� ve 
çeş�tl� çocuk oyunları yer aldı. Çeş�tl� hed�yeler�n de takd�m 
ed�ld�ğ� Serhat Köyü'nün çocukları, gün boyunca oyunlar ve 
akt�v�teler �le key�fl� b�r gün geç�rme fırsatı buldu.  

İŞKUR Çanakkale, Çan'daki enerji ve yazılım 
firmaları ile işgücü taleplerini görüştü
Çanakkale Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürlüğü 
yetk�l�ler�, Çanakkale merkez ve �lçeler�nde farklı 
sektörde faal�yet gösteren firma z�yaretler�ne devam 
ederek başta �şgücü talepler� olmak üzere çeş�tl� 
konularda Çan �lçes�ndek� Çan2 Term�k, ODAŞ Enerj� 
ve İpeksu Yazılım firma yetk�l�ler� �le görüş alışver�ş�nde 
bulundu.

 Z�yaret kapsamında Çanakkale İŞKUR İl Müdürü Vek�l� 
Mehmet Uğur Yavuz ve İşveren Grup Sorumlusu 
Hayrett�n Karacan firma yetk�l�ler� �le b�r araya geld�. 
Z�yarette firmaların mevcut üret�m ve �st�hdam 
durumları, eleman talepler� görüşülürken İŞKUR'un 
Akt�f İşgücü Programları hakkında b�lg� ver�ld� ve 
�şb�rl�ğ� �mkânları görüşüldü.  

Aile Hekimleri 1 Günlük İş Bıraktı
Resm� Gazete'de yayınlanan ve 1 Temmuz'da yürürlüğe g�ren A�le 
Hek�ml�ğ� Sözleşme ve Ödeme Yönetmel�ğ�'ne karşı A�le 
Hek�mler� Türk�ye genel�nde �ş bırakma eylem� yaptı. 
Çanakkale'de h�zmet veren yaklaşık 140 A�le Hek�m� de �ş 
bırakma eylem� gerçekleşt�rd�. A�le Hek�mler� Federasyonu, A�le 
hek�mler�n�n talepler�n�n karşılanmaması hal�nde 27 Ağustos 
tar�h�nde tekrar �ş bırakarak Ankara'ya yola çıkacakları ve 28 
Ağustos'ta Ankara'dan sesler�n� duyurmak üzere meydanlarda 
buluşacakları açıkladı.
Çanakkale Merkez�nde ve �lçeler�nde yer alan A�le Sağlık 

Merkezler� de eyleme destek vermek adına kapalı kaldı. İş 
bırakma eylem�nden haber� olmayan vatandaşlar A�le Sağlık 
Merkezler�nde geld�ğ�nde kapalı olmasına şaşırdı.
A�le Hek�mler� Dernekler� Federasyonu (AHEF) "Baskı, dayatma 
�çeren, uluslararası hukuk normlarına ve Anayasamıza açıkça 
aykırı, çalışanı ayrıştıran, köle g�b� gören, gel�r kaybını 
der�nleşt�ren, hukuksuz a�le hek�ml�ğ� ödeme ve sözleşme 
yönetmel�ğ�ne tepk� amacıyla" 16 Ağustos ve 27 Ağustos 
tar�hler�nde �ş bırakma kararı aldı.

Doğtaş Kelebek'ten yılın ilk yarısında net satışlarda yüzde 110'luk Artış!
Mob�lya sektörünün öncü grubu 
Doğtaş Kelebek, 2021 �lk yarı yılı 
konsol�de net satış c�rosunu 724 
M�lyon TL olarak açıkladı. Bu 
çerçevede 2020 yılının aynı dönem�ne 
göre toplam konsol�de net satışlarda 
%110 oranında artış gerçekleşt�.
Doğtaş Kelebek CEO'su İsma�l Doğan, 

yaptığı açıklamada 2021'�n �lk 6 ayının 
ülkem�z açısından zorlu geçt�ğ�n� �fade 
ederek, “her şeye rağmen çalışmaya, 
üretmeye ve daha �y� ne yapab�l�r�ze 
yönelmel�y�z” şekl�nde konuştu. Doğan, 
“2021 yılının �lk yarı yıl konsol�de 
faal�yet karı 90 M�lyon TL'ye ulaştı. 2020 
yılının aynı dönem�ne göre faal�yet 

karında %81 oranında artış kaydett�k. 2021 yılının �lk yarı yıl 
aylık konsol�de net karı �se 20 M�lyon TL. Konsol�de FAVÖK 
rakamı 127 M�lyon TL'ye ulaşarak geçen yılın aynı dönem�ne 
göre %56 oranında arttı” b�lg�ler�n� paylaştı.
İsma�l Doğan, Doğtaş Kelebek'�n 2021 yılının kalan 
dönem�nde yatırıma devam edeceğ�n� ve yılı hedefin�n 
üzer�nde tamamlayacağına �nandığını sözler�ne ekled�.
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Öğren�m ve katkı kred�s� borçlarını yapılandırmada son 10 güne 
g�r�ld�. İlg�l� kanun kapsamında 9 Haz�ran �t�barıyla vades� 
geld�ğ� halde ödenmem�ş ya da ödeme süres� henüz geçmem�ş 
öğren�m ve katkı kred�s� borçları yapılandırılıyor.
Öğren�m ve katkı kred�s� borçlarını yapılandırmak �ç�n tanınan 
süre 31 Ağustos'ta sona erecek.
Gel�r İdares� Başkanlığı ver�ler�nden yapılan derlemeye göre, 
7326 sayılı Bazı Alacakların Yen�den Yapılandırılmasına İl�şk�n 
Kanun kapsamında, 9 Haz�ran 2021 �t�barıyla vades� geld�ğ� 
halde ödenmem�ş ya da ödeme süres� henüz geçmem�ş öğren�m 
ve katkı kred�s� borcu olanlar bunları yapılandırab�l�yor.
Yapılandırma kapsamındak� öğren�m ve katkı kred�s�n�n borç 
asılları �le gec�kme zammı yer�ne, Yurt İç� Üret�c� F�yat Endeks� 
(Yİ-ÜFE) oranı esas alınarak güncellenen tutarın ödenmes� 
hal�nde b�r�km�ş gec�kme zammının tamamının tahs�l�nden 
vazgeç�l�yor.
Söz konusu borçlar, borçlunun terc�h�ne göre peş�n veya 
taks�tler hal�nde ödeneb�l�yor. Taks�tler�n ödeme süres�n�n son 
gününün resm� tat�le rastlaması hal�nde süre, tat�l� �zleyen �lk �ş 
günü mesa� saat� sonunda b�tecek.
Yapılandırılan borçların taks�tle ödenmek �stenmes� hal�nde 
başvuru sırasında 6, 9, 12 veya 18 eş�t taks�tte ödeme 
seçenekler�nden b�r� seç�l�yor. İlk taks�t�n 30 Eylül 2021'e kadar, 
kalan taks�tler�n de tak�p eden �k�şer aylık dönemler hal�nde 
ödenmes� gerek�yor.
Taks�tle ödeme durumunda yapılandırılmış borçlara 6 taks�tte 12 
ayda yapılacak ödemelere 1,09 oranında, 9 taks�tte 18 aylık 
ödemelerde 1,135 oranında, 12 taks�tte 24 aylık ödemelerde 
1,18 oranında, 18 taks�tte 36 aylık ödemede de 1,27 oranında 
katsayılar uygulanarak tahs�lat gerçekleşt�r�lecek.
Başvuru sırasında seç�len taks�t sayısından daha az taks�tte 
ödeme yapılması mümkün bulunuyor. Bu durumda ödenecek 
tutar, �lg�l� katsayıya göre düzelt�lecek.

Kanun kapsamında yapılandırılan borçların tamamının 30 Eylül 
2021'e kadar ödenmes� hal�nde �se yapılandırılan borca katsayı 
uygulanmayacak. Yİ-ÜFE oranları esas alınarak hesaplanan 
tutardan yüzde 90 �nd�r�m yapılacak.
Böylel�kle peş�n ödeme yapanlar, yapılandırılan borçlara 
herhang� b�r katsayı uygulanmadığından taks�tl� ödemeye göre 
daha avantajlı olacak.
Taks�tle ödeme seçeneğ� terc�h ed�lerek yapılandırılan borca 
�l�şk�n �lk taks�t�n süres�nde ve tam ödenm�ş olması şartıyla 
kalan taks�tler�n tamamının �k�nc� taks�t ödeme süres� �ç�nde 30 
Kasım 2021'e kadar ödenmes� hal�nde de bu tutara katsayı 
uygulanmayacak. Yİ-ÜFE oranları esas alınarak hesaplanan 
tutardan yüzde 50 �nd�r�m yapılacak.

Yazılı olarak postayla başvuru 
yapacaklara "süre" uyarısı
Başvurular, 31 Ağustos 2021'e kadar Gel�r İdares� Başkanlığının 
"www.g�b.gov.tr", "�vd.g�b.gov.tr" �nternet adres�nden kullanıcı 

kodu ve ş�fre, e-Devlet ş�fres� ya da anında kayıt olunarak veya 
e-Devlet "www.turk�ye.gov.tr" üzer�nden İnterakt�f Verg� 
Da�res�ne g�r�lerek bağlı olunan verg� da�res�ne şahsen veya 
posta yoluyla ya da d�ğer verg� da�reler� aracılığıyla 
yapılab�l�yor.
Başvuruların yazılı yapılması durumunda, taahhütlü posta veya 
APS �le gönder�lmes� hal�nde postaya ver�ld�ğ� tar�h, ad� posta 
�le gönder�lmes� hal�nde �se tahs�l da�res�n�n kayıtlarına �nt�kal 
ett�ğ� gün başvuru tar�h� olarak d�kkate alınacak. Bu sebeple 
posta yoluyla başvuru yapacakların söz konusu tar�hler� d�kkatle 
bel�rlemes� gerek�yor.

Ödemelerde ilk 2 taksit önemli
Kanun kapsamında ödenmes� gereken taks�tlerden 30 Eylül 
2021 ve 30 Kasım 2021'e kadar �lk �k� taks�t�n süres�nde 
ödenmemes� veya eks�k ödenmes�, �lk �k�s�n�n süres�nde 
ödenmes�ne rağmen b�r takv�m yılında �k�den fazla taks�t�n 
süres�nde ödenmemes� veya eks�k ödenmes�, süres�nde 
ödenmeyen veya eks�k ödenen taks�t tutarlarının en geç son 
taks�t� (peş�n ödeme seçeneğ�n�n terc�h ed�lmes� hal�nde �lk 
taks�t�) �zleyen ay sonuna kadar ve ödemede gec�k�len süre �ç�n 
gec�kme zammı oranında hesaplanacak geç ödeme zammı �le 
b�rl�kte ödenmemes� hal�nde Kanun hükümler�nden yararlanma 
hakkı kaybed�lecek.
Bu durumda borçlular, Kanun kapsamında yaptıkları ödemeler 
oranında �mkandan yararlanab�lecek.
Yapılandırılan borçlar, borçlunun terc�h�ne göre peş�n veya 
taks�tler hal�nde, Gel�r İdares� Başkanlığı �nternet adres� 
"www.g�b.gov.tr" üzer�nden, anlaşmalı bankaların banka 
kartı/kred� kartıyla, banka hesabından havale yöntem�yle, 
yabancı ülkede faal�yet gösteren bankalara a�t kartlarla, verg� 
tahs�l�ne yetk�l� bankalar aracılığıyla, verg� da�res� vezneler�ne, 
PTT şubeler�ne ödeneb�lecek.

Öğrenim ve Katkı Kredisinde Yapılandırma İçin Son 10 Gün

İçişleri Bakanlığı'ndan "PCR Testi Zorunluluğu" genelgesi
Konser, s�nema, t�yatro ve toplu ulaşımda PCR test� zorunlu 
oldu. İç�şler� Bakanlığı "Bazı Faal�yetler İç�n PCR Test� 
Zorunlululuğu" konulu genelge yayınladı. Genelgeye göre 6 
Eylül'den �t�baren konser, s�nema, t�yatro, otobüs, tren ve d�ğer 
toplu ulaşım araçlarına negat�f PCR test� zorunluluğu get�r�ld�.
Cumhurbaşkanı Erdoğan Kab�ne Toplantısı'ndan sonra yaptığı 
açıklamada, okullarda ve ün�vers�telerde aşı olmayan öğretmen, 
okul ve ün�vers�te personel� �le ün�vers�te öğrenc�ler�nden 
haftada �k� kez negat�f PCR test� �steyecekler�n� açıklamıştı.
İç�şler� Bakanlığı bunun üzer�ne 81 �le b�r genelge gönderd�. 
Genelgede, 6 Eylül'den �t�baren aşı olmayan k�ş�ler�n konser, 
s�nema ve t�yatro g�b� faal�yetlere katılması �ç�n negat�f PCR 
test� zorunluluğu get�r�ld�ğ� açıklandı. 
Ayrıca toplu ulaşımda - özel araç har�ç - uçak, otobüs, tren veya 
d�ğer toplu ulaşım araçlarıyla gerçekleşt�recekler� şeh�rlerarası 
seyahatler �ç�n de negat�f PCR zorunluluğu get�r�ld�. 
İç�şler� Bakanlığı tarafından yayımlanan "Bazı Faal�yetler �ç�n 
PCR Test� Zorunluluğu" genelges� şöyle;
"Sayın Cumhurbaşkanımızın başkanlığında 19 Ağustos 2021 
tar�h�nde toplanan Cumhurbaşkanlığı Kab�nes�nde salgının 
ülkem�zdek� seyr�, aşılama faal�yetler�nde kat ed�len mesafe, 
yerl� aşı gel�şt�r�lmes�ne yönel�k çalışmalar ve aşılama 
faal�yetler�ne �l�şk�n toplumun bazı kes�mler�nde gözlenen 
tereddüt konuları Sağlık Bakanlığı ve Koronav�rüs B�l�m 
Kurulunun tavs�yeler� göz önünde bulundurularak ele alınmış ve 
aşağıdak� tedb�rler�n hayata geç�r�lmes�ne karar ver�lm�şt�r.
1. Aşılama çalışmaları gönüllülük esasına göre yürütülmeye 
devam ed�lmekle b�rl�kte aşıya karşı tereddüt �çer�s�nde olan 

kes�mler�n kaygı ve tereddütler�n� g�dermeye yönel�k 
b�lg�lend�rme ve rehberl�k faal�yetler�ne val� ve kaymakamların 
koord�nasyonunda ağırlık ver�lecekt�r. Bu amaçla �lg�l� kamu 
kurum ve kuruluşlarının, yerel yönet�mler�n, s�v�l toplum 
kuruluşlarının, muhtarların ve kanaat önderler�n�n katılımı ve 
desteğ�yle gen�ş tabanlı çalışmalar yürütülecekt�r.
2. 6 Eylül 2021 Pazartes� gününden �t�baren aşı olmayan 
k�ş�ler�n; konser, s�nema ve t�yatro g�b� vatandaşlarımızın toplu 
olarak bulunduğu faal�yetlere katılımında negat�f sonuçlu PCR 
test� zorunluluğu get�r�lecekt�r. Bu çerçevede 
�şletmec�ler/organ�zatörler tarafından etk�nl�klere g�r�şte HES 
kodu üzer�nden k�ş�ler�n aşılı/geç�r�lm�ş hastalık (Cov�d19 
hastalığı sonrası b�l�msel olarak bağışık kabul ed�len süreye 
göre) veya azam� 48 saat önce yapılmış negat�f PCR test� 

sorgulaması yapılacaktır. K�ş� hastalığı geç�rmem�ş veya aşılı 
değ�l veya negat�f PCR test� yok �se etk�nl�ğe katılmasına 
müsaade ed�lmeyecekt�r.
3. Aşısız veya hastalığı geç�rmem�ş k�ş�ler�n özel araç har�ç 
uçak, otobüs, tren veya d�ğer toplu ulaşım araçlarıyla 
gerçekleşt�recekler� şeh�rlerarası seyahatler �ç�n de negat�f 
sonuçlu PCR test� bulunmalıdır. Bu çerçevede 6 Eylül 2021 
Pazartes� gününden �t�baren seyahat firmalarınca araca kabul 
aşamasında HES kodu üzer�nden k�ş�ler�n aşılı/geç�r�lm�ş 
hastalık (Cov�d19 hastalığı sonrası b�l�msel olarak bağışık kabul 
ed�len süreye göre) veya azam� 48 saat önce yapılmış negat�f 
PCR test� sorgulaması yapılacaktır. K�ş� hastalığı geç�rmem�ş 
veya aşılı değ�l veya negat�f PCR test� yok �se bu k�ş�ler�n 
seyahat�ne müsaade ed�lmeyecekt�r.
4. Val�l�kler/kaymakamlıklarca �ller�nde/�lçeler�nde k�ş�ler�n 
toplu olarak bulunduğu d�ğer etk�nl�kler veya faal�yetlerden 
faydalanacak hastalığı geç�rmem�ş veya aşısız k�ş�ler �ç�n İl/İlçe 
Hıfzıssıhha Kurulu kararlarıyla HES kodu üzer�nden PCR test 
kontrolü zorunluluğu get�r�leb�lecekt�r.
5. Salgın sürec� �le b�rl�kte mesafe kuralı doğrultusunda �mt�na 
ed�len sarılma ve tokalaşma benzer� davranışların özell�kle son 
dönemde toplum �çer�s�nde yaygınlaştığı görülmekted�r. 
Kültürümüzün b�r parçası olmakla b�rl�kte salgınla mücadele 
sürec�nde salgının yayılımını artıran tokalaşma/sarılma g�b� 
faal�yetlerden b�r müddet daha uzak durulmasının önem�n�n 
vatandaşlarımıza hatırlatılmasına yönel�k çalışmaların val� ve 
kaymakamların koord�nasyonunda sürdürülmes� gerekmekted�r. 
“

AB, Türkiye'nin COVID-19 aşı sertifikasını tanıma kararı aldı
Avrupa B�rl�ğ�, aralarında 
Türk�ye'n�n de yer aldığı 3 
ülken�n COVID-19 aşı 
sert�fikalarının tanınmasına karar 
verd�.
Avrupa B�rl�ğ� (AB) Kom�syonu, 
Türk�ye, Kuzey Makedonya ve 
Ukrayna'nın uyguladığı COVID-
19 aşı sert�fikalarına "denkl�k" 
ver�lmes� kararı alındığını 
açıkladı.
Açıklamada, kararın 20 Ağustos 
�t�barıyla geçerl� olacağına �şaret 
ed�lerek, 3 ülken�n AB aşı 
sert�fikası s�stem�ne bağlanacağı, 
verd�kler� aşı sert�fikalarının "AB D�j�tal COVID Sert�fikası" �le 
aynı koşulları taşıyacağı ve AB ülkeler�nde de kabul ed�leceğ� 

b�ld�r�ld�.
Söz konusu 3 ülken�n AB'n�n 
verd�ğ� aşı sert�fikasını 
tanıyacağı bel�rt�len 
açıklamada, uygulama �le 
karşılıklı b�ç�mde güvenl� 
seyahat gerçekleşt�r�lmes�n�n 
kolaylaşacağı kayded�ld�.
İk�nc� doz aşısı tamamlamış 
k�ş�ler "COVID-19 Aşı 
Kartını" e-Nabız üzer�nden 
veya Hayat Eve Sığar (HES) 
uygulamasından tem�n 
edeb�l�yor.
Söz konusu aşı sert�fikası, ad, 

soyad, TC k�ml�k no, doğum tar�h�, uygulanan aşıların türler�, 
üret�c�ler� ve aşılanma tar�hler� g�b� çeş�tl� b�lg�ler� �çer�yor.

AB'n�n salgında seyahatler� kolaylaştırmak �ç�n hazırladığı aşı 
sert�fikası uygulaması, 1 Temmuz'da yürürlüğe g�rm�şt�.
Sert�fikayla AB'de onaylı COVID-19 aşılardan B�oNTech-
Pfizer, Moderna, AstraZeneca ve Johnson and Johnson olmuş ve 
son dozun üzer�nden 2 hafta geçm�ş k�ş�lere seyahatlerde ek test 
veya �lave kısıtlamalar uygulanmıyor.
Seyahatlerde sıklıkla kontrol ed�len aşı sert�fikası, tüm AB 
ülkeler�yle b�rl�kte İzlanda, L�htenştayn, Norveç ve İsv�çre'de 
geçerl� oluyor.
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Paral�mp�k yüzücü Recep Tuna Gaz�antep'de 
düzenlenen Türk�ye Bedensel Engell�ler 
Yüzme şamp�yonasına katılarak 7 kulvarda 7 
madalya aldı. Hedefin� her sefer�nden daha 
�ler� götürerek hayal� olan Ol�mp�yatlara b�r 
adım daha yakınlaşan Recep Tuna, İstanbul 
ve Çanakkale boğazlarını yüzerek geçerek 
altın madalya almak �st�yor.

“ÇANAKKALE BOĞAZ 
YARIŞI'NA KATILACAĞIM”
Hayal�n�n ol�mp�yatlara katılıp Türk bayrağını 
dalgalandırmak olduğunu söyleyen 
Paral�mp�k Yüzücü Recep Tuna, "Geçt�ğ�m�z 
hafta Gaz�antep'te Türk�ye Bedensel 
Engell�ler Spor Federasyonu tarafından 
düzenlenen Bedensel Engell�ler Türk�ye 
şamp�yonasına katıldım. Burada 7 tane 
2'nc�l�k kazandırdım. Bunlar 50 metre serbest, 
100 metre serbest, 400 metre serbest, 100 
metre sırt, 100 metre kurbağa, 100 metre kelebek ve 200 
metre karışık �le 7 tane 2'nc�l�k elde ett�m. Önümüzdek� hafta 
2 b�n k�ş�n�n katılacağı İstanbul boğaz yarışına katılacağım ve 
en �nşallah orada b�r�nc� olacağım ve altın madalya alacağım. 
Daha sonra Çanakkale'de boğaz yarışına katılacağım ve 
�nşallah oradan da b�r�nc�l�k elde etmek �st�yorum. Hayaller�m 
de hep ol�mp�yatlar oldu. Bu sene Tokyo'ya katılmadım 
ancak, 2024'te Par�s'te düzenlenecek olan Paral�mp�k 
Ol�mp�yatlara katılmak �st�yorum. Ben�m şu an �ç�n hedefim 
m�ll� takıma g�rmek ve d�ğer ülkeler�n yanında Türk bayrağını 
astırmak ve Türk�ye'me madalya kazandırmak” şekl�nde 
konuştu.

ANTRENÖR HATİCE KAPLAN: 
"HEDEFİMİZ 2024 PARALİMPİK 
OYUNLARINDA ÜLKEMİZİ VE İLİMİZİ 
EN İYİ ŞEKİLDE TEMSİL ETMEK"
Pandem� dönem�nde antrenman kaybı olduğundan bahseden 
Yüzme antrenörü Hat�ce Kaplan, “Pandem� dönem�nde son 2 
yıldan bu yana antrenman yapamadığımızdan kaynaklı olarak 
b�raz performans düşüklükler�m�z oldu ancak son 2 aydır 
yaptığımız çalışmalar �le Gaz�antep'de k� yarışmadan 7 
�k�nc�l�k �le döndük. Hedefim�z 2024 Paral�mp�k oyunlarında 

ülkem�z� ve �l�m�z� en �y� şek�lde tems�l 
etmek” d�ye konuştu.

KÜTAHYA ENGELLİLER 
UMUT SPOR KULÜBÜ: 
"AMACIMIZ ENGELLİ 
ÇOCUKLARIMIZI ÇOK 
KÜÇÜK YAŞLARDAN 
İTİBAREN SPORA 
ALIŞTIRMAK"
Kütahya Engell�ler Umut Spor Kulübü olarak 
tüm engell� çocuklarımızı spora teşv�k etmek 
�ç�n çalışıyoruz d�yerek anne ve babalara 
çağrıda bulunan Kulüp Başkanı Hat�ce Yakar, 
"B�z�m kulüp olarak b�rçok dalda spor 
faal�yet�m�z var bunlardan basketbol, dans ve 
yüzme. B�z yüzme sporunu �lk başladığımız 

yıllardan �t�baren önemle tak�p ed�yoruz. Şu an �ç�n 
kulübümüzde 15 yüzücümüz bulunuyor ve bunların 4 tanes� 
ulusal çapta yarışmalara katılıyorlar ve Recep Tuna'nın şu ana 
kadar 100'ün üzer�nde dereces� vara ve madalya sah�b� oldu. 
Amacımız engell� çocuklarımızı çok küçük yaşlardan �t�baren 
spora alıştırmak. Bedensel engell� olan engell� 
arkadaşlarımızı ve çocuklarımızı spora davet ed�yoruz. Hang� 
alanda spor yapmak �st�yorlarsa b�z gerekl� desteğ� 
kend�ler�ne vereceğ�z. Onun �ç�n tüm anne ve babalar 
çocukları �ç�n b�ze başvuru yapsınlar kend�ler�n� bekl�yoruz" 
şekl�nde konuştu.

Paralimlik Yüzücü, Çanakkale Boğazı'nı Yüzerek Geçmek İstiyor
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Kocael� İş Dünyası Buluşması Toplantısı'nda konuşan Haz�ne ve 
Mal�ye Bakanı Lütfi Elvan, üret�m, �st�hdam, yatırım ve �hracatı 
desteklemek amacıyla, KGF destekl� üç yen� mekan�zmayı 
başlatacaklarını açıkladı.
Mart ayında açıklanan “Ekonom� Reform Programında” üret�m, 
�st�hdam, yatırım ve �hracatı ekonom� pol�t�kalarının odağına 
aldıklarını �fade eden Elvan, “Bu alanları desteklemek ve 
üret�c�ler�m�z üzer�ndek� yükü azaltmak üzere öneml� 
adımlarımız olacak. KGF destekl� üç yen� mekan�zmayı 
başlatıyoruz.  İlk olarak, l�k�d�te sıkıntısı çeken küçük ölçekl� 
firmalara, �lave �st�hdam ett�kler� her b�r k�ş� �ç�n KGF 
kefalet�yle kred�ye er�ş�m �mkânını, �k�nc�s�; �malata dayalı ve 
�hracatı önceleyen yatırımlara KGF tem�natı �le 5. ve 6. 
bölgelerde uzun vadel� kred� desteğ�n�, üçüncüsü �se, �hracat 
potans�yel� yüksek olan KOBİ'ler�n dış pazarlara açılmalarını 
teşv�k etmek üzere Ex�mbank Kred� Destek Paket�n� devreye 
alıyoruz. Bahsett�ğ�m tüm bu paketler, reel ekonom�y�, üretken 
kes�mler� teşv�k amacını taşıyor.
Sanay�c�ler�m�z�n ara eleman bulma konusunda yaşadıkları 
sorunların farkındayız. Bu sorunun çözümüne yönel�k 
hazırlıklarımızı büyük ölçüde tamamladık. Meslek� Eğ�t�m 
Merkezler�ne olan �lg�y� artırmak �ç�n gençler�n kalfalık 
dönem�nde aldıkları ücretler� artıracağız. Sanay�c�n�n yükünü 

hafifletmek �ç�n de, bu merkezlerden eğ�t�m alan öğrenc�ler�n 
ücretler�n� b�z ödeyeceğ�z” ded�.
“2021'de Yüzde 8'�n üzer�nde büyüme, GSMH'n�n yüzde 3'ü 
kadar car� açık bekl�yoruz”
2021'�n �k�nc� çeyreğ�nde; üret�m, �hracat, h�zmetler 
sektöründek� güçlü toparlanma ve baz etk�s�n�n de katkısıyla 
yüzde 20'n�n üzer�nde b�r büyüme beklend�ğ�n� kaydeden Elvan, 
“Aşılanma oranının daha da artmasıyla, başta tur�zm olmak 
üzere h�zmetler sektöründe kademel� canlanma eğ�l�m� devam 
ed�yor. Öncü göstergeler ekonom�de büyüme ve yatırım 
eğ�l�m�n�n üçüncü çeyrekte de sürdüğüne �şaret ed�yor. Bu 
çerçevede, salgınla �lg�l� dışsal b�r şok olmaması durumunda, 
2021 yılı �ç�n yüzde 8'�n üzer�nde b�r büyüme bekl�yoruz. 
İhracatta Temmuz ayı �t�barıyla, �lk defa yıllık 200 m�lyar 
doların üzer�ne çıkarak rekor kırdık. Dünya �hracatından 
aldığımız pay da artıyor. 2021'de, güçlü �hracat performansımız, 
düşen altın �thalatı ve tur�zm gel�rler�ndek� artış sayes�nde m�ll� 
gel�r�n yüzde 3'ü c�varında b�r car� açık vermey� bekl�yoruz” 
ded�.
Yılın �lk 7 ayında bütçe açığının, geçen yıla kıyasla yüzde 43,7 
oranında azalıp 78 m�lyar l�ra olarak gerçekleşt�ğ�n� bel�rten 
Bakan Elvan, “Merkez� yönet�m bütçe açığının m�ll� gel�re 
oranını yüzde 3,5 olarak tutma hedefim�ze sadığız, bu konuda en 
ufak b�r tereddüt b�le yok. Borçlanma konusunda da son derece 
d�kkatl� b�r yaklaşım �zl�yoruz. Uyguladığımız borçlanma 
pol�t�kaları sayes�nde, yurt�ç�nden döv�z c�ns� borçlanmayı 
kademel� olarak düşürmeye başladık. 2021 yılında yurt�ç�nden 
yaptığımız döv�z c�ns� borçlanma, döv�z c�ns� ödemeler�n 
yaklaşık yarısı kadar. Borç yönet�m�nde b�r d�ğer amacımız, 
mal�yetler� de d�kkate alarak borçlanmanın vades�n� mümkün 
olduğu kadar uzatmak. İzled�ğ�m�z yaklaşım sayes�nde 
yurt�ç�nde borçlanmanın vades�n� 34 aydan 52 aya yükseltt�k. 
Bu stratej�ler sayes�nde fa�z yükünü azaltarak, bütçede alan 
oluşturmak ve bu alanı da �ht�yaç duyulan yerlerde kullanmak 
�st�yoruz” ded�.

Bakan Elvan: 3 Yeni KGF Paketi Başlatıyoruz
Otomotivde Çip Krizi Sürüyor!
Otomot�v dünyasının son �k� yılı, yen� modellerden çok kr�zler� �le 
gündemde yer aldı. Dünya çapında yayılan v�rüs salgını �le b�rl�kte duran 
üret�m, özell�kle Avrupa pazarlarını c�dd� ölçüde etk�led�. Tam aşılanma 
arttı �şler yoluna g�r�yor den�rken, ç�p kr�z� ortaya çıktı. 
Türk�ye otomot�v sektörü de bu durumdan etk�lenmeye devam ed�yor. 
Daha önce Volkswagen, Peugeot, Opel, BMW, Honda, Volvo g�b� önde 
gelen b�rçok global markanın yanı sıra Türk�ye'de de Ford Otosan, Oyak 
Renaultg�b� üret�c�ler ç�p kr�z�nden nas�b�n� almıştı. Yarı �letken sorunları 
neden�yle b�r durdurma kararı da Toyota'dan geld�.
1-15 Ağustos 2021 tar�hler� arasında bakım arası veren ve hafta başında 
faal�yete dönen Toyota Türk�ye, ç�p arzında yaşanan sıkıntılar sebeb�yle 
üret�me 2 hafta ara vereceğ�n� duyurdu. Bloomberg'e yapılan açıklamaya 
göre 20 Ağustos ve 5 Eylül tar�hler� arasında üret�me yen�den ara ver�leceğ� 
ve bu seferk� sebeb�n ç�p kr�z� olduğu vurgulandı.

'Talep karşılanamayacak' 
Hürr�yet gazetes�nden Cem Özenen'�n haber�nde görüşler�ne yer ver�len Al� 
Haydar Bozkurt, "Ç�p kr�z�n�n tedar�k sıkıntısı yarattığını ve daha da gen�ş 
çaplı b�r sorun hal�ne dönüşeb�leceğ�n� sene başından ber� hep d�le get�rd�k. 
Bu r�sk hep mevcuttu. Bu kr�z�n daha da der�nleşme �ht�mal� söz konusu ve 
bu durum da tüm sektörü çok daha der�nden yaralayacak sonuçlar 
doğurab�l�r. Matrah değ�ş�m� �le düşen fiyatlarla artan taleb� 
karşılayamamak söz konusu olacak. Fabr�ka tarafından da üret�me ara 
ver�lmes�n�n sene sonu satışlarını etk�lememes� �c�n gerekl� planlamanın 
yapılacağı açıklandı”d�ye konuştu.

İkinci Elde Fiyat Düşmüyor
ÖTV matrahı güncellemes� �le b�rl�kte �k�nc� el fiyatlarında �k� beklent� var. 
B�r�nc� beklent� sıfır fiyatlarının düşüşü �le �k�nc� elde de �nd�r�m 
olmasıydı. İk�nc� beklent� �se sıfır araç bulma konusunda yaşanacak 
sorunların �k�nc� el� y�ne yüksek tutacağı yönündeyd�. Beklenen oldu, ç�p 
kr�z�n�n vurmaya devam ett�ğ� sektörde arz sorunları �le araç bulunurluğu 
zorlaşırken �k�nc� elde henüz fiyat düşüşü olmadı.

Kriz Global Çapta
Ç�p kr�z� Türk�ye'de üret�m� durdururken, küresel çapta da kapanmalar 
devam ed�yor. Ford, yarı �letken ç�p tedar�k� sorunu neden�yle Almanya 
Köln'dek� fabr�kasında üret�me geç�c� olarak tekrar ara vereceğ�n� duyurdu. 
Yapılan açıklamada, Köln'dek� fabr�ka �şç�ler�n�n 17 Ağustos'tan �t�baren 2 
hafta kısa sürel� vard�yalar hal�nde çalışacağı bel�rt�ld�. Ford, mayıs ayı 
başında, F�esta model�n�n üret�m� �ç�n yarı �letkenler�n yeters�zl�ğ� 
neden�yle 3 aydan fazla üret�me ara vermek zorunda kalmıştı.
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Ez�ne �lçes�n�n Tavaklı Köyü'nde 10 gün önce başlayan 
yangınların ek�pler�n müdahales� sonrasında 
söndürülmes�ne rağmen, sıralı günlerde yen�den 
başlaması Çanakkalel�ler� ted�rg�n etmeye başladı. Ez�ne 
Beled�ye Başkanı Güray Yüksel �se meydana gelen 
yangınların ardından sosyal medyadan açıklamada 
bulunarak, “Başaramayacaksınız, yaktırmayacağız” 
vurgusunu yaptı. Tavaklı bölges�nde 8'nc� kez çıkan 
yangının ardından soruşturmanın devam ett�ğ� b�lg�s� 
ed�n�ld�.
Çanakkale'n�n Ez�ne �lçes�ne bağlı Tavaklı köyünde 10 
günde 8'nc� orman yangını meydana geld�. Bölgede 
sürekl� olarak yen�den başlayan yangınlara hel�kopter, 
arazöz, su �kmal aracı, çok sayıda orman �şç�s� ve çevre 
beled�yeler�n �tfa�ye araçları �le müdahale ed�yor. Tavaklı 
bölges�nde Jandarma ve zabıta ek�pler� �se düzenl� olarak 
devr�ye gez�yor.
Antalya ve çevre şeh�rler�nde başlayan ve uzun süre 

boyunca söndürülemeyen yangınların ardından, 
Çanakkale halkı Tavaklı'da art arda çıkan bu 
yangınlardan dolayı ted�rg�n olmaya başladı. 
Tavaklı'da başlayan yangınların ardından açıklamaya 
bekleyen kurumların b�r� Çanakkale Barosu olmuştu. 
Barodan yapılan açıklamada, “Halkımızın ve Orman 
Bölge Müdürlüğü ek�b�n�n sağduyusuna �nanıyor ve 
güven�yor, soruşturma net�ces�nde yangınların sebeb�n�n 
�nsan kaynaklı olması durumunda fa�ller�n ac�len 
yakalanması ve cezalandırılmasını, doğal sebepler �se de 
ac�len gerekl� tüm önlemler�n alınmasını ve gel�şmeler�n 
kamuoyuyla paylaşılmasını �st�yoruz” �fadeler� 
kullanılmıştı.

“Başaramayacaksınız, Yaktırmayacağız”
Ez�ne Beled�ye Başkanı Güray Yüksel de geçt�ğ�m�z gün 
sosyal medyada b�r paylaşım yaparak, “Ateşle savaşan 
tüm kahraman personeller�m�ze ve ayrıca 

personeller�m�ze destek veren tüm hemşehr�ler�m�ze 
teşekkür ed�yoruz. Rabb�m devlet�m�ze, m�llet�m�ze 
zeval vermes�n. Tavaklımıza geçm�ş olsun. 
Başaramayacaksınız, yaktırmayacağız" şekl�nde bel�rtt�.

Tavaklı Köyü 8'nci Kez Yandı, Ekipler Müdahale Etti!

İlçelerden Duyumlar Alıyoruz, Bir An Önce Önlem Alalım!
Roman Dernekler� Konfederasyonu Genel Başkanı, 
Fevz�paşa Mahalle Muhtarı Hacı Ramazan Işıldak, 
neredeyse tek geç�m kaynağı kağıt ve hurda toplamak 
olan Roman vatandaşların, son zamanlarda Afgan ve 
Sur�yel� mültec�ler �le çöp konteynerler� önünde karşı 
karşıya kaldığını d�le get�rd�.
Mültec�ler�n pala ve benzer� c�s�mler çekmek suret�yle 
roman vatandaşları  uzaklaştırmaya çalıştıklarını �fade 
eden Başkan Işıldak, "Çanakkale Merkez de nad�ren 
karşılaşmakla b�rl�kte �lçeler�m�zde, roman 
vatandaşlarımız �le mültec�ler�n karşı karşıya geld�ğ� 
duyumlarını alıyoruz" ded�.
Roman vatandaşların en büyük geç�m kaynaklarından 
olan ve ger� dönüşümün �lk ayağı olan çöpten hurda 
kâğıt, hurda plast�k ve çeş�tl� ger� dönüşüm 

malzemeler�n�n toplanması olduğunu d�le get�ren Başkan 
Işıldak, “Roman toplumunun �st�hdam oranlarının 
�sten�len düzeyde olmadığı, Konfederasyonumuz ve 
bağlı dernek ve federasyonlarımız �le yaptığımız 
çalışmalarda, İşs�zl�k oranlarının %96 c�varında olduğu 
ortaya çıkmıştır. Son dönemde çöpten kağıt ve plast�k 
toplama �şler�ne Sur�yel� ve Afgan mültec�lerde dah�l 
olmuştur, kalan tek geç�m kaynağı olan ger� dönüşüm 
�ş�ndek� payda c�dd� anlamda azalmıştır. Durum bununla 
da kalmamış, Sur�yel� ve Afgan mültec�ler, çöp 
konteynırları önünde, Roman vatandaşlar �le 
karşılaştıklarında, pala ve benzer� c�s�mler çekmek 
suret�yle çalışmaktadırlar. Mültec� akınları, ekonom�k 
olarak en çok roman toplumunu etk�lem�şt�r. Hükümet bu 
konuda �ved�l�k �le c�dd� tedb�rler almaz ve hayata 

geç�rmez �se Roman toplumunu daha sıkıntılı günler 
beklemekted�r” d�yerek uyarıda bulundu.  

7 Bin Adet Doldurulmuş 
Sigara Ele Geçirildi
Kaçakçılık ve Organ�ze Suçlarla Mücadele Şube Müdürlüğü 
tarafından yapılan operasyonda doldurulmuş s�gara ve tütün 
ürünler�ne el konuldu. 
Kaçakçılık ve Organ�ze Suçlarla Mücadele Şube Müdürlüğünce 
B.K ve H.B �s�ml� şahısların �kamet, �ş yer�-müştem�latı ve 
aracında yapılan aramada 7160 adet doldurulmuş s�gara, 75 
paket gümrük kaçağı s�gara sarma kâğıdı ele geç�r�ld�.
Ayrıca şahıslarda yakalanan 68 k�logram sarmalık kıyılmış tütün 
�dar� yaptırım �ç�n İl Tarım ve Orman Müdürlüğüne tesl�m 
ed�ld�. B.K ve H.B �s�ml� şahıslar �se adl� �şlem yapılmasından 
ardından serbest bırakıldı.

Yunan�stan'ın Ölüme Terk Ett�ğ� 12 Kaçak Göçmen Kurtarıldı
Çanakale'n�n Ayvacık �lçes� açıklarında, Yunan Sah�l Güvenl�ğ� 
tarafından Türk kara sularına bırakılarak ölüme terk ed�len, 12 kaçak 
göçmen, Türk Sah�l Güvenl�k ek�pler�nce kurtarıldı.
Ege Den�z�'n�n kuzey�nde yasa dışı geç�şlere karşı mücadeleye devam 
eden Sah�l Güvenl�k Komutanlığı ek�pler�, Ayvacık �lçes� açıklarında b�r 
grup kaçak göçmen olduğu b�lg�s� üzer�ne harekete geçt�. Bölgeye sevk 
ed�len ek�pler, last�k bottak� 12 göçmen� kurtardı. Yunan Sah�l Güvenl�k 
ek�pler�nce, Türk kara sularına bırakılan göçmenler, Küçükkuyu 
beldes�ndek� Sah�l Güvenl�k Karakolu'na götürüldü.

Palandöken: Zorunlu Depoz�to Uygulamasını Destekl�yoruz Ama…
TESK Başkanı Palandöken, 
"Zorunlu depoz�to s�stem�n�n 
doğru �şleyeb�lmes� �ç�n 
perakende sektöründe faal�yet 
gösteren tüm �şletmeler sattığı 
ürünün depoz�tosunu almakla 
mükellef olmalı. Uygulamanın 
tüm yükü esnafın sırtında 
olmamalı." açıklaması yaptı.
Türk�ye Esnaf ve Sanatkarları 
Konfederasyonu (TESK) 
Genel Başkanı Bendev� 
Palandöken, ger� 
dönüştürüleb�l�r atıklara 
zorunlu depoz�to 
uygulanmasını 
destekled�kler�n� bel�rtt�.
Palandöken, yazılı 
açıklamasında, çevre 
duyarlılığı oluşturulmasının 
önem�ne �şaret ett�.
Zorunlu depoz�to uygulamasına d�kkat� çeken Palandöken, 
"Esnaf ve sanatkarlar cam�ası olarak son zamanlarda yaşanan 
doğal felaketler�n b�r daha tekrarlanmaması, çevre 
duyarlılığının artırılması ve ülke ekonom�s�n�n kazanması 
adına ger� dönüştürüleb�l�r atıklara depoz�to uygulanmasını 
destekl�yoruz." �fadeler�n� kullandı.
Ulusal depoz�to s�stem�n�n vak�t kaybed�lmeden hayata 

geç�r�lmes�n�n çok öneml� olduğunu vurgulayan Palandöken, 
şu değerlend�rmede bulundu:
"Zorunlu depoz�to s�stem�n�n doğru �şleyeb�lmes� �ç�n 
perakende sektöründe faal�yet gösteren tüm �şletmeler sattığı 
ürünün depoz�tosunu almakla mükellef olmalı. Zorunlu 
depoz�to uygulamasının tüm yükü esnafın sırtında olmamalı. 
Ulusal depoz�to s�stem�n�n vak�t kaybed�lmeden hayata 
geç�r�lmes� çok öneml�. Çünkü doğada çözünmeyen ş�şe, 
kapak, p�pet, torba, balon g�b� plast�kler�n çevreye atılması 
g�tt�kçe daha büyük fac�aları get�r�yor. Türk�ye'de yılda 20 
m�lyar adet �çecek ambalajı kullanılıyor."
Palandöken, zorunlu depoz�to uygulaması tam anlamıyla 
hayata geç�r�ld�ğ�nde den�zler�n, toprağın, havanın, suyun, 
ormanların ve kentler�n tem�z kalırken ger� dönüşüme 
kazandırılan atıklar sayes�nde ülke ekonom�s�ne m�lyarlarca 
l�ra depoz�to katkısı sağlanacağını b�ld�rd�.
Bu uygulamadan tam randıman alab�lmek �ç�n sadece küçük 
esnafın değ�l, tüm �şletmeler�n uygulamaya uyum sağlaması 
gerekt�ğ�n� bel�rten Palandöken, �lkokul sıralarından 
başlayarak toplumun tüm kes�mler�n�n bu konuda 
b�l�nçlend�r�lmes� gerekt�ğ�n� kaydett�.


